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Slovesno – slovensko
Konec maja smo s številnimi prireditvami počastili naš občinski praznik in 
se na osrednji slovesnosti seznanili predvsem s presežki in vrhunci minu-
lega obdobja. Tudi letos je naša lokalna skupnost med občani prepoznala 
posameznike in skupine, ki so še posebej uspešni pri svojem delovanju 
na različnih področjih. V časih, ko je vse prepogosto slišati le kritike, graje 
in slabe novice, smo vse to negativno odmislili in se posvetili pozitivnim 
temam.  
Nič ne bo narobe, če si kakšno pozitivno strategijo iskanja rešitev in aktiv-
nega soočenja s prihodnostjo za vsak dan zastavi tudi vsak izmed nas. Še 
posebej zato, ker tudi junij prinaša veliko priložnosti za slovesno razpolo-
ženje. Tako bomo po praznovanju občinskega praznika z nekaj več opti-
mizma prispeli do praznovanja državnega praznika. Slovesnemu vzdušju 
bomo lahko dodali še slovensko vzdušje in kot bomo v tokratni številki 
Klasja lahko prebrali, je v tem mesecu priložnost za slovesno-slovensko 
razpoloženje na vsakem koraku naše občine.

Matej Šteh, urednik

Program:

Sobota, 22. junij 2013
ob 20. uri             
Koncert zamejskih pev-
skih zborov v OŠ Ferda 
Vesela

Nedelja, 23. junija 2013
ob 12. uri             
Slavnostna povorka
ob 13.15 uri        
Koncert združenih pev-
skih zborov

Slavnostni govornik: 
mag. Jože Osterman, 
predsednik Zveze kul-
turnih društev Slove-
nije

Predstavljamo letošnje občinske nagrajence

Mlajši dečki B RK SVIŠ Ivančna Gorica državni prva-
ki v rokometu

V Ambrusu novo otroško igrišče

Zdaj bolj prijeten in domač  
pogled na Ivančno Gorico
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29. maj – praznik Občine Ivančna Gorica

Osrednje praznovanje občinskega praznika  
je letos potekalo v Šentvidu pri Stični
V petek 24. maja je v avli Osnovne šole Ferda Vesela v Šentvidu pri Stični potekala letošnja osrednja svečanost ob občinskem prazniku. Na slovesnosti 
so bila podeljena letošnja občinska priznanja in nagrade, občina Ivančna Gorica pa je dobila tudi novega častnega občana. To je postal akademski 
slikar France Slana s Krke. 
Občina Ivančna Gorica je že pred leti 
za svoj praznik izbrala dan, na kate-
rega je naš muljavski rojak Josip Jur-
čič postal urednik časopisa Slovenski 
narod. S tem smo Jurčiču pripisali še 
eno njegovo pomembno vlogo publi-
cista in novinarja, kar je bilo v pre-
teklosti dostikrat tudi spregledano. 
Na letošnji osrednji svečanosti smo 
lahko v besedi in sliki podoživeli leto 
od lanskega občinskega praznika do 
danes. Pregled dogajanja, dejavnosti 
in še posebej uspehov tako skupin 
kot posameznikov iz občine Ivančna 
Gorica so si sledila v treh sklopih. Prvi 
je bil namenjen pregledu dogodkov 
na področju šolstva, sociale, medge-
neracijskega sodelovanja, društve-
nega življenja in prostovoljstva. V 
drugem sklopu so bila izpostavljena 
tri pomembna področja v naši ob-
čini – turizem, šport in kultura. Še 
posebej močno področje občinskega 
delovanja pa predstavljata področje 
gospodarskih dejavnosti in investicij 
v javno infrastrukturo. 
Slavnostni govornik, župan Dušan 

Strnad je svoj praznični nagovor za-
čel z Jurčičevimi besedami »Človek 
živi zato, da sebe in druge srečne 
stori.« Poudaril je, da pravo vrednost 
nekega kraja ne določajo le naravne 
lepote, infrastruktura in število pod-
jetij, temveč je naše počutje odvisno 
predvsem od medsebojnih odnosov 
ter od odnosa do izročila prednikov. 
V nadaljevanju je izrazil ponos nad 
dejstvom, da ima občina celo vrsto 
zaslužnih posameznikov in skupin, 
katerih trud in delo nista ostala ne-
opažena niti v visokem državnem ali 
celo mednarodnem merilu. Posebej 
je poudaril tudi bogato paleto kul-
turnih, športnih, turističnih in drugih 
prireditev. Tudi pri zagotavljanju bolj-
ših življenjskih pogojev naših obča-
nov je bilo izpeljanih nekaj projektov, 
nekateri pa so še v teku, oz. še čakajo 
na začetek izvedbe. Več o delu Obči-
ne Ivančna Gorica v času od lanskega 
občinskega praznika do letošnjega, si 
lahko preberemo v intervjuju z župa-
nom Dušanom Strnadom na sredini 
časopisa.

Svoj nagovor je župan sklenil s če-
stitkami prejemnikom letošnjih ob-
činskih priznanj in nagrad ter s pra-
zničnim voščilom vsem občanom ob 
občinskem prazniku. 
Občina Ivančna Gorica vsako leto 
na osrednji prireditvi ob občinskem 
prazniku podeljuje tudi najvišje na-
grade in priznanja občine. Letos so 
bile podeljena naslednja priznanj in 
nagrade: Plaketa Miha Kastelica (Šte-
fan Nose), dve Plaketi Antona Tom-
šiča (Tanja Tomažič Kastelic in Miloš 
Šušteršič), dve Nagradi Josipa Jurčiča 
(NK Ivančna Gorica in RK SVIŠ Ivanč-
na Gorica), Zlati znak občine (Anton 
Medved) ter naziv častnega občana 
(France Slana). Vsi nagrajenci so po-
drobneje predstavljeni v naslednjem 
prispevku. 
V letu, ki ga je mednarodna skupnost 
razglasila za leto državljanov so na 
prireditvi nastopili kulturniki vseh 
starostnih skupin. Na začetku so se 
predstavili otroci Vrtca Ivančna Go-
rica - enota Čebelica iz Šentvida pri 
Stični, nastopil je Mladinski pevski 

zbor OŠ Ferda Vesela, Krški rogisti in 
Moški pevski zbor Vidovo, zaplesala 
sta plesna para Srednje šole Josipa 
Jurčiča, seveda pa ni manjkala tudi 
Stiška godba. Žal zaradi istočasnih 
obveznosti Godalnemu orkestru 
Stična ni uspelo pravočasno priti na 
prireditev v Šentvidu, tako so bili obi-

skovalci prireditve prikrajšani za nji-
hov nastop v programu, so pa lahko 
prisluhnili njihovemu malemu kon-
certu v družabnem delu prireditve. 
Šentviška šola pa se je tudi tokrat iz-
kazala kot prijazna gostiteljica in hiša, 
ki je tudi pravi hram kulture.

Matej Šteh 

Praznik občine

Ko l o fo n Prispevke za naslednjo številko sprejemamo do 20. junija.

Klasje - Glasilo prebivalcev občine Ivančna Gorica; Ustanovitelj časopisa: Občinski svet Občine Ivančna Gorica; Sedež uredništva: Cesta II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica, telefon: 781 21 30, faks: 
781 21 31, e-pošta: klasje.casopis@siol.net, spletna stran: www.klasje.net; Uredniški odbor: Matej Šteh - glavni in odgovorni urednik, Leopold Sever - Kratkočasnik, Siva in Severna stran, Simon Bregar, Mile-
na Vrhovec, Franc Fritz Murgelj, Jožefa Železnikar, Irena Brodnjak; Lektoriranje: Mateja D. Murgelj; Oblikovna zasnova: Robert Kuhar; Priprava za tisk: AMSET, d. o. o.; Tisk: Tiskarna Skušek d.o.o., Ljubljana,  
Časopis KLASJE izhaja v 6.000 izvodih mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 

Predstavljamo letošnje občinske nagrajence
Štefan Nose 
Plaketa Miha Kastelica - za delovna 
prizadevanja in uspehe, ki so po-
membno prispevali k ohranjanju 
naše kulture in etnološke dediščine

Štefan Nose, skupaj z ženo Anico, že 
dobrih deset let zbira, ohranja, resta-
vrira in sistematično ureja vse vrste 
starega kmečkega, rokodelskega in 
obrtniškega orodja ter najrazličnej-
še materialne ostaline iz preteklosti. 
Rezultat njegovega dela je zanimi-
va, poučna in sistematsko urejena 
etnološka zbirka pod kozolcem na 
Bojanjem Vrhu. Zbirko še vedno po-
večuje in jo bogati z novimi ekspona-
ti. Je tudi član Turističnega društva 
Ivančna Gorica in se redno udeležuje 
vseh družbeno koristnih akcij, ki jih 
organizira društvo. Posebne pohvale 
je vredno njegovo domoljubno in uč-
no-vzgojno delo, saj je njegova zbirka 
dostopna tako šolski mladini kot tudi 
odraslim obiskovalcem. Kot izkušen 
zbiralec in restavrator nesebično 
svetuje tudi drugim ljubiteljem in 

zbirateljem etnološkega blaga in jim 
pomaga bogatiti njihove zbirke.

Tanja Tomažič Kastelic 
Plaketa Antona Tomšiča - za dolgo-
letno, uspešno in požrtvovalno de-
lovanje na kulturnem in izobraževal-
nem področju

Tanja Tomažič Kastelic si kot peda-
goginja na Glasbeni šoli Grosuplje že 
vsa leta svojega dela prizadeva, da 
bi skozi pedagoško in profesionalno 
glasbeno poustvarjanje našo glasbe-
no dediščino približala čim širšemu 
občinstvu ter razvijala ljubezen do 
glasbe pri najmlajših udeležencih 
pedagoškega procesa. V svojem delu 
je profesionalna, prizadevna in na-
tančna. V preteklih letih delovanja 
je v Občini Ivančna Gorica pustila 
pomemben pečat, ko je obogatila 
vrsto občinskih in drugih kulturnih 
prireditev. Odprta je za sodelova-
nje z vsemi posamezniki in društvi 
ter institucijami v občini in v širšem 
prostoru. Letos je tudi prejemnica 

zlate Gallusove značke za kvalitetno 
in dolgotrajno vodenje Male pevske 
skupine Šentviški slavčki, katero vodi 
že 25 let. 

Miloš Šušteršič
Plaketa Antona Tomšiča - za po-
membne trajne uspehe na področju 
razvoja turizma na Kriško – polževski 
planoti in v občini Ivančna Gorica

Delovanje Miloša Šušteršiča v Turi-
stičnem društvu Polževo in Občinski 
turistični zvezi Ivančna Gorica je iz-
jemno bogato, pestro in raznoliko, 
pomemben delež pa vedno prispeva 
tudi pri organizaciji večjih prireditev 
v občini, kot sta npr. tradicionalni Jur-
čičev pohod od Višnje Gore do Mu-
ljave in praznovanje dneva državno-
sti na Polževem.
Že sedemkrat je uspel organizirati 
zahtevno izvedbo mednarodnega 
Krevsovega teka na Kriško-polževski 
planoti. Pomembno je sodeloval pri 
zasnovi in postavitvi učne gozdne 
poti Po sledeh višnjanskega polža, 

vrsto let sodeluje pri ocenjevanju in 
izboru najbolj urejenih domovanj v 
odmevni akciji Moja dežela lepa in 
prijazna, v zadnjem času še posebej 
s poudarkom na ohranitvi kulturno-
-etnološke dediščine. S svojimi dol-
goletnimi izkušnjami in tudi poklic-
nim znanjem geodeta pa nesebično 
sodeluje tudi pri uveljavljanju turi-
stične ponudbe pod novo občinsko 
blagovno znamko Prijetno domače 
pri načrtovanju kolesarskih, peš in 
konjskih poti. Vsa njegova prizadeva-
nja temeljijo na prostovoljnem delu, 
svoj entuziazem pa vedno uspešno 
širi tudi na druge. 

Nogometni klub Ivančna 
Gorica
Nagrada Josipa Jurčiča - ob 40-letni-
ci uspešnega delovanja na področju 
športa in dela z mladino ter za izje-
mne športne dosežke 

Začetki NK Ivančna Gorica segajo 
še v krajevno nogometno ligo, ki je 
delovala v letih 1970 - 1972, vklju-

čevala pa je nogometaše takratnih 
krajevnih skupnosti. Liga je pritegnila 
k nogometu mladino v okolici Ivanč-
ne Gorice, kar je leta 1972 pripeljalo 
do ustanovitve Športnega društva 
Zvezda Črnelo in leto kasneje tudi 
Nogometnega kluba Ivančna Gorica. 
Klub je bil registriran pri Nogometni 
podzvezi Ljubljana, prvi predsednik 
je postal Ludvik Čampa.
Tako člani kot pionirji so ob nastanku 
kluba začeli resno trenirati. Treninge 
je vodil Janez Vodenšek, dolgoletni 
igralec Rudarja iz Trbovelj in pozne-
je tudi trener Šmartnega ob Paki. Po 
zaslugi prizadevnih igralcev in dobre-
ga vodstva kluba so bili že prvo leto 
doseženi vidni uspehi. Klub je nato 
s svojimi selekcijami nastopal v raz-
ličnih regionalnih ligah, odvisno od 
organiziranosti tekmovanj, leta 1977 
pride tudi do ustanovitve prve žen-
ske ekipe.
Sredi osemdesetih v nadaljnji razvoj 
kluba in nogometa v Ivančni Gorici 
poseže podjetje IMP Livar iz Ivančne 
Gorice. Klub dobi sedaj po glavnem 
pokrovitelju tudi novo ime. V času po 
slovenski osamosvojitvi se na novo 
organizira sistem tekmovanja v dr-
žavi in Livar se je počasi, a vztrajno 
pod vodstvom Janeza Hrovata, Zo-
rana Iliškoviča, Ivana Potokarja, Jaka 
Severja in drugih članov, iz takratne 
5. lige vsako leto dvigoval v višji rang 
tekmovanja. Na prehodu v novo ti-
sočletje se je klub priključil drugoli-
gaški druščini, v tekmovalni sezoni 
2006/07 pa je dosegel zgodovinski 
uspeh, preboj v 1. slovensko nogo-
metno ligo. Žal le za eno sezono, fi-
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Ob izidu knjige Leopolda Severja: Tičnice iz naravoverja
V okviru praznovanj ob občinskem prazniku je v kulturnem domu potekala slavnostna predstavitev nove knjige Leopolda Severja: Tičnice iz naravo-
verja. Gre za vseživljenjsko izvirno raziskovalno delo našega častnega občana, pregled izsledkov in razmišljanj o tem, kako so na našem ozemlju živeli 
predniki iz starejših kovinskih dob.  

V času, ko se nam zdi, da nam je 
védenje o nas in naši preteklosti že 
znano, smo  veseli, da med nami de-
lujejo posamezniki, ki vedno znova 
odstirajo tančice naše davne prete-
klosti z novih zornih kotov, na ta na-
čin lahko bolje pojasnimo človekova 
pretekla dejanja. Razumevanje zgo-
dovine  je pot k razumevanju samega 
sebe. Povsem razumljivo je tudi, da 
so spoznanja in resnice o preteklosti 
težje dosegljive, lahko se naslanjamo 
le na sledi, ki so nam dostopne sedaj.
In kaj so tičnice? Kot pravi avtor knji-
ge, ki je o svojih odkritjih objavljal v 
zadnjem obdobju tudi podlistek v 
Klasju, so tičnice svetišča naših pred-
nikov iz predkrščanskega časa. Veči-
noma so to obli griči v bližini gradišč 

in drugih pritiklinah gradiških sku-
pnosti. Na vzpetinah so naravoverci 
(pogani) naredili obredne ravnice 
in na njih opravljali bogoslužje s po-
močjo svetih ptic (tic). Na nekaterih 
tičnicah so se v ugodnih razmerah 
ohranili jasni sledovi obrednih na-
prav ali kot je po ogledu na terenu 
izjavil mlad raziskovalčev pomočnik: 
»Zdaj šele vidim, da to res nekaj je.«

Naj vam še malo predstavimo avtorja 
knjige. Leopold Sever se je rodil 3. ja-
nuarja 1939 v Ljubljani,  njegova dru-
žina se je preselila v Male Lipljene, 
rojstni kraj staršev. Postal je učitelj. 
Po  41 letih predanega poučevanja 
mladih kemije, biologije in tudi dru-
gih predmetov (najdalj na OŠ Stična) 

se je leta 2002 upokojil. 
Leopold Sever je človek, ki dela na 
različnih področjih, vedno je pri-
pravljen vso svojo energijo, znanje 
in prosti čas vložiti v tisto, česar se 
loti. Razpon njegovih znanj, zani-
manj in delovanj je zelo širok: poleg 
zavzetega poučevanja mladih je bil 
dolgoletni zelo aktivni predsednik 
turističnega društva v Ivančni Gorici, 
organizator in voditelj kulturnih pri-
reditev, če izpostavim samo njegovo 
vlogo pri odkritju spominske plošče 
čbeličarju Mihi Kastelcu. Bil je novi-
nar, fotograf ... Zanimali so ga mine-
rali, fosili, lišaji, vode … Ko je izvedel, 
da v okolici Varaždina ob Dravi še 
iščejo zlato, si je kupil skledo za iz-
piranje in našel nekaj zrnc. Leopold 
Sever je popotnik, ki rad zahaja med 
ljudi, peš, s kolesom, avtom in tudi 
drugimi prevoznimi sredstvi. Poti ga 
vodijo tako v domače kraje kot tudi 
po drugih deželah Evrope.
Njegovo ustvarjalno in zavzeto delo 
in uspehi, kljub njegovi skromnosti, 
niso ostali neopaženi, čeprav v svoji 
skromnosti nikoli ni javno opozarjal 
nase. Prejel je številna društvena, šol-
ska, občinska in republiška priznanja 
in nazive. Naj naštejemo samo neka-
tere: Jurčičevo plaketo za dolgoletno 
delo na področju vzgoje in izobraže-
vanja, priznanje Sekcije za kemijo, 
za delo z mladimi, v akciji Gibanje 
znanost mladini pri Zvezi za tehnično 
kulturo, zlato značko Prirodoslovne-
ga društva za več uspešno izpeljanih 

projektov pri raziskavi naravnega 
okolja. Njegovi krožkarji so prejemali 
zlata Preglova priznanja iz kemije, za 
uspešno časnikarsko delo mu je obči-
na Ivančna Gorica  podelila  plaketo 
Antona Tomšiča, saj od nastanka ča-
sopisa Klasje piše in ureja prispevke 
na dveh straneh. Za življenjsko delo 
na področju vzgoje in izobraževanja 
je dobil najvišje priznanje Nagrado 
RS na področju šolstva za leto 2002 - 
redki so učitelji, ki se lahko pohvalijo 
s tako visokim priznanjem. 
Vse njegove dosežke je nadgradila 
tudi Občina Ivančna Gorica in ga leta 
2011 imenovala za častnega občana.
Po upokojitvi se ni  prepustil udobju, 
ki ga lahko prinaša tretje življenjsko 
obdobje, temveč se je z veliko vne-
mo posvetil raziskovanju in pisanju.  
Objavil je devet samostojnih del: 
Pisani plamenčki, zgodbe, v katerih 
se snov spreminja (za mladino), Ve-
dre dogodivščine na kako - 88 zgodb 
z bolj vesele plati, Vesele zgodbe 
z dolenjskih gričev, Dosežki in pre-
sežki: 99 + 1 rekord iz vsakdanjega 
življenja prebivalcev občine Ivančna 
Gorica, ki že z naslovi sporočajo, da v 
njih prebiramo zgodbe, ki izhajajo iz 
tega, da je znal prisluhniti ljudem in 
zapisati na šegav, njemu lasten način. 
Rezultat poglobljenega delovanja in 
raziskovanja na terenu, po knjižni-
cah, arhivih pa so dela: Pozabljene 
vode, Prazgodovinski svatje in mi, 
Zgodovinske, etnološke in naravne 
znamenitosti na Škocjanskem, Iskal 

sem prednamce: dokazi in razmišlja-
nja o starožitnosti  Slovencev na do-
lenjskem zahodu. Napisal je tudi več 
krajših dramskih besedil za šolsko 
gledališko skupino. V različnih glasi-
lih in zbornikih je objavil več kot 3500 
člankov in prispevkov.
Vile rojenice so Leopoldu Severju v 
zibel položile nešteto talentov, ki jih 
je vse življenje razvijal in delil. V ob-
sežno, pregledno monografijo Tični-
ce iz naravoverja, zanesljivi kažipot 
v slovensko prazgodovino,  je bilo 
vloženega izjemno veliko védenja in 
znanja, raziskovalnega dela na terenu 
in popotovanj, razmišljanja, energije, 
poguma, lastnih sredstev in volje, 
da je radovednega in vedoželjnega 
avtorja privedlo do predstavitve te 
vsebinsko bogate in obsežne knjige.  
Na predstavitev so prišli somišljeniki 
iz vse Slovenije in tudi gostje iz Nem-
čije. Nekateri so tičnice, kot so pove-
dali, prepoznali tudi že kot priložnost 
za turistično ponudbo, tako je tudi 
naš župan v svojem govoru omenjal 
to možnost v prihodnosti. Seveda 
pa je predstavitev knjige namenje-
na predvsem temu, da jo vzamemo 
v roke. Knjiga je obsežna in bogato 
opremljena s slikovnim gradivom in 
dokazi. Kupite jo lahko v knjižnici v 
Ivančni Gorici in tako podprete tudi 
raziskovalčevo preteklo in nadaljnje 
delo. 

Roža Kek in Ksenija Medved

nančno breme tekmovanja na tako 
visokem nivoju in ne nazadnje tudi 
začetek gospodarske krize so pome-
nili nazadovanje v II. oz. III. ligo.
Ob vseh športnih dosežkih pa je klub 
s pomočjo Občine Ivančna Gorica pri-
šel tudi do sodobnega nogometnega 
stadiona s pokrito tribuno in pomo-
žnim igriščem z umetno travo. Dobra 
infrastruktura je tudi osnova za delo 
z mladimi v prihodnje. Novo vodstvo 
kluba je strnilo vrste in uspelo zgradi-
ti temelje za delovanje kluba v priho-
dnosti. Poudarek je zlasti na domači 
nogometni šoli, ki jo je klub skupaj s 
starši ustanovil leta 2010 in je osnova 
za delo z mladimi. V klubu je v letu 
2013 registrirano okoli 240 aktivnih 
igralcev, od 5. leta pa do članov.

Rokometni klub SVIŠ Ivančna 
Gorica
Nagrada Josipa Jurčiča - za izjemne 
športne dosežke v 50-letnem uspe-
šnem delovanju na področju športa 

in dela z mladino
Rokomet ima v našem okolju dolgo 
športno tradicijo. Med ekipnimi špor-
ti se je rokometna dejavnost sploh 

prva organizirala v društva in klube. 
Formalni nastanek kluba seže v leto 
1990, ko so se združili trije lokalni 
klubi TVD Partizan Stična (kasneje RK 
Gradišče), RK Polž Višnja Gora in TVD 
Partizan Šentvid pri Stični. Tako klub 
nadaljuje njihovo tradicijo. Prve črke 
»vpletenih« krajev so novemu klubu 
oblikovale tudi klubsko ime - SVIŠ - 
(Stična, Višnja Gora, Ivančna Gorica 
in Šentvid pri Stični). Vizija združitve 
je bila združiti igralski, trenerski in or-
ganizacijski kader in tako doseči večji 
tekmovalni uspeh. Prvotna vizija se 
je z leti dograjevala. Trenutno stanje 
znatno presega prvotna pričakova-
nja. Združitev je krajem sicer odvzela 
lokalne derbije, a na drugi strani pri-
nesla številne ugledne nasprotnike 
in širši Sloveniji prepoznavnost naših 
krajev. Klub je postal prepoznaven 
nosilec kvalitete, predvsem dela z 
najmlajšimi, dobro delo z mladimi pa 
se potrjuje z uspehi članske ekipe, ki 
uspešno nastopa v 1. državni roko-
metni ligi. Prav letos je bila ekipa z 
uvrstitvijo na finalni turnir za Pokal 
Slovenije deležna občudovanja celo-
tne slovenske rokometne javnosti. 

Anton Medved
Zlati grb občine - za večletne dosež-
ke in izjemne uspehe na družbenem 
in gospodarskem področju, ki so iz-
rednega pomena za razvoj občine
Gospod Anton Medved je podjetnik, 
ki v svojem podjetju Agrograd že več 
kot dvajset let skrbi, da je celotno 
območje občine dobro založeno z 
gradbenim in kmetijskim materia-
lom. S samostojno podjetniško potjo 
je začel v domačem Šentpavlu, nekaj 
kasneje je v najetih prostorih odprl 
še eno trgovino v Ivančni Gorici. Pred 

dvema letoma je v novi industrijski 
coni v Ivančni Gorici zgradil sodoben 
trgovski center. V njegovem podjetju 
imajo zaposleni dobre pogoje za delo 
in redne plače. Trenutno zaposluje 
preko 20 redno zaposlenih delavcev. 
Tone in sodelavci znajo prisluhniti 
potrebam ljudi in jim gradbeni ma-
terial v primeru nuje in prošnje pro-
dajo z veliko daljšim plačilnim rokom 
od običajnih, v primeru nesreč pa del 
materiala tudi donirajo.
Aktiven je tudi na družbenem podro-
čju in predvsem v lokalni politiki. V 
času slovenske pomladi in prizadeva-
nja slovenskega naroda za samostoj-
no državo je pomagal pri formiranju 
novih demokratičnih sil. V občini 
Ivančna Gorica je bil aktiven kot član 
sveta Krajevne skupnosti Šentvid pri 
Stični, v letih od 2002 do 2010 pa 
je bil član občinskega sveta Občine 
Ivančna Gorica. V tem mandatu je 
član odbora za gospodarstvo, turi-
zem in komunalne zadeve, s svojim 
znanjem in izkušnjami pa je zelo po-
memben člen Podjetniškega kolegija 
župana Občine Ivančna Gorica.
Tone je človek, ki vedno najde čas za 
nasvet ali pomoč sočloveku. Nanj se 
obračajo za pomoč gasilska, kulturna 
in športna društva in vedno jim pri-

sluhne. Pred dvema letoma je skupaj 
z duhovnikom Stanetom Kerinom in 
nekaterimi drugimi podjetniki zbral 
in odnesel pomoč v Zambijo, za dru-
go leto načrtujejo akcijo za pomoč 
misijonarju Pedru Opeki, ki deluje na 
Madagaskarju. 

France Slana
Naziv častnega občana občine 
Ivančna Gorica - za življenjsko delo 
in njegov izjemni prispevek pri pre-
poznavnosti in ugledu občine

Življenjska pot Franceta Slane se za-
čenja v Bodislavcih pri Mali Nedelji. 
Osnovno šolo je obiskoval v Splitu, 
kjer se je nato vpisal v gimnazijo. Na 
začetku drugega letnika se je družina 
preselila v Ljubljano, kjer je nadalje-
val šolanje. Po končani gimnaziji in 
težkih vojnih letih, ki jih je prav tako 
zaznamovalo likovno ustvarjanje, 
se je vpisal na Akademijo za likovno 
umetnost v Ljubljani, kjer je študiral 
slikarstvo pri profesorjih Gabrijelu 
Stupici in Nikolaju Pirnatu. Postal je 
diplomant prve povojne generacije 
na Akademiji za likovno umetnost v 
Ljubljani. Po diplomi si je služil kruh 
kot ilustrator in risar stripov za razne 
časopise. Slikarstvo, njegova strast, 
pa je začrtalo njegovo nadaljnjo ži-

vljenjsko pot.
V začetku petdesetih let je imel svojo 
prvo samostojno razstavo z naslo-
vom Risbe iz vojaške skicirke. Odzivi 
so bili zelo ugodni in kritiki ter občin-
stvo so ga dobro sprejeli. Začel se je 
bogat opus ustvarjanja, ki še traja.
Akademika Franceta Slano odlikuje 
izjemna osebna ustvarjalna moč, ki 
se ne podreja ničemer, kar bi jo lahko 
omejevalo. Kot tak uživa ugled doma 
in v tujini ter je tudi prejemnik nagra-
de Prešernovega sklada.
Takoj ob prihodu na Krko je s svojo iz-
jemno umetnostjo na najučinkovitej-
ši način izrazil svojo pripadnost kraju 
in ljudem, življenju v okolju, ki ga je 
vzel za svojega. Častni krajan Krke je 
s svojim umetniškim delom podprl 
vsa ključna družbena prizadevanja 
na Krki in v občini Ivančna Gorica ter 
pripomogel k večji prepoznavnosti in 
promociji občine doma in v tujini.
Njegovo dolgoletno umetniško 
ustvarjanje v pomirjajočem zavetju 
Krke je okrepila prepoznavnost naše-
ga okolja, zdaj tudi njegovega doma. 
Atelje na stežaj odpira vrata obisko-
valcem, dragocena umetniška dela 
nadgrajujejo in plemenitijo vsebino 
krajevnih in občinskih prireditev in 
kulturnih dogodkov. Ustregel je šte-
vilnim prošnjam, ki jih je nanj v pre-
teklih letih naslovilo lokalno okolje 
v želji, da bi tudi s pomočjo njegove 
umetnosti, uspešneje promovirali in 
razvijali svoj kraj, svojo občino.
France Slana je zaslužen za izjemne, 
trajne dosežke na področju likovne 
umetnosti, njegova povezanost z 
dogajanjem na Krki in v občini pa je 
pomembno vplivala na predstavitev 
občine Ivančna Gorica doma in po 
svetu. 
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V Ambrusu novo otroško igrišče
V okviru praznovanja letošnjega občinskega praznika je v petek, 24. maja, potekalo slav-
nostno odprtje novega sodobnega javnega otroškega igrišča, pri podružnični šoli v Am-
brusu. To je za Ivančno Gorico in Višnjo Goro že tretje javno igrišče, ki ga je v zadnjih letih 
zgradila Občina Ivančna Gorica. 
Za kvalitetnejše preživljanje proste-
ga časa naših najmlajših občanov 
Občina Ivančna Gorica v zadnjih le-
tih del javnih sredstev za vzgojo in 
izobraževanje vlaga tudi v izgradnjo 
javnih otroških igrišč. Tako je leto 
dni po lanski otvoritvi v Višnji Gori 
zraslo novo otroško igrišče, tokrat 
pri podružnični šoli v Ambrusu. Na 
otvoritvi so v uvodu vse prisotne poz-
dravili župan Dušan Strnad, ravnatelj 
Osnovne šole Stična Marjan Potokar, 
vodja podružnične šole Tatjana Hren 
ter predstavnica Športnega društva 
Ambrus Erika Hrovat. V nagovorih je 
bilo zlasti poudarjeno, da je bila od-
ločitev, da se tudi v Ambrusu zgradi 
tovrsten objekt pravilna odločitev, ob 
tej priložnosti pa se je pokazala tudi 
dobra povezanost in sodelovanje 
kraja s šolo. Na pobudo ambruškega 
športnega društva bo ob igrišču še do 

poletja dokončana brunarica, s kate-
ro želijo ustvariti osrednji prostor za 
športne, kulturne in druge družabne 
aktivnosti v kraju. V njej bodo ureje-

ne tudi sanitarije. 
Slavnostni prerez traku so izvedli 
učenci podružnične šole v spremstvu 
župana Dušana Strnada, ravnatelja 
Marjana Potokarja ter vodje šole 
Tatjane Hren, za kulturno-zabavni 
program pa so poskrbeli tamkajšnji 
učenci. 
Na igrišču je nameščen stolp s to-
boganom, šestkotno plezalo, dvojna 
gugalnica in dvoje igral na vzmeti, 
tako da bo lahko vsak otrok našel pri-
merno igralo zase, staršem pa bodo 
ob pešpoti znotraj igrišča na voljo tri 
klopi za počitek in spremljanje otrok. 
Igrišče, ki se razprostira na cca 150 
m2, je v dobrih štirinajstih dneh zgra-
dilo domače podjetje Gradbeništvo 
Milan Pušljar, igrala pa je dobavilo in 
namestilo podjetje Mitos. 

Gašper Stopar

Zdaj bolj prijeten in domač pogled  
na Ivančno Gorico
Obnovljena fasada večnamenske poslovne stavbe (Zadružni dom in knjižnica) v Ivančni 
Gorici in nova vhodna klančina za gibalno ovirane osebe 
V petek, 24. maja, je v sklopu prire-
ditev ob občinskem prazniku potekal 
tudi slovesen zaključek prenove več-
namenske poslovne stavbe v Ivančni 
Gorici, ki jo bolje poznamo pod ime-
nom Zadružni dom, v njem pa imata 
danes večino prostorov knjižnica in 
kmetijska zadruga. Projekt obnove 
sta skupaj izpeljali lastnici objekta 
Občina Ivančna Gorica in Kmetijska 
zadruga Stična.  
Začetki prenove stavbe segajo v leto 
2011, ko je bila zamenjana dotrajana 
azbestna strešna kritina in celotno 
stavbno pohištvo (okna in vrata). Le-
tos je bila stavba toplotno zaščitena 
z debelim slojem izolacijskega ma-

teriala, zamenjane so bile okenske 
police, postavljeni novi nadstreški in 
zgrajena klančina, ki bo omogočila 
vstop v knjižnico tudi gibalno ovira-
nim osebam, mamicam z vozički, itd.
Prireditev ob otvoritvi so z nagovori 
pospremili župan Dušan Strnad, di-
rektorica Kmetijske zadruge Stična, 
Milena Vrhovec in direktorica Me-
stne knjižnice Grosuplje, Roža Kek. 
Vsi so poudarili, da je stavba, v kateri 
poleg zadruge in knjižnice domujejo 
še razne druge javne institucije, veli-
kega pomena za razvoj in blagostanje 
občanov. Obnova bo prispevala tudi 
k varčnejši rabi energije, brez dvoma 

Zadružni dom  
v novi preobleki 
Zadružni dom s svojo markantnostjo na vstopu v Ivančno Gorico brez 
dvoma močno vpliva na zunanjo podobo našega občinskega središča. 
Zato je bila tudi obnova, ki jo je bil deležen objekt v zadnjem letu, še 
kako dobrodošla, saj bo pripomogla k lepšemu videzu Ivančne Gorice. 
Ob otvoritvi obnovljene fasade smo z zanimanjem pobrskali tudi po zgo-
dovini te stavbe.
Po drugi svetovni vojni je Okrajni ljudski odbor prepustil iniciativo obča-
nom, ki so bili pripravljeni sodelovati pri izgradnji porušene domovine. 
Ko se je v Sloveniji ustanovil Iniciativni zadružni odbor za Slovenijo, je 
le-ta pomagal povsod tam, kjer je bil interes. Leta 1945 so tako v Stični 
ustanovili NAPROZO, nabavno prodajno zadrugo. Ta se je izredno hitro 
širila in razvijala, tako, da se je kmalu pojavila potreba po ustanovitvi po-
slovalnic. Te so bile nato ustanovljene po vseh večjih krajih v Stični, Višnji 
Gori, Krki, Radohovi vasi, Ivančni Gorici, Ambrusu, Šentvidu.
Ko se je leta 1951 ustanovila Okrajna Zadružna zveza, so to postale sa-
mostojne zadruge. Poleg teh poslovalnic je v Ivančni Gorici zaživela na 
mestu današnjega Livarja tudi mehanična delavnica. Za te takrat smele 
korake je imel največ zaslug, pokojni častni občan naše občine, g. Franc 
Kalar.
Na Okrajnem ljudskem odboru Grosuplje je bilo že leta 1947 predvide-
no, da naj bi se v okraju postavilo 18 zadružnih domov, med njimi tudi v 
Ivančni Gorici. To pa je bilo za tiste čase zaradi pomanjkanja materiala in 
denarja zelo drzen projekt. A odgovorni so imeli veliko delovnega elana 
in dobre volje. Zadruga je preskrbela za tiste čase sijajen načrt in gradnja 
doma je stekla leta 1951 pod vodstvom arhitekta Cirila Vizjaka iz Novega 
mesta.
Prve lopate so zasadili člani mladinskih in drugih organizacij ter zadru-
žniki. Skromni zadružni vozni park je skrbel za dovoz peska, katerega so 
vozili iz Kosce. Vsa dela so opravljali udarniško, denarno pa je gradnjo 
podpirala zadruga z lastnimi in kreditnimi sredstvi. Dom so gradili v dveh 
etapah zaradi ukinitve kreditov in finančnih težav.
Ko se je leta 1954 začela gradnja avtoceste, je novomeški Pionir dogradil 
drugo polovico doma, ker je prostor potreboval tudi zase. Tako je počasi 
napredoval zadružni dom, že takrat in še danes ponos kraja in občanov. 
Najprej so v zadružnem domu naredili zadružni gostinski obrat, za tiste 
čase lepo urejen. Nahajal se je prostorih, kjer je sedaj pritličje knjižni-
ce. V zadružne prostore se je poleg kmetijske zadruge vselila tudi zobna 
ambulanta. Poleg nje pa še zdravstvena služba, pošta, matični urad … V 
njem so bila tudi stanovanja za delavce, ki so imeli službe v objektu. Po 
izgradnji je imel zadružni dom nežno zeleno barvo.
V osemdesetih letih prejšnjega stoletja je KZ Stična prodala polovico za-
družnega doma takratnemu Avtoprevozu iz Ivančne Gorice, ki je potre-
boval poslovne prostore za svojo dejavnost. Drugo polovico zadružnega 
doma je zadruga obnovila. V spodnjih prostorih je nastal Zadružni hram 
s kuhinjo, v prvem in drugem nadstropju pa pisarne, ki jih je uporabljala 
zadruga in razni najemniki, med drugim tudi veterinarji. Leta 1983, pred 
natanko 30 leti, je zadružni dom po prenovi dobil rdeče-belo fasado, ki 
jo je imel do letošnje pomladi.
Tudi Občina Ivančna Gorica se je »rodila« v zadružnem domu. V začetku 
leta 1995 smo imeli občinski svetniki prvo ustanovno sejo prav v sej-
ni sobi zadružnega doma. Nekaj let kasneje je Občina Ivančna Gorica 
polovico zadružnega doma kupila od Transportnega podjetja Traig, na-
slednika nekdanjega Avtoprevoza. V občinski del stavbe se je naselila 
knjižnica, vrtec, uprava zdravstvenega doma ter kulturne organizacije. V 
njih je prostor našlo tudi uredništvo občinskega glasila Klasje. Danes ima 
v stavbi vrtec samo še en oddelek otrok, uprava zdravstvenega doma pa 
se je preselila v sosednji zadružni del, tako je knjižnica prišla do prepo-
trebnih dodatnih prostorov. V zadružnem delu stavbe se poleg uprave 
zadruge nahaja tudi enota Kmetijsko-gozdarske zbornice in številni drugi 
najemniki.
Stavba ima danes torej dva gospodarja, ki sta s skupnimi močmi dosegla, 
da bodo vsi uporabniki pod skupno streho še dolgo lahko uspešno delo-
vali. Zadružni dom je odet v prijazne zelene zadružne in občinske barve, 
ki simbolizirajo slogan naše občine Prijetno domače.

Milena Vrhovec

pa nova podoba stavbe prispeva tudi k lepšemu zunanjemu videzu celotnega 
kraja. 
V kulturnem programu so sodelovali otroci iz Vrtca Ivančna Gorica, knjižni-
čarka Maruša ter Godba Stična. Zbrani gostje, med katerimi so bili tudi pred-
stavniki Zveze paraplegikov Slovenije, pa so se po slovesnem odprtju fasade in 
klančine, odpravili še na ogled knjižnice, likovne razstave umetnice Damjane 
Bijek, likovnega krožka Univerze za tretje življenjsko obdobje, male likovne 
šole Občin Ivančna Gorica, Grosuplje in Dobrepolje, kulturnega društva Likov-
nikov Ferda Vesela in slikarke Adele Petan. V počastitev dogodka je knjižnica 
vsem novim članom podarila letno članarino. 

Matej Šteh
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Rokometni državni prvaki na sprejemu 
pri županu
Na dan občinskega praznika, 29. maja, je župan Dušan Strnad v občinski sejni sobi spre-
jel člane ekipe mlajših dečkov B Rokometnega kluba SVIŠ Ivančna Gorica, ki so v soboto, 
18. maja, na finalnem turnirju državnega prvenstva za mlajše dečke B postali državni 
prvaki za sezono 2012/13. Župan je ob tej priložnosti ekipi izročil posebno priznanje.
Ekipo mlajših dečkov B sestavljajo 
dečki letnika 2001 in mlajši, ki priha-
jajo z različnih koncev naše občine. 
Na zaključnem turnirju, ki je potekal 
v domači dvorani OŠ Stična, se je eki-
pa odlično znašla in premagala troji-
co finalistov iz Ribnice, Novega mesta 
in Ptuja. Na sprejemu so bili poleg 
članov zmagovalne ekipe navzoči še 
podpredsednik RK SVIŠ Ivančna Go-

rica Andrej Zelko, trener ekipe Ale-
ksander Polak in pomočnik trenerja 
Gašper Slapničar. V uvodu je spre-
govoril podžupan Tomaž Smole, ki je 
poudaril, kako je uspeh, ki so ga do-
segli mladi rokometaši pomemben 
ne samo iz športnega vidika, ampak 
pa je to tudi pomemben mejnik pri 
njihovem osebnem razvoju. Tem mi-
slim se je pridružil tudi župan Dušan 

Strnad, ki je našim mladim rokome-
tašem namenil spodbudne besede 
že ob otvoritvi turnirja. Mladim špor-
tnikom je zaželel veliko uspehov na 
športnem in drugih področjih udej-
stvovanja. Ker so s svojim dosežkom 
tudi oni postali veliki promotorji naše 
občine, je župan Dušan Strnad ekipi 
ob tej priložnosti izročil priznanje v 
obliki kovanca s podobo občinske 
znamke Prijetno domače. Vsak član 
ekipe je prejel tudi darilno promo-
cijsko vrečko. Ob tej priložnosti je 
župan čestital tudi organizatorjem 
turnirja, RK SVIŠ Ivančna Gorica in 
Rokometni zvezi Slovenije, ki so pri-
pravili turnir na zavidljivi ravni.
Trener ekipe, Aleksander Polak se je 
zahvalil za izkazano čast in obljubil, 
da se bodo mladi rokometaši te in 
drugih selekcij rokometnega kluba 
tudi v prihodnje trudili za čim boljše 
rezultate. V znak hvaležnosti za pod-
poro, ki so jo bili deležni, pa je ka-
petan ekipe Ambrož Bregar županu 
izročil spominsko fotografijo iz final-
nega turnirja.

Matej Šteh

Na Muljavi odprli šolski 
muzej
V počastitev 29. maja, praznika Občine Ivančna Gorica, je 
na muljavski podružnični šoli potekalo slovesno odprtje 
šolskega muzeja. Stare učbenike, šolske klopi, mize, di-
daktične pripomočke, slike, vse to in še več bo od sedaj 
naprej na ogled v kletnih prostorih šolskega poslopja, ki 
bodo služili tudi kot dodatna turistična ponudba v kraju.
Osnovna šola Stična skupaj s podružničnimi šolami že vrsto let pri pouku in 
različnih interesnih dejavnostih posveča veliko pozornosti zbiranju in ohranja-
nju šolskih knjig, zvezkov in pripomočkov, ki so jih nekoč pri pouku uporabljali 
naši predniki. Prav na Muljavi je bilo pred nedavnim praznovanjem 100-le-
tnice šolstva na Muljavi zbrano veliko tovrstnega gradiva. Tako je na pobudo 
šole v okviru projekta »PODRUŽNIČNA ŠOLA – GIBALO RAZVOJA«, ki se izvaja 
pod okriljem Lokalne akcijske skupine »Sožitje med mestom in podeželjem«, 
nastal čisto pravi šolski muzej. 

Otvoritev nove ploščadi pred občinsko 
stavbo in ples maturantov
V ponedeljek, 27. maja,je bilo kljub nizkim temperaturam za ta čas, na Sokolski ulici 
toplo in prijetno vzdušje. Ob priliki tradicionalnega plesa maturantov je župan Dušan 
Strnad ob navzočnosti sodelavcev iz občinske uprave, predsednika KS Ivančna Gorica 
Toneta Kralja, ravnatelja Srednje šole Josipa Jurčiča Milana Jevnikarja, maturantov in 
profesorjev ter izvajalcev del, predal v uporabo novo urejeno ploščad pred občinsko 
stavbo. 
Kot je ob tradicionalnem plesu če-
tvorke navada, je tudi letos uvodoma 
vse navzoče nagovoril ravnatelj Mi-
lan Jevnikar, ki je dogodek pospremil 
z nekaj statističnimi podatki šolskega 
leta, ki e zaključuje. Letos zaključuje 
šolanje na Srednji šoli Josipa Jurčiča 
59. generacija maturantov, v kateri 
je 71 gimnazijcev in 42 ekonomskih 
tehnikov. 10 jih je leto zaključilo z 
odličnim uspehom, 12 pa jih je pre-
jelo posebna priznanja za štiriletno 
kulturno udejstvovanje. Ravnatelj 
je še poudaril pomen prizadevanj, 
da ohranimo v Ivančni Gorici svojo 
srednjo šolo – odlično gimnazijo in 
odlično srednjo ekonomsko šolo. 
Maturante je pozdravil tudi župan 
Dušan Strnad, ki jim je čestital za nji-
hove dosežke in zaželel tudi uspešno 
maturo. Nato je približno sto matu-
rantov na Sokolski ulici zaplesalo zna-
menito četvorko.
Sledila je še simbolična otvoritev na 
novo urejene ploščadi pred občinsko 
stavbo. Župan Strnad je povedal, da 
se Občina Ivančna Gorica trudi, da 
bi bili naši kraji res prijetni in doma-
či, kot govori slogan Občine Ivančna 
Gorica, zato je pred kratkim v sodelo-
vanju s Krajevno skupnostjo Ivančna 
Gorica, ki je lastnica stavbe, stekla 
obnova fasade in ureditev ploščadi 
pred njo. Ureditev ploščadi je vodil 
uspešni krajinski arhitekt Tomaž Bav-

dež iz Šentvida pri Stični, prostor pa 
se je že ob tokratnem dogodku izka-
zal za zelo primernega tudi za različ-

ne kulturne in druge dogodke.

Matej Šteh 

Praznik občine

Pred otvoritvijo muzeja so vse prisotne nagovorili ravnatelj Osnovne šole Stič-
na Marjan Potokar, župan Dušan Strnad ter predstavnik LAS-a »Sožitje med 
mestom in podeželjem« Josip Pintar. V nagovorih so predvsem izpostavili že-
ljo, da bi muzej obiskalo čim več učencev, ki bi spoznali, kako drugačna je bila 
šola nekoč, in tudi veliko odraslih, ki bi v razstavljenih predmetih našli koščke 
iz svoje preteklosti. »Ta projekt odprtja šolskega muzeja pomeni tudi lep ko-
rak naprej pri prizadevanju za ohranitev podružničnih šol, ki jih je v naši občini 
kar nekaj«, je ob tej priložnosti povedal župan Strnad. 

Slavnostni prerez traku je v spremstvu župana in ravnatelja opravila vodja 
podružnične šole Antonija Sever. Sledil je ogled razstavnih prostorov, ki so si 
jih ogledali tudi številni nekdanji učenci šole. S plesom in glasbo so kulturni 
program popestrili muljavski šolarji.
Projekt ureditve šolskega muzeja je bil financiran s sredstvi OŠ Stična, Občine 
Ivančna Gorica in Evropskega kmetijskega sklada za razvoj podeželja.

Gašper Stopar
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Iz majske seje Občinskega sveta
26. redna seja Občinskega sveta je potekala 21. maja in tudi tokrat je bila zaznamova-
na s kulturnim pridihom. V uvodu seje je potekala otvoritev razstave skulptur Društva 
kiparjev z motorno žago, ki ima sedež v naši občini, člani pa prihajajo z različnih koncev 
Slovenije. Tako društvo kot prihajajoči Festival kiparjev z motorno žago (Gradišče, 7.-9. 
junij) je predstavil predsednik društva in naš rojak Vlado Cencel.
V nadaljevanju seje je župan Dušan 
Strnad predstavil aktualno dogajanje 
v občini, zlasti pa je bilo zanimiva in-
formacija o bližnjem začetku gradnje 
kanalizacije iz kohezijskih sredstev. 
Gradnja povezovalnega kraka Vir-
-Ivančna Gorica, Višnja Gora-Ivančna 
Gorica in rekonstrukcija čistilne na-
prave v Ivančni Gorici bo namreč so-
financirana z evropskimi kohezijskimi 
sredstvi v višini 70 odstotkov celotne 
investicije. Začetek gradnje se priča-
kuje še letos.
Na predlog Komisije za mandatna 
vprašanja, volitve, imenovanja in 
priznanja je Občinski svet potrdil le-
tošnje občinske nagrajence, ki so pri-
znanja in nagrade prejeli na osrednji 
svečanosti ob občinskem prazniku. 
Nagrajenci so podrobneje predsta-
vljeni na strani 2 in 3.
Občinski svet je obravnaval predlog 
Odloka o spremembah in dopolni-
tvah odloka o koncesiji za opravlja-
nje izbirne gospodarske javne službe 
dobave, postavitve, vzdrževanja in 
upravljanja javne razsvetljave v Ob-
čini Ivančna Gorica. Trenutno je v 
teku prav razpis za izbiro izvajalca za 
prenovo javne razsvetljave v občini. 
Izbranemu izvajalcu se bo koncesija 
za opravljanje te dejavnosti podelila 
za deset let. 
Direktorica Mestne knjižnice Grosu-
plje, Roža Kek, je predstavila poročilo 

o delovanju knjižnice v lanskem letu. 
Še posebej je izrazila zadovoljstvo, 
da je lani prišlo do ponovne oživitve 
oddelka krajevne knjižnice na Krki, 
razveseljivo pa je, da se število upo-
rabnikov knjižnice v naši občini stal-
no povečuje. 
Direktor Javnega komunalnega pod-
jetja Grosuplje, Tomaž Rigler, je Ob-
činski svet seznanil s poročilom o 
delovanju podjetja v lanskem letu, 
svetniki in svetnice pa so imeli pred 
seboj tudi elaborat za določitev cene 
odvajanja in čiščenja odpadnih voda. 
Razpravljali so predvsem o vzrokih za 
izgubo v poslovanju podjetja. Med 
predlogi za racionalizacijo stroškov 
so npr. tudi možnost odvoza mešanih 
komunalnih odpadkov iz gospodinj-
stev enkrat mesečno, ali individualno 

pobiranje (morda celo odkup) sta-
rega papirja, saj ga sedaj iz skupnih 
zabojnikov večinoma poberejo nepo-
oblaščene osebe.
Občinski svet je sprejel dopolnitve 
pravilnika o štipendiranju dijakov in 
študentov, odlok o zapuščenih vozi-
lih in nepravilno parkiranih vozilih, 
spremembe in dopolnitve OPPN S1/a 
Centov hrib (kavka) ter odlok o razši-
ritvi modre cone v središču Ivančne 
Gorice. S slednjim se omejeno parki-
ranje v modri coni širi na parkirišče 
pred zdravstvenim domom, saj se je 
do sedaj dogajalo, da pacienti pogo-
sto niso dobili parkirnega mesta zara-
di vozil, ki so tam parkirana ves dan. 
Omejeno parkiranje za čas treh ur bo 
pripomoglo, da bo pred zdravstve-
nim domom dovolj parkirnih površin 
za njihove uporabnike. Več o modri 
coni si lahko preberete v sosednjem 
prispevku.
Obsežno gradivo pa je zajemal tudi 
predlog Strategije razvoja turizma 
občine Ivančna Gorica, ki ga je Ob-
činski svet dal v javno obravnavo in 
je za zainteresirano javnost dostopen 
na spletnih straneh občine. 
Občinski svet je potrdil tudi pred-
stavnika lokalne skupnosti v svetu 
Srednje šole Josipa Jurčiča (Julija 
Pajk) in predstavnika ustanovitelja v 
svetu Glasbene šole Grosuplje (Vera 
Hribar).

Matej Šteh 

Navodila za parkiranje v »modri coni« v 
Ivančni Gorici
Na prošnjo številnih občanov in Zdra-
vstvenega doma Ivančna Gorica je 
Občinski svet občine Ivančna Gorica 
sklenil, da se modra cona v Ivančni 
Gorici razširi še na parkirišče pred 
zdravstvenim domom v Ivančni Gori-
ci. V kratkem bodo tam zarisane par-
kirne površine in postavljeni prome-
tni znaki, ki bodo omejili parkiranje 
na tem parkirišču na tri ure oziroma 
180 minut. 
Pravila za parkiranje na ostalih par-
kirnih mestih v centru Ivančne Gori-
ce, ki so zarisana z modro barvo (zato 
naziv modra cona), ostajajo enaka. 
Parkiranje je omejeno na 1,5 ure ozi-
roma na 90 minut. Modro cono jasno 
označujejo prometni znaki, na kate-
rih je napisana tudi dovoljena dolži-
na parkiranja. 
Parkiranje je brezplačno, ob prihodu 
pa je treba obvezno označiti čas pri-
hoda. To lahko naredite tako, da na 

listek papirja napišete uro in minuto 
prihoda in listek pustite na vidnem 
mestu na armaturi vozila. Kot po-
moč pri označevanju prihoda lahko 
uporabite »parkirne ure«, ki jih je iz-
dala občina in jih dobite v sprejemni 
pisarni občine ali pa kateri koli drug 
pripomoček. Edini pogoj je, da je iz 
njega jasno razviden čas vašega pri-
hoda. 
Če v omejenem času ne opravite 
vseh opravkov, se enostavno vrnite k 
vozilu in napišite drug listek oziroma 
popravite čas prihoda na parkirni uri. 
Pravilnost parkiranja na modri coni 
nadzira medobčinski redar, ki za ne-
pravilno označitev prihoda na par-
kirno mesto (ali za to, da čas prihoda 
sploh ni označen), predpiše kazen v 
višini 40 EUR. Glede na dokaj eno-
stavna pravila parkiranja pa je seve-
da vsaka kazen nepotrebna. 
Za vse, ki želite v Ivančni Gorici parki-

rati dalj časa, je na voljo dovolj dru-
gih brezplačnih parkirnih mest izven 
strogega centra Ivančne Gorice.  
Modra cona v centru Ivančne Gori-
ce je uvedena zato, da bi uporabniki 
storitev lokalov in trgovin ter javne 
uprave imeli zagotovljeno parkirno 
mesto za čas opravkov, za celodnev-
no parkiranje pa so urejene dodatne 
parkirne površine.

Občina Ivančna Gorica

KRAJEVNA SKUPNOST ŠENTVID PRI STIČNI
ŠENTVID PRI STIČNI 65

1296 ŠENTVID PRI STIČNI

ODDAJA POSLOVNIH PROSTOROV
Krajevna skupnost Šentvid pri Stični oddaja v najem poslovne prostore v 
centru Šentvida. Gre za prostore bivše gostilne Klanček, Šentvid pri Stični 
65, v visokem pritličju v izmeri 186 m2 in kletno-skladiščne prostore v iz-
meri 92 m2.
Ogled je možen po predhodni najavi in dogovoru na GSM: 051 604 030.
Pisne ponudbe z oznako »ponudba za najem prostorov« pošljite do 15. 6. 
2013 na naslov:
Svet krajevne skupnosti Šentvid pri Stični, Šentvid pri Stični 65, 1296 Šent-
vid pri Stični.

Vojko Urbas, predsednik sveta KS

Namig za premik 
7.-9. 6., Gradišče nad Stično, Festival kiparjev z motorno žago in 1. Državno 
prvenstvo v hitrostnem kiparjenju 
7. 6., Radohova vas, gasilska veselica 
8. 6., Dob, gasilska veselica
8. 6. ob 9.30 uri, Ivančna Gorica, 18. Popotovanje s kolesi po Rimski cesti
8. 6. ob 10. uri, Jurčičeva domačija na Muljavi, Počastitev 70-letnice Krško-
-muljavske bitke
8. 6. ob 10. uri, Gostišče Šerek Višnja Gora, 7. tradicionalni šahovski turnir
8. 6. ob 17. uri, Športna dvorana OŠ Stična, Poletna produkcija Plesne šole 
Guapa
9. 6. ob 10. uri, Cerkev sv. Jožefa Ivančna Gorica, Farni dan
14. 6. od 15. ure dalje, staro mestno jedro v Višnji Gori, cilj 2. etape 20. 
kolesarske Dirke po Sloveniji
14. in 15. 6., nogometni stadion Ivančna Gorica, Medgeneracijsko srečanje 
ob 40-letnici Nogometnega kluba Ivančna Gorica
15. 6., Muljava, gasilska veselica
18. 6. ob 10. uri, Podružnična šola Ambrus, Gibalo razvoja – na vasi je lepo
21. 6. ob 17. uri, Sobrače, Tekmovanje harmonikarjev in gasilska veselica
21. 6. ob 21. uri, Jurčičeva domačija na Muljavi, premiera gledališke pred-
stave Grad Rojinje
22. 6., Vrh pri Višnji Gori, gasilska veselica
22. 6. ob 16. uri, Gasilski dom PGD Ivančna Gorica, 20. tradicionalno med-
društveno tekmovanje članic in članov za pokal KS Ivančna Gorica in gasil-
ska veselica
22.6. ob 21. uri, Jurčičeva domačija na Muljavi, ponovitev gledališke pred-
stave Grad Rojinje 
22. 6. ob 20. uri, OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični, Koncert zamejskih 
pevskih zborov
23. 6. ob 12. uri, Šentvid pri Stični, 44. Tabor Slovenskih pevskih zborov
23. 6. ob 15. uri, Šentvid pri Stični, gasilska veselica
23. 6. od 10.30 - 14. ure, Turistična kmetija Grofija, dan odprtih vrat 
23. 6. ob 19. uri, Valična vas, Maša za domovino in kresovanje
24. 6., Ambrus, Krajevni praznik
25. 6., Polževo, Počastitev Dneva državnosti in maša za domovino s kultur-
nim programom
28. 6. ob 20. uri, Kulturni dom Ivančna Gorica, Koncert MePZ Sončni žarek
28. 6. ob 21. uri, Jurčičeva domačija na Muljavi, ponovitev gledališke pred-
stave Grad Rojinje 
29. 6. ob 21. uri, Jurčičeva domačija na Muljavi, ponovitev gledališke pred-
stave Grad Rojinje 
29. 6., Zagradec, gasilska veselica
___________________________________________________________
Organizatorje prireditve vabimo, da sporočite prireditve, ki jih organizirate 
in objavljene bodo v spletnem napovedniku prireditev na občinski spletni 
strani www.ivancna-gorica.si in v Klasju. Podatke o prireditvah lahko odda-
te preko spletnega obrazca Namig za premik ali preko elektronske pošte na 
naslov urednik@ivancna-gorica.si.
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Tomaž Vesel iz Šentvida pri Stični novi 
predsednik Računskega sodišča RS
V teh dneh je na čelo Računskega sodišča Republike Slovenije stopil naš občan Tomaž 
Vesel iz Šentvida pri Stični. Na enega pomembnejših in odgovornejših mest v javni upra-
vi ga je 24. aprila na tajnem glasovanju z 62 glasovi za in petimi proti, imenoval Državni 
zbor Republike Slovenije. 
Tomaž Vesel je položaj predsednika 
računskega sodišča uradno nastopil 
1. junija in s tem začel svoj devetletni 
mandat na čelu najvišjega organa 
kontrole državnih računov, državne-
ga proračuna in celotne javne pora-
be v Republiki Sloveniji. Kdo je Tomaž 
Vesel?
Tomaž Vesel (roj. 1967 v Ljublja-
ni) je na Pravni fakulteti Univerze v 
Ljubljani diplomiral leta 1997. Izo-
braževanje je leta 2007 nadaljeval s 
podiplomskim študijem na Pravni fa-
kulteti Univerze v Mariboru s podro-
čja evropskega gospodarskega prava, 
kjer pripravlja magistrsko nalogo. 
Svojo poklicno pot je začel na Centru 
Vlade RS za informatiko leta 1997, 
nato pa nadaljeval med letoma 1999 
in 2004 kot član Državne revizijske 
komisije Republike Slovenije. Konec 
leta 2003 je bil izvoljen za prvega 
namestnika predsednika Računskega 
sodišča RS, funkcijo je opravljal do 
februarja letos, ko je bil imenovan 
za vrhovnega državnega revizorja 
za revidiranje negospodarskih jav-
nih služb. Državni zbor RS ga je 24. 

aprila 2013 imenoval za predsednika 
Računskega sodišča Republike Slove-
nije. 
Tomaž Vesel je avtor številnih stro-
kovnih člankov na tematiko, ki je 
pomembna za izvrševanje revizij-
ske pristojnosti računskega sodišča, 
sodeloval pa je tudi na številnih 
predavanjih tako doma kot v tuji-
ni. Pomembna je njegova vloga pri 
vzpostavljanju področja revidiranja 
javnih naročil in koncesij ter revidira-
nja institucij v Republiki Sloveniji ter 
izvrstno poznavanje področja oddaje 
javnih naročil, koncesij, postopkov 
razpolaganja s stvarnim in finančnim 
premoženjem javnega sektorja, dr-
žavnih pomoči, prava Evropske uni-
je ter metod dela vrhovne revizijske 
institucije. Kot nesporni strokovnjak 
na področjih, ki so pomembna za 
izvrševanje pristojnosti računskega 
sodišča, je sodeloval tudi z mednaro-
dnimi organizacijami. Je tudi soavtor 
revizijskih priročnikov računskega so-
dišča ter Strategije Računskega sodi-
šča 2007 – 2013. 
Je poročen, oče dveh otrok, pozna-

mo pa ga tudi kot velikega ljubitelja 
umetnosti, kulturne dediščine, nara-
ve, v prostem času pa ga največkrat 
lahko srečamo z mladimi na nogome-
tnem stadionu v Ivančni Gorici. 
(Vir: Računsko sodišče RS)

Matej Šteh

Gasilska slovesnost  
v pobrateni občini Hirschaid

Pri jubilantih
Tudi v mesecu maju je župan Dušan Strnad nadaljeval z obiski pri naših najsta-
rejših občanih, ki so dopolnili visok življenjski jubilej. Naše jubilante si lahko 
ogledate v spodnji fotoreportaži. 

V soboto, 27. aprila, je v pobrateni občini Hirschaid potekala svečanost ob podelitvi me-
dalj in priznanj zaslužnim članicam in članom tamkajšnjih prostovoljnih gasilskih društev. 
Slovesnosti so se udeležili tudi predstavniki Občine Ivanč-
na Gorica, Gasilske zveze Ivančna Gorica ter Prostovoljnih 
gasilskih društev Šentvid pri Stični, Stična in Višnja Gora.
Slovesnost se je začela slavnostno parado v središču Hirschaida do tamkaj-
šnje župnijske cerkve Sv. Vida. Po končani slovesni maši pa se je povorka ob 
zvokih koračnice odpravila skozi mesto proti prireditvenemu prostoru v Re-
gnitz Areni. Poleg gasilskih, političnih in cerkvenih predstavnikov iz Hirscha-
ida, je zbrane nagovoril tudi župan Dušan Strnad, ki je vsem nagrajenkam in 
nagrajencem, ki so prejeli priznanja in medalje za dolgoletno delo v gasilski 
organizaciji čestital tudi v imenu naše občine, s predsednikom Gasilske zveze 
Ivančna Gorica Lojzetom Ljubičem, pa sta ob tej priložnosti županu Andreasu 
Schlundu izročila spominski kipec sv. Florijana, zavetnika gasilcev. Župan Sc-
hlund, ki se bo prihodnje leto upokojil, je nedvomno zaslužen tudi za krepitev 
odnosov med obema občinama na področju gasilstva.
Delegacija iz naše občine je v Hirschaid sicer prispela že večer pred slovesno-
stjo ter obiskala prostovoljno gasilsko društvo iz Röbersdorfa blizu Hirschaida, 
ki je pobrateno društvo naših gasilcev iz Stične in Šentvida pri Stični. Prijatelj-
ski stiski rok, skupna večerja s starimi in novimi prijatelji ter sproščeni pogo-
vori so še utrdili prijateljske vezi, še posebej med mladimi, ki že pomembno 
zaznamujejo sedanje in prihodnje delo svojih gasilskih društev. Med drugim 
sta se nadaljnji graditvi prijateljskih in partnerskih odnosov med gasilskimi 
društvi zavezala tudi tamkajšnji novoizvoljeni komandant (poveljnik) Tobias 
Schmaus in prav tako novoizvoljeni poveljnik gasilskega društva iz Stične, Pri-
mož Kastelic. V nedeljo se je delegacija iz naše občine udeležila tudi Florija-
nove maše.

Miha Genorio

Frančiška Erjavec iz Oslice se je 22. maja veselila 90. rojstnega dne.

V Domu starejših občanov Grosuplje 
je 25. maja 90 let dopolnila Leopoldi-
na Sinjur, iz Vrha pri Višnji Gori. 

Antonija Grum po domače Videtova 
mama iz Leskovca nad Višnjo Goro je 
21. maja praznovala 90 let. 

3. maja je Stanislav Kalar iz Krške vasi 
v krogu svojih domačih praznoval 
svoj okrogli jubilej. 
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Energetska svetovalna pisarna
Spoštovani občani Ivančne Gorice, 
zahvaljujem se vam za obisk v ener-
getski svetovalni pisarni. Največ va-
ših vprašanj se je doslej nanašalo na 
sistem ogrevanja ali izbiro kurilne 
naprave, s tem povezano pa tudi s 
pripravo tople vode. Pri izbiri nove 
peči na lesno biomaso ali po doma-
če drva, sekance ali pelete, je dobro 
premisliti, kako bomo v poletnem 
času zagotovili sanitarno toplo vodo. 
Nam bo poleti lažje zakuriti in na ta 
način ogreti vodo ali raje v kurilnico 
namesto klasičnega bojlerja posta-
vimo toplotno črpalko, ki nam zelo 
poceni segreva vodo, obenem pa še 
hladi kletni prostor. Morda pa se od-
ločimo za sprejemnike sončne ener-
gije (kolektorje) in prepustimo skrb 
za toplo vodo soncu. V tem primeru 
se moramo sprijazniti z dodatnim 
ukrepanjem oz. kurjenjem v primeru 
večdnevnih deževnih obdobij, ki pa 
tudi niso prav redka.
Kot vidimo tudi po novem videzu 
nekaterih stavb v našem kraju, je 
zdaj pravi čas za polepšanje fasade. 
Jasno je, da v sedanjem času to ne 
pomeni le lepotno barvanje, ampak 
sodi na hišo tudi ustrezna toplotna 
izolacija. S tem bomo ne le zmanjšali 
toplotne izgube in na ta način pri-
hranili pri ogrevanju, ampak pogosto 
z minimalnimi ukrepi popravili ka-
kšne napake iz časa gradnje ter tako 
podaljšali življenjsko dobo objekta. 

Predvsem moramo biti pozorni na 
hidroizolacijo, razne izrastke (nekoč 
zelo moderne balkone, ki nam hladi-
jo betonsko ploščo), stebre, izzidke in 
podobno. 
Morda se boste spomnili na preteklo 
poletje in vročino, ki je predvsem na 
podstrešnih delih objektov pogosto 
neznosna in se je največkrat lotimo z 
vgradnjo klimatske naprave. To je go-
tovo najhitrejša, a ne nujno najboljša 
rešitev, saj se pojavi hrup in prepih, 
pa tudi izsušen zrak nam ne dene 
prav dobro. A sprijaznimo se s tem, 
da je tako »bolje, kot da se skuham«, 
čeprav poskoči tudi račun za elektri-
ko. Še bolje pa je, če preverimo okna, 
senčila in izolacijo strehe ali podstre-
he, odvisno kaj je nad našimi prosto-
ri. Z ustrezno debelino izolacije na-
mreč preprečimo vdor toplote preko 
dneva, ponoči pa se običajno toliko 
shladi, da se z naravnim zračenjem 
doseže znosna temperatura. Seveda 
pa to deluje, če preko dneva dosle-
dno zapiramo in senčimo okna. 
Okna so tudi sicer večkrat tema va-
ših vprašanj v energetski svetovalni 
pisarni. Danes se le v redkih primerih 
še vgrajujejo okna z dvoslojno zaste-
klitvijo, saj so troslojna že zelo cenov-
no dostopna. Imajo pa kljub manjši 
prepustnosti svetlobe več prednosti 
zaradi bistveno manjših toplotnih 
izgub. Pozorni pa moramo biti na de-
belino okvirja, saj so zaradi teže ste-

kel tudi okvirji bolj masivni in se zato 
nekoliko zmanjšajo svetle površine. 
Če k temu dodamo še večjo globino 
špalet, kar se zgodi z dodatno izolaci-
jo fasade, se nam bo morda zgodilo, 
da z zamenjavo oken izgubimo kar 
veliko svetlobe, ki smo je bili vajeni.
O teh in podobnih vprašanjih se po-
govarjamo v energetski svetovalni 
pisarni. Iz razgovorov je očitno, da 
se veliko pozanimate že preko spleta 
ali pri raznih ponudnikih, vseeno pa 
vas vabim, da me obiščete in skupaj 
poiščemo najbolj primerno rešitev za 
vaš objekt.  
Na voljo so še vedno nepovratna 
sredstva in ugodni krediti Eko sklada, 
zaradi katerih bo morda odločitev 
nekoliko lažja. V primeru kandidira-
nja za subvencijo vas posebej opo-
zarjam, da izvajalec ne sme začeti z 
deli prej, kot vložite izpolnjeno vlo-
go na Eko sklad. Če pošljete vlogo s 
priloženim računom izvajalca – kar 
pomeni, da so dela že izvedena, sub-
vencije ne boste mogli dobiti.
Z vašimi vprašanji o učinkoviti rabi in 
uporabi obnovljivih virov energije, 
načinih zmanjšanja stroškov ogreva-
nja in izpolnjevanju obrazcev za ne-
povratne spodbude, se oglasite ob 
sredah med 17. in 19. uro v občinski 
svetovalni pisarni v Žolnirju.

Simon BRLEK, univ. dipl. inž. str.
Energetski svetovalec

Za nami sta dve leti ivanške tržnice
V soboto, 18. maja, je na tržnici v Ivančni Gorici potekal nov tematski dan pod sloga-
nom »Spomladanski živ-žav«, ki ga je skupaj z Občino Ivančna Gorica pripravila Jarina, 
zadruga za razvoj podeželja. Ravno v maju pa je minilo tudi dve leti od delovanja tržnice 
v Ivančni Gorici.
Tudi na tokratnem tematskem dnevu 
so svoje dobrote predstavile in ponu-
dile kmetije z ekološko in integrirano 
pridelavo ter ponudniki zdravilnih 
zelišč in drugih domačih pridelkov. 
Poleg pestre ponudbe spomladanske 
zelenjave in sadja, je bila za obisko-
valce na voljo tudi bogata paleta sa-
dik vrtnin in rož ter raznih praktičnih 
predmetov domače obrti. 
Tudi tokrat je bilo poskrbljeno za 
bogat spremljevalni program. V kul-
turnem programu so nastopili otro-
ci iz Vrtca Ivančna Gorica, Folklorna 
skupina Vidovo, Mešani pevski zbor 
Zborallica, ter otroški pevski zborček 
Osnovne šole Stična. Člani Območ-
nega združenja Rdečega križa Grosu-
plje in Krajevne organizacije Rdečega 
križa Ivančna Gorica so obiskovalcem 
tržnice pripravili prikaz postopka 
oživljanja, na stojnici pa je potekalo 
tudi brezplačno merjenje sladkorja v 
krvi in krvnega tlaka. Obiskovalci so 

se lahko preizkusili tudi v znanju oži-
vljanja. 
Tržnico je tudi tokrat obiskal župan 
Dušan Strnad, ki je ob tej priložnosti 
spregovoril tudi o malem jubileju, ki 
ga je v maju praznovala ivanška tr-
žnica. Pred dvema letoma je namreč 

luč ugledala tržnica v Ivančni Gorici, 
ki tako že dve leti soboto za soboto 
privabi na Sokolsko ulico v središču 
Ivančne Gorice številne obiskovalce 
in kupce. 

Gašper Stopar

ČD Krka in Zagradec v sodelovanju s Čebelarsko zvezo Slovenije in Javno svetovalno službo v čebe-
larstvu vabi na Dan odprtih vrat slovenskih čebelarskih društev!
Obveščamo vas, da bo 14. junija 2013 potekal Dan odprtih vrat Čebelarskega društva Krka in Zagra-
dec. Vljudno vabimo vse, ki bi želeli izvedeti kaj več o čebelarstvu, pomenu čebel in čebeljih pridel-
kov, da se nam ta dan pridružite in spoznate delo slovenskih čebelarjev. Z zavedanjem o pomenu 
čebel za naše okolje in življenje lahko vsak posameznik in tudi širša družbena skupnost naredi korak 
naprej za ohranitev naravnega okolja, čebel in s tem opraševanja, ki je bistvenega pomena za zado-
stno lokalno samooskrbo s prehrano.
Vabljeni torej, da se 14. junija 2013 pridružite slovenskim čebelarjem, ki vam bomo z veseljem po-
kazali in predstavili pomen našega dela!
Prijave in več informacij dobite pri predsedniku ČD Krka in Zagradec g. Marjanu Volaju.

Boštjan Noč l. r.
predsednik ČZS

SRCE SLOVENIJE INFO
www.razvoj.si

www.srce-slovenije.si

info@razvoj.si

NOVO: Turistična  
točka Srca Slovenije 
Sredi aprila je v Litiji vrata odprla prva Turistična točka Srca Slovenije. 
Namenjena je informiranju obiskovalcev in promociji ponudnikov ter tu-
rističnih atrakcij širšega območja Srce Slovenije, tudi Ivančne Gorice. Na 
točki so obiskovalcem na voljo kolesarski vodiči, zgibanke o postajališčih za 
avtodome in ostali promocijski materiali, v posebnem domačem kotičku 
pa tudi lokalni produkti z območja. Občina Litija je zagotovila prostorske 
pogoje za točko, deluje pa v okviru Razvojnega centra Srca Slovenije, ki je 
pridobil tudi evropska sredstva za njeno vzpostavitev. 
Razvojni center Srca Slovenije bo v sodelovanju s ponudniki tudi v priho-
dnje razvijal in nadgrajeval inovativne turistične zgodbe in produkte, ki te-
meljijo predvsem na doživljajskem turizmu in prireditvah. V sodelovanju s 
fakulteto Turistica in Institutom Jožefa Štefana se razvija tudi aplikacija za 
mobilne telefone, ki bo turistom kjerkoli omogočila dostop do turističnih 
informacij na območju Srca Slovenije. 
Ponudniki, vabljeni, da svoje promocijske materiale dostavite na Turistično 
točko Srca Slovenije na Valvazorjev trg 10 v Litiji, kjer bodo na voljo obi-
skovalcem. 

Odpiralni čas 
Turistične točke 
Srca Slovenije: 
sreda 10h - 17h, 
četrtek 10h - 15h, 
petek 10h - 15h in 
sobota 9h - 12h

Etnolog Janez Bogataj navdušen nad rokodelci  
Srca Slovenije
Razvojni center Srca Slovenije je za rokodelce, in vse, ki radi ustvarjajo, 
organiziral usposabljanje, na katerih so bili predstavljeni sodobni vidiki 
rokodelstva in osebne zgodbe posameznikov, ki se preživljajo s pomočjo 
svojih rokodelskih znanj in veščin. 
Prof. dr. Janez Bogataj je več kot 50 udeležencem srečanja na Turistični 
kmetiji Fajdiga v Temenici poudaril pomen sodelovanja in jim svetoval, naj 
se pri oblikovanju izdelka povežejo z oblikovalci in drugimi posamezniki. 
Pri izdelavi izdelka je potrebno izhajati iz lokalnega okolja in povezovati 
tradicionalne vzorce z modernimi idejami ali iz dediščine vzete predmete 
preoblikovali v predmet za sodobno uporabo. Poleg tega je ocenil izdelke, 
ki so jih udeleženci lahko prinesli s seboj. Nekatere izdelovalce je pozval, 
naj zanje pridobijo certifikat kakovosti Art&Craft Slovenia. Rokodelce je 
pospremil s kopico uporabnih nasvetov in jih spodbudil, naj ne posedajo 
doma, ampak naj gredo v svet, se udeležijo kakšnega tečaja ali sejma in si 
tako širijo obzorja.
Na drugem delu usposabljanja za rokodelce, ki je potekalo 8. maja na Tu-
ristični kmetiji Pr' Krač v Dolskem, je mag. Ladeja Godina Košir osvetlila 
ključna trženjska vprašanja, na katera si moramo odgovoriti, ko se poda-
jamo v svet podjetništva. Njeno predstavitev so odlično dopolnili posa-
mezniki, ki so predstavili svoje zgodbe o uspehu: Tina Pečar, oblikovalka 
nakita, Andrej Podkrajšek iz Turistične kmetije Kalšek iz Žič in Eva Peterson 
Lenassi, lončarka in umetnica. V juniju bo sledila še strokovna ekskurzija, 
na kateri se bomo seznanili še z drugimi dobrimi praksami. 

Na srečanju na Turistični kmetiji Fajdiga v Temenici je prof. dr. Janez Bo-
gataj rokodelcem delil nasvete o rokodelskih znanjih in veščinah
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Obrazi Ivanške tržnice

Liniatexove tekstilije so vedno v trendu
Proizvodno podjetje Liniatex iz Šentvida pri Stični je Dušan Rovanšek ustanovil leta 1991. 
To je bilo leto gospodarske tranzicije in velikih priložnosti za razvoj zasebnega gospodar-
stva in leto, ko smo od Lendave do Kopra potovali še štiri ure in pol. Slovenski trg se 
je soočal s prehodom iz industrijskega v storitveno gospodarstvo, infrastruktura je bila 
slabo razvita, izkušenj z zasebnim gospodarstvom malo, potrebe trga po različnih stori-
tvah in blagu pa velike. Ustanovitelj podjetja Liniatex je takrat svojo poslovno priložnost 
prepoznal v potrebah trga po delovni in zaščitni opremi. 
Maloprodaja te opreme je bila te-
meljna začetna dejavnost podjetja, 
kmalu pa se je prodajni program 
zaradi povpraševanja s strani stalnih 
kupcev razširil še na promocijski te-
kstil in drug promocijski material, ki 
so ga glede na želje kupcev tudi po-
tiskali in personalizirali z različnimi 
grafičnimi dodelavami. 
Po nekaj letih uspešnega poslovanja 
se je Dušanu Rovanšku uresničila 
dolgoletna želja po proizvodih iz la-
stne proizvodnje. Razvili so svoj prvi 
artikel, delovno rokavico iz velurja. 
Z manjšimi dodelavami in proizvo-
dnimi izboljšavami se je proizvodnja 
tega tipa rokavice ohranil do dana-
šnjih dni, skupaj so jih izdelali že do-
brih 150.000 parov.
Proizvodne zmogljivosti so se čez leta 
povečevale, pričakovanja in potrebe 
trga po novih materialih in proizvo-
dih pa tudi. Tako so razvili in preda-
li v proizvodnjo nove izdelke, kot so 
rokavice iz svinjskega in govejega 
cepljenega usnja ali HTZ svinjskega 
in govejega usnja. Osvojili so tudi 
proizvodni proces izdelave rokavic 
iz blaga, najpogosteje iz tkanine ke-
per, ki se uporablja tudi za izdelavo 
delovnih oblek. Znanje in izkušnje s 
krojenjem zahtevnejših izdelkov so 
prenesli tudi na razvoj in proizvo-
dnjo enostavnejših proizvodov, kot 
so predpasniki. Danes izdelujejo pet-
deset različnih tipov predpasnikov z 
različnimi osnovnimi kroji in materi-
alov. Uresničujejo pa tudi posebne 
zahteve strank po posebnih krojih in 
materialih predpasnikov. 
Danes v podjetju Liniatex šest redno 
zaposlenih izdeluje celoten asorti-
ment delovno-zaščitnih oblačil – od 
oblačil za proizvodnjo, terensko delo, 
delovna medicinska oblačila, ku-
harska oblačila, oblačila za snažilke, 
usnjene izdelke za varilce in peskar-
je. Za čebelarje imajo razvito celo-
tno kolekcijo zaščite od čebelarskih 
klobukov, kombinezonov, jaken do 
čebelarskih rokavic. Glede na želje 
strank lahko organizirajo tudi raz-
lične grafične dodelave od tiska do 
vezenja.
Proizvodnja delovnih in zaščitnih 
oblačil za različna specifična podro-
čja so osvojili certificirane materiale 
in proizvodne postopke, da so lahko 
zadovoljili stroge zakonske norme in 
pridobili dovoljenje za izdelavo izdel-
kov, ki so v stiku z živili.
Skozi leta pridobljene izkušnje kro-
jenja in šivanja z različnimi materiali 
koristno uporabijo pri izdelavi različ-
nih športnih in svečanih oblačil, kot 
so špotni dresi tekmovalcev v raz-
ličnih športnih disciplinah in enotna 
svečana oblačila za prvoobhajance 
in birmance. Pri oblikovanju oblačil 
sodleujejo z različnimi oblikovalci te-
kstilij. Zelo radi sodelujejo z dvema 
mladima domačima oblikovalkama, 
Katjo Rihter iz Sobrač, ki je poskrbela 
med drugim za celostno podobo torb 
in dresov kluba za ritmično gimnasti-
ko KRG Narodni dom in Uršo Zajc iz 

Višnje Gore.
Velik del proizvodnih kapacitet dan-
danes zaseda proizvodnja pletenih 
izdelkov izključno za tuje naročnike 
iz Avstrije in Nemčije, kamor izvozijo 
40-odstotkov, kot so družba Bernet 
Colln, Stilfaktor, Uli Schneider, Steff-
ner – Altenmarkt (znano smučarsko 
središče) in Kobleder. Na domačem 
trgu so s proizvodnjo pletenin pri-
sotni le s proizvodnjo volnenih kap 
za promocijske namene. Glede na 
težavne razmere v slovenski tekstilni 
industriji Rovanšek za svoje podjetje 
pravi, da so zvestoba kupcev in po-
hvale glede kakovosti izdelave zanj 
najboljši pokazatelj prave usmeritve 
proizvodnega programa. Njihove iz-

delke nosijo različne znane domače 
in tuje osebnosti. Med drugim pokri-
valo, ki so ga izdelali v Liniatexu, vidi-
mo na glavi puščavskega lisjaka Mira-
na Stanovnika, celo kolekcijo srajc pa 
nosijo tudi nogometaši reprezentan-
ce Borussia-Dortmund. Med večjimi 
domačimi kupci so podjetja Hit Go-
rica, Kompas Kranjska Gora, Casino 
Portorož, Komunala Tolmin in Veteri-
narska fakulteta v Ljubljani.

Redni obiskovalci ivanške tržnice in 
tematskih dnevov podjetje Liniatex 
dobro poznajo, saj podjetje redno 
predstavlja izdelke tudi v svojem do-
mačem okolju.   

Franc Fritz Murgelj

 
Ob 20. obletnici svoje dejavnosti

TURISTIČNA KMETIJA GROFIJA
vabi na

DAN ODPRTIH VRAT
23. junija 2013, med 10.30. in 14. uro.

Odprli vam bomo vrata naše kmetije, delovnih in gostom namenjenih 
prostorov ter nove muzejske zbirke o kmečkem življenju.

Prisrčno vabljeni!

Družina Vrhovec

VABILO NA MEDGENERACIJSKO SREČANJE NOGOMETAŠEV
NK IVANČNE GORICE OB 40-LETNICI NOGOMETNEGA KLUBA

Vabimo Vas na srečanje vseh generacij nogometašev, funkcionarjev in navijačev 
NK Ivančna Gorica. Prireditev bo potekala, dne 14. in 15. junija 2013, na stadio-
nu v Ivančni Gorici.

Petek, 14. 06.:
Ob 15.00 – nogometne tekme med ekipami krajevnih skupnosti Občine Ivančna 
Gorica in gosti:

15.30   DOB  SOBRAČE/TEMENICA
16.15   KRKA  MULJAVA
17.00 IVANČNA GORICA STIČNA/METNAJ
17.45 AMBRUS  ZAGRADEC
18.15   VIŠNJA GORA ŠENTVID PRI STIČNI
19.00 ŽNK JEVNICA-DEKLETA SELEKCIJA ZOBOZDRAVNIKI

 

Ob 20.00 druženje in veselje z Ansamblom Franca Miheliča

Sobota, 15. 06.:
14.00 NK BRINJE  NK NOVO MESTO
15.00 NK MIRNA  ŽUPANOVA EKIPA
16.00 NK IVANČNA GORICA NK OLIMPIJA
17.00 NŠ IVANČNA GORICA CICIBANI U-6 in U-7
18.00 NK IVANČNA GORICA  NK OLIMPIJA

Ob 20.00 – druženje in veselje z Ansamblom Povratniki

Na srečanju bodo prisotni mnogi nogometaši, trenerji, športniki, ljubitelji no-
gometa in predvsem ljudje dobre volje, ki so in še bodo pisali zgodovino NK 
Ivančna Gorica.

Pridite in uživajte v nogometu in dobri volji!

BOGAT SREČELOV • LOVSKI BOGRAČ
40 LET NK IVANČNA GORICA
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Javno komunalno podjetje Grosuplje je v letu 2012 izvajalo notranji nadzor v skladu s Pravilnikom o pitni vodi 
(Ur. l. RS, št. 19/04, 35/04, 26/06, 92/06, 25/09) in Odlokom o oskrbi s pitno vodo na območju Občine Ivančna 
Gorica (Uradni list RS št. 108/08). V njih so natančneje opredeljeni načini oskrbe s pitno vodo ter pravice in 
dolžnosti uporabnikov ter upravljavcev na območju Občine Ivančna Gorica. Notranji nadzor nad ustreznostjo 
pitne vode se je izvajal na območju Občine Ivančna Gorica na vodovodnih sistemih Stična, Globočec, Metnaj 
in Debeli hrib. Na območjih, kjer se izvaja lastna oskrba s pitno vodo iz zasebnih vodovodov, so notranji nad-
zor izvajali zasebni upravljavci vodovodnih sistemov.
V okviru notranjega nadzora so se opravljali sanitarno higienski pregledi vodovodov (zajetij, rezervoarjev, 
vodovodnih naprav, ožje okolice objektov), pregledi nekaterih kritičnih predelov vodovarstvenih pasov, te-
renske meritve in odvzemi vzorcev pitne vode za mikrobiološke in fizikalno kemijske laboratorijske preizkuse. 
V preglednici je predstavljena izvedba mikrobioloških in kemijskih preiskav pitne vode po sistemih v letu 
2012, v okviru katere je razvidno število odvzetih vzorcev in število neskladnih vzorcev po posameznih siste-
mih.

Preglednica: Mikrobiološke in kemijske preiskave pitne vode po sistemih – notranji nadzor v letu 2012
 
Dezinfekcija vode na zajetjih se izvaja s plinskim klorom. Pri neskladnih vzorcih se je izkazalo, da je glavni 
vzrok pomanjkljivo vzdrževanje hišnih vodovodnih sistemov.
Celotno Letno poročilo o spremljanju skladnosti pitne vode iz vodovodnih sistemov v upravljanju Javnega 
komunalnega podjetja Grosuplje (notranji nadzor v letu 2012) je objavljen na spletni strani http://www.jkpg.
si in ga je izdelal izvajalec notranjega nadzora kakovosti pitne vode, Zavod za zdravstveno varstvo Ljubljana.
Pri zagotavljanju kakovosti pitne vode se pričakuje sodelovanje vseh uporabnikov pitne vode. Kakovostno 
stanje pitne vode je odvisno od kakovosti vodonosnika, po katerem podzemna voda odteka proti zajetju. Za 
nadaljnjo ustrezno oskrbo s pitno vodo je potrebno v čim večji meri zmanjševati obremenjevanje tal z različ-
nimi onesnaževali. Posebno skrb je treba posvetiti v kmetijstvo, prometu, pri urbanizaciji, v gospodarstvu in 
tudi na področju nenadzorovanega čiščenja greznic in drugih odpadnih voda, ki nastajajo v gospodinjstvih in 
gospodarstvu. 
Na naši spletni strani boste našli tudi Priporočila lastnikom objektov za vzdrževanje hišnega vodovodnega 
omrežja, Navodila o prekuhavanju vode (v primeru uvedenega ukrepa) in Navodila za dezinfekcijo vodovo-
dnega omrežja.
Na spletno stran vabljeni tudi v primeru, ko želite več informacij z drugih področij naše dejavnosti. 

Sandi Hribar, vodja sektorja za varstvo okolja
JKP Grosuplje

Okolje

Poročilo o kakovosti pitne vode v občini Ivančna Gorica v letu 2012
V skrbi, da bi tudi v prihodnje pili ustrezno pitno vodo, moramo že danes poskrbeti za njeno ohranitev. Odgovornost posameznika je, da pitno vodo 
uporablja v zmernih količinah in ko ta postane odpadna voda, katere povzročitelj je, z njo skrbno ravna! Zaradi naravnega kroženja vode se nam 
nespamet lahko kmalu obrestuje.

Priporočila lastnikom objektov za vzdrževanje hišnega 
vodovodnega omrežja
Javno komunalno podjetje Grosuplje priporoča uporabnikom pitne vode 
iz javnega vodovoda, da redno vzdržujejo svoja interna hišna vodovodna 
omrežja in tako poskrbijo, da ne bo prihajalo do nepotrebne neskladnosti 
pitne vode. 
Hišno vodovodno omrežje zajema cevovod, opremo in naprave, ki so vgra-
jene med vodomerom, vgrajenim v vodomernem jašku in mesti uporabe 
pitne vode. Hišno vodovodno omrežje, vključno z mesti uporabe (pipe) 
je treba redno in pravilno vzdrževati. Vodovodni priključek od odcepa na 
glavnem vodu do vodomera pa je dolžan vzdrževati izvajalec javne službe 
in se obračunava po posebni tarifi »Vzdrževanje hišnega priključka«.
 Voda naj na vsaki pipi pred prvo uporabo tega dne teče vsaj 2 minuti 
(curek naj bo enakomeren, srednje jakosti, debelosti svinčnika) oziroma 
toliko časa, da se temperatura vode na pipi ustali. Vsaj enkrat na 14 dni je 
treba na vseh pipah sneti in očistiti mrežice ali druge nastavke. Čiščenje 
pomeni spiranje z vodo, ki teče po tem sistemu in po potrebi odstranjeva-
nje vodnega kamna. Na mestih, kjer voda v omrežju zastaja, naj se izvaja 
tedensko izpiranje do stabilizacije temperature vode. Evidentirati je treba 
slepe rokave in jih odstraniti. Do takrat je treba enkrat na teden spirati 
vodo iz slepih rokavov. (Vir: IVZ RS)

Informacija iz katerega vodovodnega sistema se oskrbuje 
posamezno naselje v občini Ivančna Gorica, katerega vodo-
vodni sistem je v upravljanju Javno komunalnega podjetja 
Grosuplje

Informacije o trdoti vode na posameznem vodovodnem 
sistemu

VODOVODNI SISTEM TRDOTA VODE* [°dH]
STIČNA 16,3
GLOBOČEC 11,7
METNAJ 15,9
DEBELI HRIB = RADANJA VAS 19,7

*Prikazane so največje izmerjene vrednosti na vodovodnem sistemu

LESTVICA TRDOTE VODE:
0 – 4 °dH zelo mehka (destilirana voda)
4 – 8 °dH mehka voda (deževnica)
8 – 18 °dH srednje trda voda (večina vodovodnih vod)
18 – 30 °dH trda voda 
nad 30 °dH zelo trda voda 
(Nemške stopinje (°dH) – 1 °dH ustreza 1 mg CaO v 100 ml vode)
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21. Romanov pohod ponovno izvrstno uspel 
Že 21-ič zapored smo na praznik 
dela, 1. maja, priredili tradicionalni 
Romanov pohod. V zelo toplem in ja-
snem pomladnem dnevu se je poho-
da udeležilo več kot 170 pohodnikov 
- planincev, poleg domačinov tudi 
skupine iz različnih krajev širom Slo-
venije. Pohod je potekal po označeni 
ustaljeni trasi. Poleg čudovite narave 
sta pohod zaznamovala vzdušje ter 
ponudba na kontrolnih točkah, ki sta 
bila primerno prazničnem dnevu na 
visokem nivoju. Tako so bili vsi udele-
ženi upravičeno lahko zelo zadovolj-
ni. Po fizično kar naporni poti tudi 
zabave na Lavričevi koči na Gradišču 
ni manjkalo. Nekaterim pohodnikom 
se je pot zavlekla skoraj do mraka.
Ob tej priložnosti bi se radi zahvali-
li predvsem Godbi Stična, podjetju 
Agragold, Bernardovim na Selih, har-
monikarju Domnu in seveda vsem 

drugim, ki so pomagali, da je bil po-
hod tudi zaradi njih še boljši.

Vabimo vas, da se nam pridružite 
tudi prihodnje leto na 22. Romano-
vem pohodu! 

družina Tratar                                                                                               

Jurjevo žegnanje na Selih pri Višnji Gori
Konjeniki dajo blagoslovit svoje živali 
ob različnih časih; navadno takrat, ko 
goduje kateri od njihovih zavetnikov, 
ki so bili tudi konjeniki. Na višnjan-
skih Selih to storijo ob godu svetega 
Jurija, patrona v njihovi podružnični 
cerkvi. 
Na letošnjo žegnanjsko nedeljo, 21. 
aprila,  se je okoli lepo obnovljene 
cerkve zbralo nekaj nad dvajset ja-
halnih in vprežnih živali v organizaciji 
Društva prijateljev konj Višnja Gora. 
Zbirko lepih konj je dopolnil konjski 
sorodnik osel Miško s triletno jahalko 
na hrbtu. Vso to druščino je domači 
župnik Janez Mihelčič izdatno po-
škropil z blagoslovljeno vodo, da bo 
za nekaj časa zaleglo.
Po končanem obredju je bila na cer-
kvenem hribčku ob sončnem vre-
menu imenitna gostija za konjarje in 

druge častilce svetega Jurija; pri tem 
gostoljubni Selani tudi name niso po-

zabili. Hvala.
Leopold Sever

Kjer gnezdijo štorklje …
Verjetno vsi poznamo pesem, Kjer lastovke gnezdijo, so 
dobri ljudje doma … In na naših domačijah se z lahkoto 
in veseljem poistovetimo s to mislijo. Kaj pa za kraj po-
menijo štorklje in njihova namera, da bi si z gnezdom tam 
zagotovile svojo prihodnost?

V Ivančni Gorici smo na začetku maja lahko opazili, kako si prikupen par štor-
kelj začenja pripravljati gnezdo na električnem drogu pri križišču ob rimskem 
miljniku. Ko sta si štorklji na drog začeli prinašati veje, je postalo jasno, da 
nameravata na tem mestu zgraditi gnezdo, vendar pri svojem trudu nista bili 
preveč uspešni. Na pobudo predsednika KS Ivančna Gorica Toneta Kralja je 
stekla akcija za postavitev ustrezne železne nosilne konstrukcije za gnezdo. 
Železo sta darovala KS Ivančna Gorica in Elektro – nadzorništvo Zagradec, 
Marko Vencelj s Studenca pa je konstrukcijo zvaril. Prav predsednik Kralj je 
konstrukcijo za gnezdo ivanških štorkelj prebarval in zmontiral na drog elek-
trične razsvetljave. Hitra in učinkovita akcija ljubiteljev narave, vseh živih bitij 
in sožitja z njimi, je tako omogočila paru štorkelj, da je takoj potem, ko je bila 
konstrukcija nameščena, že začel graditi svoje gnezdo.
Zdaj pa k pomenu in simboliki štorkelj. Iz njihovega življenja je znano, da so 
zelo zveste, ljubeče in navezane na svoj dom. V zahodni kulturi je štorklja 
simbol rojstva in dolgega življenja. Saj poznamo zgodbe o tem, kako je novo-
rojenčka prinesla štorklja. Čeprav vsi vemo, da ni tako, pa je le lepo pogleda-
ti visoko nad našimi strehami, pod ivanškim nebom, življenje, ki simbolizira 
rodovitnost, predanost in pripadnost domu. Morda pa je prihod in ustalitev 
štorkelj pri nas znamenje boljšega jutri za vse nas. Kaj porečete – jima skupaj 
izberemo imeni? 

Matej Šteh

Ob prihodu štorkelj v 
Ivančno Gorico
Gotovo smo že vsi opazili par štorkelj, ki si je za dom izbral našo občino in si 
gnezdo s pomočjo občanov naredil, kar na električnem drogu v središče naše 
občine. Gotovo sta štorklji hvaležni za pomoč pri pripravi gnezda, saj sta bili z 
gnezdenjem zelo pozni, verjetno sta nekje izgubili gnezdo in sta si morali najti 
novo lokacijo, ker pa gradnja gnezda poteka kar nekaj časa, bi letošnji mladiči, 
če jih bi uspeli vzrediti verjetno propadli. Ob pomanjkanju hrane šibke mladi-
če vrže iz gnezda. 
Kdo sploh so štorklje? Te markantne ptice so bele barve, s črnimi peresi na 
krilih, rdečim kljunom in nogami. Dosežejo višino 90 do 120 cm, težke pa so 
presenetljivo le 2,3 do 4,5 kg. So ptice selivke, ki zimo preživijo v tropski pod-
saharski Afriki in se vsako leto vrnejo v isto gnezdo. Gnezdo dograjujejo in 
končna teža starega gnezda je lahko tudi 500 kg. Prehranjujejo se z malimi 
sesalci (miši, voluharice, rovke, krti), žabami, kačami, deževniki in žuželkami. 
To je verjetno razlog, da jih pogosto vidimo v okolici marofških lagun, na bli-
žnjem poplavnem travniku, v okolici šolskega centra in na poplavnem travniku 
pri gomilah.
Štorklje so ogrožene predvsem zaradi načina prehrane, potrebujejo poplavne 
ravnice, lagune in ekstenzivno (brez predvsem umetnega gnojenja) obdela-
ne travnike in njive, kjer lovijo svoj plen, zato so tudi v Sloveniji uvrščene na 
seznam ogroženih vrst, saj njihovi habitati izginjajo. Očitno imamo v naši ob-
čini še področja, ki jim ustrezajo, kar kaže na majhno onesnaženost okolja s 
pesticidi.
Štorklji v Ivančni Gorici že nekaj tednov opazujem in ugotavljam, da je naš 
štrk zelo ljubeč in prijazen do štorklje, prav tako pa jo ščiti. Štorklje so zelo 
navezane druga na drugo in celo življenje preživijo skupaj. Želimo jima veliko 
sreče v naši občini.

Blanka Markovič univ.dipl.biol.

Krajevne skupnosti

V Stični je potekala seja  
Gasilske zveze Slovenije
V četrtek, 9. maja, je v prostorih Prostovoljnega gasilskega društva Stična potekala 32. 
seja Upravnega odbora Gasilske zveze Slovenije (GZS), obenem tudi zadnja v tem man-
datnem obdobju. Na njej so poleg članov UO GZS prisostvovali še predsednik Gasilske 
zveze Ivančna Gorica Lojze Ljubič, poveljnik GZ Ivančna Gorica Lovro Markovič, predse-
dnik PGD Stična Jure Strmole in župan Občine Ivančna Gorica, Dušan Strnad.
Po uvodnem pozdravu predsednika 
GZS Antona Korena, so bili k besedi 
vabljeni tudi domači predsednik PGD 
Stična, predsednik GZ Ivančna Gorica 
in župan Dušan Strnad. V nagovorih 
so predvsem izpostavili pomembnost 
gasilstva v naši občini. Stiško gasilsko 
društvo je eno od osrednjih v občini 
in eno od štirih močnejših društev v 
regiji Ljubljana II. Predsednik občin-
ske gasilske zveze Lojze Ljubič je tudi 
zaslužni član GZS in še vedno aktiven 
v gasilski organizaciji. Župan Dušan 
Strnad je ob tej priložnosti predstavil 
prioritetne naloge, ki si jih je zadala 
občina ter gostom postregel z zani-
mivim podatkom, da se skoraj dvaj-
set odstotkov prebivalstva v občini 
Ivančna Gorica ukvarja z gasilstvom. 
V nadaljevanju so člani UO GZS po-
trdili zapisnik zadnje seje, predlog 
Programskih usmeritev XVI. Kongre-
sa Gasilske zveze Slovenije in napre-
dovanja v višje čine. Sprejeli so sklep 
o izbrisu PGD Pince iz evidence član-
stva GZS. Potrdili so tudi spremembe 
Pravilnika o urejanju in izdajanju gla-
sila Gasilec, s čimer bo omogočena 

njegova širša prodaja, in spremembe 
cenika oglaševanja v Gasilcu. Sezna-
nili so se z dopolnitvijo Pravilnika o 
organizaciji poslovanja GZS in organi-
zaciji ter sistemizaciji delovnih mest 
v strokovni službi ter jo tudi potrdili.
Na zaključku seje se je predsednik 
članom Upravnega in Nazornega 
odbora, predsedniku Stalne arbitra-
že ter članom Izvršilnega odbora in 

Štaba operative s priložnostnim odli-
kovanjem zahvalil za prizadevno so-
delovanje in uspešno delo v obdobju 
2008-2013. Priložnostno odlikovanje 
so prejeli tudi štirje zaslužni člani GZ 
Kočevje za odlično izpeljavo enega 
najbolj odmevnih projektov v izte-
kajočem se mandatnemu obdobju - 
mladinske gasilske olimpijade. 

Gašper Stopar
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Višnja Gora odločila 36. 
Rally Saturnus
V petek, 10. maja 2013, se je v Ljubljani začel že 36. Rally Saturnus, v soboto 
pa so se dirkači pomerili s hitrostnimi preizkušnjami (HP) tudi na območju 
občine Ivančna Gorica, in sicer na HP Metnaj in HP Višnja Gora. Prireditev, ki 
predstavlja vrhunec avtomobilističnih tekmovanj pri nas, se lahko zopet po-
hvali z močno mednarodno udeležbo. 
Na že 36. izvedbi te legendarne avto-športne prireditve je bilo tokrat na spo-
redu 11 hitrostnih preizkušenj, na reliju pa je letos sodelovalo 77 posadk 
iz enajstih držav. Seveda je bilo največ slovenskih posadk, sledile po so, po 
pričakovanjih, hrvaške, nemške in avstrijske posadke. V petek je reli ponudil 
atraktivno hitrostno preizkušnjo t.i. superspecial na območju ljubljanskega 
stadiona Stožice, kjer je potekala tudi slavnostna otvoritev relija. Dan za tem 
so se vozniki pomerili tudi po cestah v naši občini, in sicer s hitrostnima preiz-
kušnjama Metnaj in Višnja Gora. Obe hitrostni preizkušnji so vozniki odpeljali 
dvakrat. Sobotne preizkušnje so predvsem zaznamovale težke vremenske raz-
mere, kar pa ni oviralo številnih gledalcev, ki so si ogledali drzne in atraktivne 
vožnje po mokrih in spolzkih cestah. 
Prav zahtevne vremenske razmere so bile razlog, da se je vrstni red iz pre-
izkušnje v preizkušnjo spreminjal. Na koncu sta se prestižne skupne zmage 
nekoliko presenetljivo veselila Slovenca Aleks Humar in Florjan Rus. Prese-
netljivo zato, ker sta nastopala s sicer novim vozilom Renault Clio, vendar z 
dvokolesnim pogonom. Sicer pa sta z zmago že drugo leto zapored prekinila 
niz tujih zmagovalcev, ki je trajal vse od leta 2007 naprej. 
Kot zanimivost lahko še dodamo, da je prav na HP Višnja Gora odstopil eden 
izmed glavnih favoritov in do tistega trenutka vodeči Avstrijec Hermann Gas-

Krajevne skupnosti

V Dobu srečanje pritrkovalcev iz 
Dolenjske in Bele krajine
»Vas Dob pri Šentvidu leži na JV obči-
ne Ivančna Gorica, na severnem robu 
kraške kotline, ob potoku Dobščica. 
Je največja od dvanajstih sosesk sta-
re prafare Šentvid pri Stični.« Tako 
smo svoj kraj predstavili v nedeljo, 
26. maja, ko smo gostili pritrkovalske 
skupine iz Dolenjske in Bele krajine. 
Omenjeno prireditev smo organizi-
rali prvič, predvsem po zaslugi naših 
mladih pritrkovalcev Mateja, Davida 
in Jake. Tovrstna srečanja potekajo že 
vrsto let pod okriljem Pritrkovalskega 
krožka slovenskih bogoslovcev in re-
dno se jih udeležujejo tudi skupine iz 
šentviške župnije.
Na letošnjem srečanju je poleg do-
mačih skupin Dob pri Šentvidu in 
Šentvid pri Stični sodelovalo kar, 14 
skupin, in sicer: Šentjernej, Šmartno 
pri Litiji, Škofljica, Škocjan mlajši in 
Škocjan starejši, Šmihel - Novo me-
sto, Zasavska Sveta gora, Čatež pod 
Zaplazom, Semič, Črmošnjice, Šmar-
je Sap, Ljubljana Kašelj – Zalog, Šmar-
tno v Rožni dolini iz Celjske škofije in 
pritrkovalec Peter Vidmar.
Pri šmarničnem bogoslužju v čast 
Mariji, je z ubranim petjem sodeloval 
Moški pevski zbor Dob, vse prisotne 
krajane in pritrkovalce pa so nago-
vorili predstavnik Pritrkovalskega 
krožka slovenskih bogoslovcev Bo-
štjan Gorišek, župnik Jože Grebenc 
in župan občine Ivančna Gorica Du-
šan Strnad. Prisotne je pozdravil tudi 
referent za pritrkavanje v ljubljanski 
nadškofiji, naš domačin Jože Mehle, 
ki je predstavil potek srečanja. Sledi-
lo je ubrano pritrkavanje posameznih 
skupin v zvoniku. Med poslušanjem 
petja zvonov nas je malce zmotilo 
vreme, ampak smo prireditev uspe-
šno izpeljali do konca. Po poldrugi 
uri pritrkavanja nas je zopet obsijalo 
sonce, tako kot smo napovedali, da 
bomo z zvonjenjem razvedrili tudi 
vreme.
Vsaka pritrkovalska skupina je dobila 
priznanje za sodelovanje, zloženko 
KS Dob ter promocijsko gradivo Ob-
čine Ivančna Gorica. Veseli smo, da 
nam je srečanje uspelo, to so nam 
potrdili tudi zadovoljni obrazi priso-
tnih. Pod uspeh so se podpisali orga-
nizacijski odbor za pripravo srečanja 
in gospodinje iz soseske, finančno pa 
so nam pomagali – pokrovitelj sreča-
nja Občina Ivančna Gorica, Župnija 

Šentvid pri Stični in KS Dob. 
Naj zaključimo z mislimi, ki smo jih 
slišali: »Zvonovi vabijo v veselih in ža-
lostnih trenutkih. Pritrkovalci so tisti, 
ki iz zvonov znajo privabiti prijetno 
melodijo. Pritrkovalcev pri njihovem 
delu običajno ne vidimo, jih pa dobro 

slišimo. Vse pohvale pritrkovalcem, 
še posebej mladim, da svoj prosti čas 
porabijo za pritrkavanje, kajti s tem 
opravljajo pomembno poslanstvo 
prenašanja znanja in tradicije našim 
zanamcem«.

Silvo Škrabec

Spoštovani občani in vsi ljubitelji  
avtomobilskega športa
V nedeljo, 12. maja 2013, se je zaključil 36. Rally Saturnus. Naj takoj na začet-
ku zapišemo: »Tudi z vašo pomočjo!« Rally je zvrst avto športa, ki se odvija z 
registriranimi vozili. To omogoča, da deloma poteka v javnem prometu na t. 
i. etapah in na zaprtih hitrostnih preizkušnjah, kjer se tekmuje na čas. Na tek 
delih je izjemno pomembna varnost. Kot ste verjetno opazili, to zagotavljamo 
tudi s pomočjo krajanov. Zato že v pripravah želimo vzpostaviti dobro sodelo-
vanje z lokalnimi društvi, še posebej s prostovoljnimi gasilci, ki nam največkrat 
pomagajo pri redarskih nalogah. Iz tega sledi: Brez uspešnega sodelovanja z 
lokalno skupnostjo, rally enostavno ni mogoče organizirati. Kako smo to uspeli 
letos, je stvar analiz in razgovorov, kar smo začeli takoj po zaključku tekmova-
nja. Rezultati tega bodo merilo za priprave na 37. Rally Saturnus in prihodnje 
dogovore, kje bodo v naslednjih letih potekale hitrostne preizkušnje.
Po dosedanjih odmevih je bil rally tudi letos v vaših krajih dobro sprejet. Tek-
movanje si je kljub slabemu vremenu ogledalo lepo število gledalcev, tako 
domačinov, kot od drugje. Ponekod ste postavili tudi stojnice in se tudi s to 
vrstno ponudbo predstavili obiskovalcem. To pa je že dokaz, da si tudi lokalni 
prebivalci želijo atraktivnih dogodkov, kamor rally nesporno sodi. Verjamemo, 
da tako lahko prireditev v prihodnje izvedemo skupaj z vami še bolje in, da jo 
boste »vzeli za svojo«.
Vsekakor se po tej poti zahvaljujemo vsem, ki bivate ob neposredni trasi le-
tošnjega tekmovanja, za vaše razumevanje in potrpljenje, posebno tistim, ki 
ste bili 5 – 6 ur znotraj cestnih zapor. Posebna zahvala gre tudi krajanom, ki 
ste kot prostovoljni gasilci sodelovali z nami, prav tako uredništvom občinskih 
glasil, saj smo z vašo pomočjo pravočasno obveščali prebivalce in ne nazadnje 
županom in njihovim sodelavcem z nasveti in pri pripravi vseh potrebnih do-
voljenj.
Ob zaključku vas vabimo, da nam pošljete svoje videnje prireditve. Še pose-
bej bodo dobrodošle vaše fotografije z letošnjega Rally Saturnus-a, pošljite 
nam jih do ponedeljka 17. junija 2013, na e – naslov: info@rally-saturnus.si. 
Najboljše bomo objavili na naši spletni strani: www.rally-saturnus.si, avtor-
jem najboljših treh fotografij pa bomo podelili majice ali kape prireditve. Prav 
tako kličemo: pridružite se nam tudi prihodnje leto in vam pošiljamo športni 
pozdrav!

Viktor Levec, predsednik organizacijskega odbora

sner mlajši. Lahko torej rečemo, da 
je prišlo do odločitve o zmagovalcu 
letošnjega relija prav na območju ob-
čine Ivančna Gorica.
Rally Staurnus je torej še enkrat zno-
va obiskal našo občino. Brez dvoma 
je ta legendarni avtomobilistični do-
godek priložnost tudi za prepoznav-
nost in promocijo naše občine, a ker 
reli povsem vstopi v vsakodnevno 
življenje krajanov na območju tek-
movanja, brez njihovega sodelovanja 
prireditev ni izvedljiva. Upajmo, da 
bodo organizatorji in krajani skupni 
jezik našli tudi v prihodnjih letih. 

Gašper Stopar PGD Šentvid pri Stični
vabi 

na tradicionalno  
gasilsko veselico,

v nedeljo, 23. junija 2013, ob 15. uri.

Za žur do jutranjih ur bo poskrbela skupina CALYPSO, 
šentviški gasilci pa za dobro hrano in odlično počutje. 

PGD SOBRAČE VAS VABI NA
10. TRADICIONALNO TEKMOVANJE  

HARMONIKARJEV,
V PETEK, 21. 6. 2013, OB 17.00 URI.

Zaželene prijave na pgdsobrace@gmail.com

GASILSKO VESELICO S SKUPINO KINGSTON
V PETEK, 21. 6. 2013, OD 21.00 URE DALJE

Tekmovanje in veselica bosta pod šotorom.
Vabljeni!

Iz zvonika cerkve sv. Petra
Kot številne cerkve na Slovenskem je tudi podružnična cerkev sv. Petra v 
Dobu utrpela škodo I. svetovne vojne, ki je za potrebe vojaške industrije 
vzela bronaste zvonove. V času med obema vojnama so jih nadomestili 
novi železni. Želja po novih bronastih zvonovih pa je dolgo tlela in 20. maja 
2000 je tedanji ljubljanski pomožni škof Jožef Kvas blagoslovil tri nove bro-
naste zvonove, ki so bili uliti v livarni v Žalcu. Največji zvon je posvečen 
zavetniku podružnice, sv. Petru in je težak 752 kg, uglašen je na glas A. 
Srednji zvon ima 460 kg in je posvečen Mariji, pomočnici kristjanov, ugla-
šen je na glas As, tretji zvon ima 310 kg in je posvečen zavetniku živine sv. 
Antonu in je uglašen na glas Bei. Najmanjši zvon – navček iz leta 1757 je 
težak skupaj z jarmom 70 kg, uglašen je na glas Gis 2+1 in je delo livarja 
Zachariasa Reida iz Ljubljane. Navček edini pripada prejšnji garnituri zvo-
nov, po naključju se namreč ni razbil, ko so ga vrgli iz zvonika vojaki in skrit 
v potoku je dočakal konec I. svetovne vojne. Lani ga je soseska sv. Petra 
obnovila. Na svojem obodu ima upodobljene kar štiri motive, in sicer: sv. 
Petra, sv. Florjana, sv. Pavla ter Žalostne matere božje. 
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Pohod po Mlinarski poti 2013
Pohodniki OZVVS Grosuplje smo se letos že drugič napotili v Belo krajino na že tradici-
onalen Mlinarski pohod, ki vodi od Vinice do Damlja. Na pot smo se odpravili z avtobu-
som 27. aprila – na Dan upora proti okupatorju. Zbralo se nas je preko 40. 
Vozili smo se po slikoviti dolini Krke 
in kmalu prišli v Belo krajino, deželo 
prelepe Kolpe. Prispeli smo na naš 
cilj – v Vinico. Tu so nas pozdravili 
organizatorji pohoda, zaigral nam je 
tamburaški ansambel, sprejel pa nas 
je tudi naš član Franc Skalja, ki ima v 
vasi Otok svoj vikend. 
Preden smo krenili na pot, smo si 
ogledali hišo Otona Župančiča, ki je 
bila letos odprta tudi za ogled ter 
razstavo del in slik pomembnih Be-
lokranjcev. Kmalu smo krenili na pot, 
ki se začne v Vinici pri Benetičevem 
mlinu z žago, ki se v pisnih virih ome-
nja že od 17. stoletja dalje. Nada-
ljevali smo pohod po slikoviti dolini 
Kolpe, ki je naša najbolj bogata reka 
z ribami. V Učakovcih smo šli mimo 
dveh mlinov: Prokšeljev mlin z žago 
in Papov mlin, ki pa ga je že načel zob 
časa. 
Kmalu smo prišli v Vukovce, kjer so 
nas gostoljubni domačini pogostili z 
belokranjskimi dobrotami. Pot smo 
nadaljevali tudi mimo zaselka Na 
Otoku, kjer nas je na svojem vikendu 
sprejel in pogostil naš veteran Franci. 
Malo smo se odpočili in nadaljevali 
pot skozi gozd, ki mu domačini pravi-

jo Trapotnica ter mimogrede nabrali 
tudi čemaž. Pot nas je peljala mimo 
Krivčevega mlina z žago venecijan-
ko, ki stoji visoko na bregu v gozdu. 
V tem mlinu so mleli in žagali vse do 
sedemdesetih let 20. stoletja. Zgrad-
ba je bila v zadnjem času obnovljena 
in predstavlja glavno zanimivost vo-
dnega obrata v Krivcu.
Pohod se zaključi v Damlju, pri turi-
stični kmetiji Žagar. Tu smo se okrep-
čali z okusnim ričetom, organizatorji 

pa so nas tudi obdarili. Vsak je pre-
jel vrečko domače ajdove ali pirine 
moke.
Kljub zaključku pohoda smo nadalje-
vali pot do vasi Kot, ki je najjužnejša 
točka Slovenije. Tu nas je čakal naš 
šofer Štefan z avtobusom.
Bil je res čudovit dan. Težko se je bilo 
posloviti od zasanjane Kolpe in prije-
tne, tihe doline. Še se bomo vrnili.

Jelka Janežič
OZVVS Grosuplje

»Veterani smo preponosni, da bi prosili 
za miloščino«
Člani Območnega združenja vetera-
nov Vojne za Slovenijo Grosuplje, ki 
združuje veterane občin Grosuplje, 
Ivančna Gorica in Dobrepolje so se 
tudi letos spomladi zbrali na rednem 
letnem zboru. Večji del srečanja so 
namenili predstavitvi in oceni svoje-
ga dela v preteklem letu in sprejemu 
program dela za letošnje leto.
Čeprav je Združenje veteranov vojne 
za Slovenijo nepolitična organizacija, 
niso mogli mimo kritične ocene poli-
tike in države, ki je v svojih prizadeva-
njih za reševanje nakopičenih težav 
posegla tudi v pridobljene pravice 
veteranov vojne za Slovenijo kot, da 
bi bile te nezaslužen privilegij in pov-
zročitelj finančne in gospodarske kri-
ze. Leta 1991 se člani združenja niso 
spraševali, koliko je kdo star, kakšne 
dohodke ima in kaj bodo imeli od 
tega. Ponosno in odločno so storili 
to, kar jim je velevala vest in ljubezen 
do domovine. Zato so se enoglasno 
strinjali s predsednikom območne-
ga združenja Borisom Peterko, ko je 
v nagovoru članom dejal: »Veterani 
smo preponosni, da bi prosili za mi-
loščino«. 
Kljub bistvenemu zmanjšanju finanč-
nih sredstev, s katerimi je razpola-

galo združenje v preteklem letu, so 
uspeli v celoti uresničiti svoj pro-
gram. Največjo pozornost so name-
njali ohranjanju pozitivnega izročila 
osamosvojitvene vojne ter skrbi za 
rekreacijo ter s tem za zdravje svojih 
članov. Udeležili so se številnih špor-
tno rekreativnih tekmovanj, ki so jih 
organizirala različna območna zdru-
ženja ter na njih dosegali zavidljive 
rezultate. Izredno aktivna pa je bila, 
kot vsa leta doslej, tudi pohodniška 
sekcija. Vse večjo pozornost pa na-
menjajo tudi informiranju javnosti v 

lokalnem okolju o svojem delu, za-
vedajoč se, da tudi na ta način širijo 
svoje poslanstvo.
Zbora, ki se je po končanem ura-
dnem delu nadaljeval s prijetnim to-
variškim druženjem nekdanjih sobor-
cev, so se udeležili tudi predstavniki 
Zveze veteranov vojne za Slovenijo in 
drugih območnih združenj kakor tudi 
predstavniki Policijskega veteranske-
ga združenja Sever. 

Franci Zorko

Krajevne skupnosti

 

Vabilo na Primožev pohod
9. junija boste lahko iz omare potegnili svojo športno opremo in se skupaj 
z nami odpravili na tradicionali PRIMOŽEV POHOD, do gobarskega doma 
na Šentrumarju, kjer vas bo v gobarskem domu čakala okusna hrana in 
osvežilna pijača. 
Mogoče boste na poti srečali tudi kakšno gobico, saj Sv. Primož seje gobe. 
Gobice, ki jih boste nabrali, vam bomo pomagali razvrstiti in povedati, ka-
tera je užitna in katera ne.

Zbor z vodičem ob 9.00 uri:
1. Pri Jakličevem dobmu na Vidmu, čas pohoda približno 2 uri
2. Pri cerkvi na Krki, čas pohoda približno 1,45 ure,
3. Pri gasilskem domu v Hočevju, čas pohoda približno 1 uro.

Pohod ni naporen in je primeren tudi za družine z otroki. Zaželene so 
prijave na tel. 051 240 247.

DGŠŠ Hočevje

Moto zbor MK Fire group 
tokrat v novi preobleki in 
v sodelovanju z letalskim 
klubom 
V soboto, 29. 6. 2013, bosta Moto Klub Fire Gorup 
Ivančna Gorica in Letalski Klub Šentvid pri Stični or-
ganizirala nepozabno srečanje in druženje ljubiteljev 
letalske in moto tehnike ter dobre zabave. Druženje se 
bo začelo že v dopoldanskih urah. Prvi višek dneva bo 
letalski miting, kjer bodo naši in gostujoči letalci prika-
zali kaj zmorejo. Sledilo bo druženje in drugi pomem-
ben dogodek dneva - panoramska vožnja motoristov 
iz bližnje in daljne okolice ob 16.00 uri – običajno se 
nam pridružijo tudi gostje iz tujine - po naših okoliških krajih. Vmesni posta-
nek bo tako kot v prejšnjih letih na Pristavi, ki poleg čudovitega razgleda po-
nuja tudi izredne gostitelje Kmečki turizem Okorn. Na motoristične igre po 
vrnitvi na prizorišče tudi ne smemo pozabiti.
In v večernih urah bo nadaljevanje zabave v netipični obliki za moto zbore, ki 
jih je do sedaj organiziral MK Fire Group. Zabavali nas bodo namreč Gamsi. Za 
spremembo torej narodno zabavna glasba namesto rokenrola in pogosto tudi 
težkometalnih ali punk vložkov. Prepričani smo, da bodo fantje dobro ogreli 
občinstvo. Zabava se bo nadaljevala kasno v noč.
Za pregovorno dobro hrano in pijačo bo seveda poskrbljeno in seveda po stari 
navadi tudi za kak umetniški vložek. 
Motoristični pozdrav,

Zvonko Zupančič, predsednik

V A B I L O
Turistično društvo Ivančna Gorica in Turistično društvo Suha krajina orga-
nizirata že 18. tradicionalno POPOTOVANJE PO RIMSKI CESTI  od Ivančne 
Gorice do Dvora. Z omenjeno zgodovinsko in predvsem družabno prire-
ditvijo želimo predstaviti zgodovinski pomen in naravno lepoto okolja, v 
katerem živimo.

18. TRADICIONALNO POPOTOVANJE  
PO RIMSKI CESTI

od Ivančne Gorice do Dvora bo
v soboto, 8. 6. 2013, s startom ob 9.30,

iz pred miljnika pri cerkvi sv. Jožefa v Ivančni Gorici.
V primeru slabega vremena bo kolesarjenje prestavljeno na nedeljo 16. 

junija. Udeležba na lastno odgovornost. 

Turistično društvo Ivančna Gorica

Natečaj za najlepše urejeno bivalno okolje v 
Krajevni skupnosti Ivančna Gorica v letu 2013
Komisija za ocenjevanje okolja pri Turističnem društvu Ivančna Gorica bo letos ponovno delovala. 
Ocenjevanje bo potekalo med 30. junijem in 30. avgustom 2013.
Izbrali bomo pet najlepše urejenih domov in njihovih okolic. Prav tako si bomo ogledali okolico bloko-
vskega naselja ter kmetij v naši krajevni skupnosti.
Vse dobitnike priznanj bomo po drugem ocenjevanju pisno obvestili in nagradili.

Turistično društvo Ivančna Gorica

Pred spominsko sobo Otona Župančiča v Vinici  
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Krajevna organizacija Rdečega križa 
Ivančna Gorica na pomladnem živ-žavu
V soboto, 18. maja, je na tržnici potekala prireditev Po-
mladni živ-žav, katere se je udeležila tudi naša KORK v 
sodelovanju z OZRK Grosuplje. Za predstavitev naše orga-
nizacije na tem dogodku smo se odločili, ker letos obele-
žujemo kar dva dogodka, ki sta pomembna za Rdeči križ. 
Meseca marca je preteklo že šestdeset let od prvega or-
ganiziranega odvzema krvi v organizaciji RK Slovenije in 
150 let od ustanovitve Mednarodnega odbora Rdečega 
križa. V času med 8. in 15. majem je potekal tudi teden 
Rdečega križa.

Na naši stojnici so obiskovalci lahko brezplačno preverili 
vrednost sladkorja v krvi in višino krvnega tlaka. Opravili 
smo kar 83 meritev. Pred prikazom postopkov oživljanja 

je obiskovalce v imenu KORK Ivančna Gorica pozdravila 
tudi predsednica gospa Renata Laznik. Mladi člani ekipe 
prve pomoči OZRK Grosuplje so prikazali temeljne po-
stopke oživljanja in kako odstraniti tujek v grlu pri majh-
nem otroku. Na naši stojnici se je ustavil tudi naš župan 
gospod Dušan Strnad in tudi preveril vrednost sladkorja 
v krvi in krvni tlak.
Za pomoč se zahvaljujemo gospe Nataši Smrekar iz zadru-
ge Jarina, sekretarki OZRK Grosuplje gospe Anici Smrekar, 
mladim članom ekipe prve pomoči OZRK Grosuplje, dipl. 
medicinski sestri in predavateljici prve pomoči gospe Ani-
ci Kozinc za meritve in razlago postopkov, Gospe Lili in 
Majdi iz tržnice za podarjene domače dobrote in seveda 
odbornicam in mladima prostovoljcema Špeli in Urošu.

Stanka Pajk, KORK Ivančna Goriva                                                                             

Krvodajalska akcija v Ivančni Gorici
V četrtek, 23. maja, je v Ivančni Gorici potekala prva 
krvodajalska akcija v letu 2013, ki jo organizira OZRK 
Grosuplje v spomladanskem terminu. Tudi letos je bil 
odziv zelo dober, saj je kri darovalo, kar 187 krvodajal-
cev, med njimi več kot 40 dijakov Srednje šole Josipa 
Jurčiča. Hvala vsem, ki ste darovali kri in odbornicam 
KORK Ivančna Gorica za pomoč pri akciji. V petih dneh 
je na območju treh občin Grosuplje, Ivančna Gorica in 
Dobrepolje darovalo kri 509 krvodajalcev.

Krajevne skupnosti

Regijsko preverjanje 
ekip prve pomoči bo v 
Grosupljem
V soboto, 15. junija 2013, bo v organizaciji Izpostave URSZR Ljubljana, Ob-
čine Grosuplje in Območnega združenja Rdečega križa Grosuplje potekalo 
XVIII regijsko preverjanje usposobljenosti ekip prve pomoči Civilne zaščite in 
Rdečega križa. Pričakujemo sodelovanje vsaj 16 ekip prve pomoči iz občin 
ljubljanske regije. 
Tekmovanje se bo začelo ob 8.30 na igrišču pri OŠ Louisa Adamiča na To-
varniški cesti in se nadaljevalo na osmih delovnih točkah na območju me-
sta Grosuplje. Ekipe prve pomoči bodo svoje znanje pokazale pri reševanju 
in oskrbi realistično prikazanih poškodb ponesrečencev v različnih situacijah. 
Prvouvrščena ekipa regijskega preverjanja bo jeseni sodelovala na državnem 
preverjanju.

Vljudno vabljeni!

MALI OGLASI
NUJNO prodam parcelo z gradbenim dovoljenjem za hišico do 100 m2.  
Vpisana v Zemljiško knjigo, kjer so zavedene tudi vse služnosti. Plačani 
prispevki za gradbeno dovoljenje. Parcela je urejena v dve manjši terasi, 
zgoraj za izkop za hišico, spodaj prostor za vrt, počitek. K. o. Temenica, št. 
parcele 494/8, malo pred naseljem Debeli hrib, smer levo - Mišji Dol. Cena 
22.500 evrov. Informacije: 031 304 569.

___________________________________________________________

V Ivančni Gorici oddamo v najem trgovski lokal, primeren za umirjeno de-
javnost, velikosti 50 m2. Informacije: 051 613 861.

________________________________________________________

V najem nudim poslovne prostore v velikosti 400 m2 in 152 m2, v 
Ivančni Gorici na dobri lokaciji. Prostori se lahko uporabljajo za raz-
lične namene (trgovina, delavnica, skladišče ali druga dejavnost).  
Informacije: 040 359 150.

___________________________________________________________

V Spodnji Dragi pri Ivančni Gorici prodamo parcelo s pravnomočnim grad-
benim dovoljenjem, v izmeri 1217 m2, asfaltni dostop, služnosti urejene, 
mirna lokacija ob gozdu, na koncu vasi. Informacije: 041 221 051.



15maj 2013 številka 4

Občina Ivančna Gorica – od maja 2012 do maja 2013
Pogovor z županom Dušanom Strnadom
Na letošnji osrednji prireditvi ob prazniku občine smo v besedi in sliki spremljali pregled pomembnejših dogodkov, dejavnosti in dosežkov naše občine v času od lanskega maja 
do danes, torej od lanskega do letošnjega občinskega praznika. Pregled je potekal nekako v treh sklopih, ki ponazarjajo glavne in prednostne smernice delovanja naše občine. 
V prvem sklopu smo se seznanili s področjem šolstva, sociale, medgeneracijskega sodelovanja in tudi z dejavnostmi dobrodelnega značaja. Drugi sklop je predstavil razcvet 
turističnih, kulturnih in športnih aktivnosti, tretji pa je bil posvečen gospodarstvu in občinskim investicijam. V prazničnem pogovoru z županom Dušanom Strnadom smo sledili 
tej tematiki in podrobneje osvetlili nekaj ključnih dejavnikov delovanja in razvoja občine Ivančna Gorica.

Občina Ivančna Gorica je lani prejela naziv 
starosti prijazna občina. Nam lahko kaj več po-
veste o pomenu tega naziva in o vzpostavitvi 
medgeneracijskih središč v naši občini.
Ob nastopu mandata smo se zavezali, da bomo 
veliko pozornosti namenjali reševanju proble-
matike starejših občanov. V predvolilnem času 
je bila razprava v glavnem usmerjena v potrebe 
po gradnji doma za ostarele v Šentvidu pri Stični. 
Glede na to, da je bil projekt vezan na spremem-
bo občinskega prostorskega načrta in predvsem 
na pridobitev koncesije za institucionalno var-
stvo starejših, smo začeli iskati tudi druge reši-
tve. Pokritost z domovi na območju od Ljubljane 
do Krškega je namreč takšna, da je praktično 
nemogoče pridobiti koncesijo. V zadnjem času 
pa so se zaradi krize tudi razmere spremenile in 
čakalnih vrst za dom starejših skoraj ni. Pri iska-
nju novih sodobnih rešitev smo začeli sodelovati 
z Inštitutom Antona Trstenjaka za gerontologijo 
in predstojnik dr. Jože Ramovš, eden vodilnih 
strokovnjakov pri nas, nas je opozoril na nekaj 
pomembnih stvari. 
Najprej na evropsko poročilo o staranju prebi-
valstva, po katerem naj bi se demografska struk-
tura prebivalstva v bližnji prihodnosti močno 
spremenila. Naslednji pomemben dejavnik je 
predviden sprejem Zakona o dolgotrajni oskrbi, 
ki bo uredil področje, saj je problematika dol-
gotrajne oskrbe urejena v različnih zakonih. Ka-
sneje nas je tudi seznanil z Evropskim okvirjem 
kakovosti dolgotrajne oskrbe, ki vsebuje načela 
in smernice za dobro počutje in dostojanstvo 
starejših, potrebnih oskrbe in podpore. Po teh 
načelih deluje tudi Mreža starosti prijaznih mest 
in občin, v katero smo vstopili ter tudi Svet župa-
na za starosti prijazno občino, ki sem ga ustano-
vil. Slednji bo s sodelovanjem medgeneracijskim 
odborom tudi v prihodnje oblikoval smernice in 
predloge za reševanje problematike starejših. 
Zelo pomembna pa so tudi pričakovanja, sta-
lišča in zmožnosti občanov, zato smo pod vod-
stvom Inštituta Antona Trstenjaka izvedli razi-
skavo Zdravo staranje in kakovostno sožitje na 
vzorcu 1.500 odraslih občanov in občank vseh 
generacij. Izsledki te raziskave so pomembno 
vodilo za izbor rešitev. Vse skupaj je pokazalo, 
da bodo primerna rešitev za problematiko sta-
ranja prebivalstva medgeneracijska središča, ki 
bodo zagotavljala primerno podporo starejšim, 
ki želijo čim dlje ostati doma, poskrbela za aktiv-
no staranje z medgeneracijskimi aktivnostmi ter 
seveda s konceptom oskrbovalnih oz. gospodinj-
skih skupin poskrbela tudi za tiste, ki ne zmo-
rejo več samostojno skrbeti zase. Čaka nas še 
kar nekaj dela, vendar je Svet za starosti prija-
zno občino pod vodstvom predsednice Milene 
Vrenčur zelo aktiven in verjamem, da bomo na-

šli prave rešitve za problematiko staranja pre-
bivalstva v bližnji in bolj oddaljeni prihodnosti.

Naši občani so v minulem obdobju spet doka-
zali veliko stopnjo solidarnosti in medsebojne 
pomoči, ko gre za naravne nesreče. Kako vi, 
kot župan doživljate tovrstne akcije in kakšna 
je sicer strategija občina, ko gre za reševanje 
nenadnih primerov pa tudi stisk, ki so odraz go-
spodarske krize v državi?
Solidarnost in medsebojna pomoč sta vrednoti, 
ki sta med veliko večino naših ljudi na prvem 
mestu. V zgoraj omenjeni raziskavi je kar 95 % 
vprašanih odgovorilo, da so pripravljeni poma-
gati ljudem v stiski in 93 % je prepričanih, da bi 
pomoč dobili, če bi jo potrebovali. Številni naši 
občani delujejo v Karitasu in Rdečem križu, da-
rujejo kri in zbirajo pomoč. Skoraj 20 % naših 
občanov je vključenih v gasilska društva. Ravno 
v letu 2012 smo ponovno lahko bili priča soli-
darnosti in medsebojni pomoči, ki je prisotna v 
naši občini. Rad bi spomnil na dva požara v Pod-
borštu in Brezovem Dolu, ki sta nekako tipičen 
primer, kako znajo ljudje stopiti skupaj. Gasilci 
so poleg tega, da so pogasili požara, skupaj s 
krajevnimi skupnostmi, društvi in številnimi po-
samezniki, s prostovoljnim delom in zbiranjem 
prispevkov, nesrečnima družinama v izjemno 
kratkem času postavili tudi nov dom. Na stisko 
družine v Podborštu pa so se odzvali tudi špor-
tniki in z dobrodelno tekmo zbrali sredstva, ki so 
jih podarili pomoči potrebni družini. 
Jaz sem seveda neizmerno ponosen, da sem 
lahko župan takim ljudem. Običajno si prizori-
šče nesreče tudi ogledam in spregovorim z lju-
dmi, saj nekaj zaleže tudi topla beseda. Pogo-
sto pa vskoči tudi podžupan Tomaž Smole, da 
takoj izvemo kakšne so razmere in kako huda 
je stiska. Vesel sem, da imamo zelo aktiven in 
strokovno usposobljen štab Civilne zaščite, ki 
uspešno koordinira delo gasilskih društev, enot 
prve pomoči, jamarjev in radioamaterjev.  

Ko govorimo o turizmu v naši občini, ne mo-
remo mimo nove blagovne znamke Prijetno 
domače. Kakšno je vaše doživljanje promocije 
turizma, turističnih točk in kakšni so načrti za 
prihodnost?
Turizem je ena izmed redkih gospodarskih pa-
nog, ki je ohranila rast in se razvija uspešno tudi 
v Sloveniji. V naši občini imamo pogoje za razvoj 
turizma, vendar z izjemo Samostana Stična in 
delno muzeja Josipa Jurčiča ter nekaterih zaseb-
nikov, ni tradicije in potrebnih znanj za razvoj tu-
rizma. Tako ugotavljamo, da ima občina bogate 
kulturne, naravne in zgodovinske vire za razvoj 
turizma, ki pa niso dovolj izkoriščeni. Ponudba je 
razdrobljena in nepovezana, integralnih turistič-
nih produktov je malo in niso primerno promo-
virani. Turistična društva in turistična zveza so 
naredili veliko in še naprej računamo na njihov 
prispevek, ocenjujemo pa, da je potreben neko-
liko bolj profesionalen pristop. 
Blagovna znamka »Prijetno domače« v dveh 
besedah pove, kaj lahko občina Ivančna Gorica 
ponudi obiskovalcem. Skupaj z 12 »biseri« (kra-
jevnimi skupnostmi) predstavlja neločljivo celo-
to in osnovo za turistični, gospodarski in kmetij-
ski razvoj naše občine. Naša želja je, da v občino 
pripeljemo turiste in da bodo pri nas pustili čim 
več denarja. Želimo omogočiti pogoje za nova 
delovna mesta in dodaten zaslužek naših ljudi. 
Zavedamo se, da nas vse skupaj čaka še veliko 
dela, vendar nas začetni rezultati spodbujajo k 
še bolj aktivnemu delu. Veliko si obetamo od 
krožne poti »Prijetno domače«, ki povezuje 
dvanajst informacijskih točk po občini. Lani 
smo odprli kolesarsko, letos načrtujemo odpr-
tje pešpoti. Pri pripravi tega projekta so zelo 
aktivna vsa tri planinska društva, zelo resno 
pa so pristopili tudi turistična zveza in društva 
ter številni posamezniki. Naš cilj je, da bi na 

sto kilometrski peš poti popotniki našo občino 
dodobra spoznali in seveda hkrati koristili našo 
ponudbo.

Kultura je na neki način odraz situiranosti neke 
družbe. V naši občini smo naklonjeni kulturnim 
dejavnostim, kar lahko potrdi tudi obširen se-
znam prireditev, koncertov, razstav, predstav. 
Na kaj ste vi kot župan še posebej ponosni?
Vprašanje razumem v smislu, da se vsega ne da 
izmeriti z materialnimi dobrinami. In če upošte-
vamo tudi kulturni in človeški kapital, smo zelo 
bogata občina. Bogata kulturna dediščina in zgo-
dovinsko izročilo sta temelja za to kar imamo. 
Naj spomnim samo na Josipa Jurčiča in Stiški 
samostan ter na številne posameznike, ki so de-
lovali in ustvarjali na območju naše občine. Vsi ti 
so obilo pripomogli, da smo se Slovenci ohranili 
kot narod, naslednike pa zavezali, da njihovo iz-
ročilo ohranjamo in da dodamo še kaj novega. 
Osemnajst kulturnih društev in veliko število 
sekcij našo občino uvršča na slovenski kulturni 
zemljevid, kultura je doma tudi v naših šolah in 
vrtcih. Celoten kulturni program na prireditvah 
je delo naših ljudi. Prireditev, koncertov, pred-
stav, razstav in srečanj je veliko. V prihodnje jih 
bo treba še bolj povezati in vključiti v turistično 
ponudbo. Na vse to smo lahko vsi ponosni in 
hvaležni. Vesel sem, da tako razmišljajo tudi 
člani občinskega sveta, ki vse te aktivnosti pod-
pirajo in za enkrat niso zniževali sredstev na-
menjenih kulturi, športu ter drugim družbenim 
aktivnostim. 

Zaradi krize in recesije gospodarstvo nujno 
doživlja svojevrsten preporod. Podjetništvo 
postaja izziv za vse, ki imajo dovolj znanja in 
poguma, da poiščejo svojo tržno nišo. Kje so 
glavne prednosti naše občine na gospodar-
skem področju in kakšne so naše strategije v 
boju z globalno gospodarsko krizo?
Seveda se recesija pozna tudi pri nas. Struktu-
ra gospodarstva je takšna, da se je sposobna 
prilagajati. Ob Livarju in Akrapoviču je še nekaj 
srednje velikih podjetij (50 do 100 zaposlenih) 
sledi pa veliko število malih podjetij in samo-
stojnih podjetnikov, ki so zaradi svoje majhnosti 
bolj prilagodljivi. Ob letnih pregledih opažamo, 
da se prihodki povečujejo, število zaposlenih pa 
žal zmanjšuje. Podobne trende lahko zasledimo 
tudi v osrednjeslovenski regiji. Upamo, da se bo 
Livarju uspelo rešiti, saj je pomemben zaposlo-
valec, Akrapoviču kaže dobro, ostala podjetja 
pa delujejo stabilno, pri tem gre seveda enkrat 
enim bolje drugič drugim.
Za spremljanje gospodarske dejavnosti mi je v 

veliko pomoč Podjetniški kolegij, ki je tudi dal 
pobudo za Dan obrti in podjetništva v Ivančni 
Gorici, na katerem so se predstavili domači in 
nemški podjetniki iz pobratene občine Hirscha-
id. Rdeča nit tega dogodka je bila povezovanje 
znotraj in zunaj države kot način izhoda iz krize. 
Temu sta pritrdila tudi tedanji predsednik vlade 
in predsednica slovensko nemške gospodarske 
zbornice, ki sta se dogodka udeležila. Ob obi-
sku podjetnikov na poti v Hirschaid smo namreč 
ugotovili, da se že med seboj ne poznamo do-
volj. Hkrati pa seveda, da je smiselno bogato 
kulturno sodelovanje z Nemci nadgraditi še z 
gospodarskim sodelovanjem. V nadaljevanju 
bomo skušali medsebojno povezanost izkori-
stiti za pridobivanje poslov na nemškem trgu. 
Pri tem nam je pomoč obljubil tudi župan po-
bratene občine.

Seveda ne moremo mimo glavnih občinskih 
investicij. To področje je navadno tisto, po ka-
terem najhitreje opazimo in vrednotimo delo 
občine. Povejva nekaj o trenutnih občinskih 
gradbiščih.
Ključna naloga je vzpostavitev-izgradnja osnov-
ne infrastrukture. Gradimo vodovod na Korinj 
in izbiramo izvajalca za gradnjo vodovoda na 
Trnovico. Poleg otroških igrišč v Ivančni Gorici 
in Višnji Gori smo postavili še enega v Ambrusu. 
Obnovili smo fasado občinske stavbe ter dvori-
šča pred njo, popolnoma prenovljen pa je tudi 
zadružni dom. Če bo šlo vse po sreči z izbiro 
izvajalca, bomo jeseni začeli z gradnjo kanali-
zacijskih vodov od Višnje Gore in Vira pri Stični 
do čistilne naprave v Ivančni Gorici, ki jo bomo 
tudi posodobili. Najkasneje jeseni nameravamo 
začeti z gradnjo nove šole in vrtca v Zagradcu, 
do konca leta pa naj bi se osemintridesetim 
oddelkom vrtca pridružila še dva nova v Višnji 
Gori. Gradi se poslovilni objekt na Muljavi. Ob 
osnovni šoli Stična raste kotlovnica za daljinsko 
ogrevanje na lesno biomaso. V kratkem bomo 
začeli posodabljati javno razsvetljavo. Gradnja 
kanalizacijskih in vodovodnih omrežij bo tudi 
v prihodnje ena izmed glavnih nalog, saj nam 
še veliko manjka. Nasploh bosta letošnje in na-
slednje leto v znamenju investicij, proračuna 
imamo sprejeta. Na ta način bomo skušali dr-
žavi in gospodarstvu pomagati, da se čim prej 
izvlečeta iz krize. 

Nikoli ni mogoče vsega postoriti, saj se vedno 
kažejo nove in nove potrebe občanov. Lahko 
izpostavite področje, ki mu še niste uspeli po-
svetiti dovolj aktivnosti in ostaja izziv za priho-
dnost?
Želel bi si, da bi že prej lahko naredili več na po-
dročju lokalne mladinske politike. Letos jeseni 
bomo začeli aktivno delati tudi na tem področju. 
Načrtov je še veliko in tudi izzivov ne manjka. 
Je pa treba upoštevati, da smo ena izmed občin 
z najmanj zaposlenih v občinski upravi glede na 
število prebivalcev. Če ob tem upoštevamo še 
dejstvo, da smo druga občina po številu naselij 
v državi, kjer je treba primerno vzdrževati infra-
strukturo, da imamo izjemno bogato družbeno 
dejavnost, je treba načrte prilagoditi razpolo-
žljivim možnostim. Velik naravni in priselitveni 
prirast, poleg gradnje vrtcev in šol, pomeni v 
prihodnosti še več prizadevanja na družbeno 
kulturnem področju, da se bodo lahko novi ob-
čani uspešno vključili in ponotranjili vrednote, 
zaradi katerih je v občini Ivančna Gorica prije-
tno domače. 

Za nami je praznovanje občinskega praznika, 
pred nami je eden izmed največjih državnih 
praznikov – dan državnosti. Močno si želim, 
da bi bili naši občani in občanke zadovoljni in 
ponosni v svoji občini Ivančna Gorica in tudi v 
svoji domovini Sloveniji. 

Občina
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Projekt »Starejši za starejše« v Višnji Gori
Leto 2012 je bilo pri nas in v svetu 
namenjeno medgeneracijski pomo-
či, solidarnosti in prostovoljstvu. Žal 
pa na vsakem koraku vidimo, kako se 
med ljudmi zmanjšuje pripravljenost 
pomagati drug drugemu, kako izginja 
solidarnost. Ali smo res vsi tako bo-
gati, da si lahko privoščimo na osno-
vi plačila vsako osebno uslugo? Ne, 
nismo. Zato je treba tkati tisto tanko 
in fino mrežo prijateljstva, ko se lah-
ko v stiski zanesemo na najbližjega 
soseda, sorodnika, prijatelja, pa naj 
bo ta mlad ali star, samo da nam je 
pripravljen pomagati. Spomnimo se 
časov iz svoje mladosti, ko smo gra-
dili hiše in si ustvarjali domove. Za 
konec tedna smo načrtovali vlivanje 
betonske plošče ali zidanje in smo 
morali zaprositi najbližje sosede, 
sodelavce in prijatelje, da so nam 
pomagali pri težkem opravilu. Nihče 
od dobrih ljudi ni odklonil pomoči 
z izgovorom – moram iti ven z dru-
žino in nimam časa. Ne, žrtvovali so 
prosti vikend in pomagali graditi do-
move. Danes pri meni, jutri pri tebi 
in tako naprej. Čas konec tedna je bil 
namenjen delu, ob katerem smo se 
družili in pri tem ustvarjali dobrine 
za svoje družine. Tako je zrastlo ne-
šteto domov za nas, za naše otroke 
in še za vnuke. Pa pravijo, da mladi 
nimajo denarja, da bi si ustvarili do-
move. Tudi mi ga nismo imeli, imeli 
pa smo celo vrsto prijateljev iz vseh 
generacij, ki so nam pomagali brez 
plačila in so se bili pripravljeni odreči 
prostim sobotam in nedeljam v korist 
medsebojne pomoči in solidarnosti. 
Ja, to nam danes manjka – prijatelji, 
ki so pripravljeni pomagati prijatelju 
s prostovoljstvom in solidarnostjo. 
Pa se vprašajmo, ali smo tudi vsi 
mi, starejši, še tisti pravi prijatelji, ki 
smo pripravljeni pomagati sočlove-
ku? Smo. Imamo srečo, da živimo na 
deželi v majhnih vaseh, kjer se med 
seboj dobro poznamo in smo si tudi 
vedno pripravljeni priskočiti na po-
moč, ko nas nekdo potrebuje. Pri nas 
je še razvito prijateljstvo, pri nas so 

še dobri sosedi - tisti pravi, na katere 
se lahko zanesemo, da nam bodo v 
vsakem trenutku, ko jih bomo potre-
bovali, priskočili prostovoljno in soli-
darno na pomoč. Na to medsebojno 
pomoč in solidarnost pa moramo 
navajati tudi svoje potomce. Danes 
so oni na vrsti, ko nujno potrebuje-
jo takšne navade in takšno pomoč. 
Pa rečemo: »Naši delajo vse dni po 
cele dneve - vikende morajo preživeti 
z družino«. O, saj smo tudi mi delali 
vse dni v tednu. Še veliko sobot smo 
imeli delovnih, vikend pa je bil naš in 
za vso družino – seveda največkrat 
ob delu. Naši otroci – tisti nekoliko 
starejši - so še navajeni delati doma, 
za vnuke pa je že bolj vprašljivo, ker 
se je danes razvilo drugačno mišlje-
nje, da jim pripada po utrujajočem 
tednu veliko oddiha in razvedrila, ki 
pa tudi ni poceni. Ob tem pa mnogi 
radi pozabijo, da imajo doma še ne-
koga, ki bi vsaj občasno potreboval 
kakšno lepo njihovo besedo in pozor-
nost ali celo pomoč. Med mlajšimi 
neopazno izginja čut za solidarnost 
in pripravljenost pomagati drug dru-
gemu, da ne govorimo o pomoči sta-
rejšim ter o strpnosti in razumevanja 
potreb starejših. Tudi mi starejši že 
večkrat zapademo v situacijo, ko nas 
prešine misel, da moramo poskrbe-
ti najprej zase, potem šele za svojo 
okolico, mlado in staro. 
V mestih je še mnogo huje. Skoraj ni 
dneva, ko ne bi brali v časopisu, da so 
šele po nekaj dnevih našli v kakšnem 
stanovanju zelo bolnega ali celo mr-
tvega človeka, ki je neopazno izginil. 
Kdaj, se nobeden ne spomni niti ne 
vpraša, saj ga sosedi skoraj niso po-
znali. Svojci so zaradi vsakodnevnih 
skrbi zase in za svojo družino poza-
bili, da imajo še nekje nekoga, ki je 
osamljen in jih nujno potrebuje, a 
žal zanj pogosto zmanjka časa. Pri 
takšnih primerih se vprašamo, kje je 
naša vest, da bi pomagali sočloveku 
vsaj z besedo, če že ne z dejanjem. 
Mnogim je težko vprašati soseda, 
znanca ali prijatelja: »Ti, kako ti gre, 

je s tabo vse v redu?« 
Toda še so med nami ljudje, ki jim to 
ni težko. V našem projektu »Starejši 
za starejše« se teh besed vsakodnev-
no poslužujejo naše prostovoljke. Ob 
tej priliki se jim moram prisrčno za-
hvaliti za njihovo skrb in za tople be-
sede, ki jih namenjajo naši in še sta-
rejši generaciji ob svojih obiskih na 
njihovih domovih in ob priložnostnih 
srečanjih z njimi. Mnogi se jih razve-
selijo, ko jih obiščejo na domu in ob 
slovesu jih ponovno vabijo: »Oglasite 
se še kaj, tako prijetno je bilo pokra-
mljati z vami.« To so besede, ki vsako 
prostovoljko spodbudijo k ponovnim 
obiskom. Hudo nam je, ko se iz dne-
va v dan srečujemo z dejstvom, da 
mnogim v stiski ne moremo poma-
gati materialno ali v drugi obliki, saj 
nimamo niti sredstev niti pooblastil, 
ko bi lahko hude stvari posredovali 
pristojnim institucijam ali jim poma-
gale na kakšen drug način. Naše zdra-
vstvo je že popolnoma osiromašeno 
in nima dovolj usposobljenih ljudi za 
nego onemoglih na domu. Na Cen-
trih za socialno delo le redki usluž-
benci jemljejo človeka kot človeka in 
ne le kot številko. Materialna pomoč 
– do nje je zadnji dve leti tudi težko 
priti, saj RK in Karitas ne zmoreta več 
priskrbeti toliko pomoči, da bi zado-
stili vsem, ki to pomoč potrebujejo. 
Njihov spisek je iz dneva v dan daljši, 
paketi pa vedno redkejši.
V naši krajevni skupnosti živi zadnja 
leta povprečno 285 krajanov starej-
ših od 69 let. Verjemite, da je bilo 
število obiskov in srečanj naših pro-
stovoljk s starejšimi v letih od 2005 
pa do konca leta 2012 res visoko, kar 
3052 jih je evidentiranih – povprečno 
381 na leto. To je zelo lepa in pred-
vsem resnična številka, lepa za naš 
kraj in za nas sedem prostovoljk. V 
tem času smo uspele pomagati in 
svetovati veliko ljudem, ki so to po-
moč želeli in potrebovali, predvsem 
pa prisluhnile težkim zgodbam sta-
rejših iz preteklosti, a še več iz seda-
njosti. Žal se najbolj odraža svetovna 

in slovenska kriza predvsem na naši 
generaciji, saj prenekateri morajo 
deliti svoja pičla sredstva s svojimi 
potomci, ki so ostali brez služb in 
tako tudi brez sredstev za preživetje. 
Vsi tisti, ki tega nikoli niso občutili, 
si niti predstavljati ne morejo in ne 
vedo, kako je hudo, ko zmanjka za 
tisto najnujnejše za vsaki dan za celo 
družino in so tako oropani človeške-
ga dostojanstva. 
Zato vas še enkrat vse prosim, poma-
gajte drug drugemu, kolikor zmorete. 
Bodite prijatelji in dobrotniki z bese-
do in dejanjem vsem ljudem okrog 
sebe. Ne pozabite na medsebojno 
pomoč, solidarnost in prostovoljstvo, 
tako kot ne pozabijo naše prostovolj-
ke: Cvetka Vozel, Cilka Groznik, Jožica 
Klemenčič, Jožica Bravhar, Vladka As-
sejev in Marica Pilko. 

Prostovoljke - hvala vam, da mi vsa 
ta leta zvesto stojite ob strani in 
opravljate neizmerno veliko delo na 
področju prostovoljstva  in mi tako 
pomagate uresničevati cilje projekta 
»Starejši za starejše«, ki je projekt 
vseh članov našega društva upo-
kojencev ter mnogih slovenskih in 
evropskih društev. Hvala tudi vsem 
tistim prostovoljkam, ki ste v prete-
klosti opravljale to dolžnost pa je več 
ne morete zaradi enega ali drugega 
razloga.  
Ob koncu pa želim vsem  mlajšim  in 
starejšim, da bi se še mnogokrat lah-
ko srečevali na raznih druženjih in si 
namenili nekaj lepih prijaznih besed 
in dejanj. Vsem pa želim, da bi vam 
narava prinesla veliko zdravja in pri-
jetno prihajajoče poletje.

Anica Zupančič, 
koordinatorka projekta

Združenje borcev za vrednote NOB Grosuplje, 
TD Muljava, KD Josipa Jurčiča, ZKD Ivančna Gorica,

in Občina Ivančna Gorica
vabijo

 

na Jurčičevo domačijo  
v soboto, 8. junija 2013, ob 10. uri

NA SLOVESNOST V POČASTITEV
70 - LETNICE KRŠKO-MULJAVSKE BITKE. 

Pozdravni nagovor: predsednik KO ZZB Ivančna Gorica Ciril Jurčič
 Slavnostni govornik: podpredsednik ZZB NOB Slovenije Slavko Grčar

Kulturni program oblikujejo:
MoPZ Josipa Jurčiča Muljava

MoPZ Lopar iz Loparja
tenorist Miloš Genorio ob spremljavi harmonikarja Janeza Goršiča

ŽPZ KD Harmonija Ivančna Gorica
ŽPZ Lastovke KD Teater Grosuplje 

Recitatorke Dragica Lipovšek, Tatjana Zadel, Urška Zupančič

V sklopu prireditve bo ob 8.30 uri pred  
Gostilno Obrščak start spominskega pohoda.

Pohodniki bodo pod vodstvom vodnikov prehodili 3 km prijetne poti.
Udeleženci hodijo na lastno odgovornost!
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Jezikovno-športni tabor
Zaključil se je delovni teden, pred nami pa je bil vikend, ki so ga učenci od 4. do 7. razre-
da preživeli na jezikovno-športnem taboru v Beli krajini. 
Čeprav je bila vremenska napoved 
slaba, smo se dobre volje in polni 
pričakovanj vkrcali na avtobus, ki nas 
je popeljal na naš cilj. Nastanili smo 
se po sobah in že kar prvi dan začeli 
z delom. Na sporedu smo imeli ure 
lokostrelstva in pa angleškega jezika. 
Dan je prehitro minil in utrujeni smo 
zaspali. 
Zbudili smo se v mokro jutro, ampak 
to nas ni ustavilo, da ne bi opravili 
jutranje telovadbe. Po zajtrku smo 
nadaljevali z delom. Razdelili smo 
se v dve skupini, ena je nadaljevala 
z urami angleškega jezika, druga pa 
je spoznala čar plezanja na steni. Kar 
malo nas je bilo strah višine. Ko pa 
smo priplezali do vrha, je bil občutek 
veličasten. 
Dopoldne je hitro minilo. Malo po-
čitka po kosilu pa še deževati je pre-
nehalo. Vsi nestrpni smo pohiteli do 
kolesarnice, kjer so nas čakala kolesa 
in čelade, saj je bil pred nami pravi 
kolesarski izlet po poteh ob reki Kol-
pi. Premagovali smo klance in doline 
in se vsi utrujeni še pred dežjem vrni-
li v dom, kjer sta nas čakali zaslužena 
malica in pijača. 
Ponovno smo se razdelili v dve skupi-
ni in nadaljevali z učenjem angleške-

ga jezika in z ustvarjalno delavnico. 
Ustvarjali in risali smo na majice. Na-
stale so prave mojstrovine. Približe-
val se je tudi večer, ko smo pripravili 
predstavitve po sobah. Joj, kako smo 
se nasmejali raznim smešnicam! Ve-
čer je prehitro minil in utrujeni smo 
zaspali.
Nedelja zjutraj. Dolgo spanje in zo-
pet dež. Pa nič zato. Dokončali smo 
naloge, izdelali pa smo tudi plakate, 
kjer si boste lahko ogledali naše delo 
in pa vtise s tabora. Pospravili smo 
sobe, pojedli kosilo, podelili prizna-

nja ter se polni lepih in prijetnih vti-
sov vračali proti domu. 
Kdo bi si mislil, da je učenje angleške-
ga jezika lahko tudi tako zanimivo in 
pestro! 
Kot je zapisal eden od udeležencev 
tabora: »Archery was good, but En-
glish was better, but sleeping will be 
the best. We had fun today!«
Drugo leto ponovno pridemo!

Udeleženci jezikovno-športnega 
tabora in učiteljici Polona Janežič in 

Karla Oven

OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični

Povabilo k izvajanju interesnih 
programov v šolskem letu 2013/2014
Bliža se konec šolskega leta, zato na šoli že načrtujemo 
številne interesne dejavnosti za naslednje šolsko leto, ki 
jih bomo ponudili učencem in njihovim staršem. Želimo 
si ohraniti pestro in kvalitetno ponudbo, zato vabimo 
društva in posameznike, da se v čim večji meri vključite 
v naš razširjeni program dela in na ta način delite svoja 
znanja z našimi učenci.  
Če imate znanja, sposobnosti in željo po delu z osnov-
nošolci, nam svojo ponudbo posredujte na naslov šole. 
Ponudba naj vsebuje vsebino, s katero želite sodelovati 
z nami oziroma našimi učenci ter starost učencev. Nave-
dite tudi okvirni čas in ime strokovnega delavca, ki naj bi 
izvajal dejavnost. Strokovni delavec mora imeti vsaj sre-
dnješolsko izobrazbo in mora biti usposobljen za izvaja-
nje programa. Ponudbo nam posredujete do 1. 7. 2013. 

Najem šolskih prostorov v šolskem letu 2013/2014
Društva, zasebnike in posameznike, ki želite najeti šol-

ske prostore za izvajanje različnih dejavnosti (športne, 
plesne, pevske, igralske, likovne …), vabimo, da nam do 
16. 9. 2013 posredujete vlogo za najem prostorov. Pro-
simo, da v vlogi navedete: 
• vsebino, ki jo nameravate izvajati, 
• prostor (učilnico, avlo, športno dvorano, plesno 

dvorano, prostor z nizko plezalno steno), ki ga želite 
najeti, 

• dan in uro izvajanja dejavnosti. 

Ponudbe pošljite na naslov Osnovna šola Ferda Vesela 
Šentvid pri Stični, Šentvid pri Stični 46, 1296 Šentvid pri 
Stični. Po končanem zbiranju ponudb bomo povabili vse 
ponudnike in se dogovorili o vseh podrobnostih našega 
sodelovanja. 

Vodstvo OŠ Ferda Vesela Šentvid pri Stični

Pomladna prireditev
V četrtek, 25. aprila 2013, smo uči-
teljice in učenci PŠ Krka, skupaj s KS 
Krka in LD Krka ter skupino »Pridne 
krške roke« pripravili pomladno pri-
reditev. Ta večer so se učenci staršem 
in krajanom predstavili s petjem, ple-
som in recitacijami. Peli so pesmi o 
pomladi in prijateljstvu, zaplesali so 
ljudske plese in recitirali otroške na-
gajive pesmi. Prireditev je na hudo-
mušen način povezovala učenka 5. r. 
Urška Pečjak. Na koncu so se učen-
cem pridružili Krški rogisti. Nekaj 
uvodnih in zaključnih misli sta pove-
dala Alja Puš in Matevž Strah. 
Pred Družbenim centrom so učenci 
4. in 5. r. pripravili razstavo Turistične 
naloge Potuj z jezikom – Super »ho-
sta«, pri kateri so letos sodelovali z 
LD Krka. Pri tej nalogi sta pomagala 
tudi Tinkara Žgajnar in Rok Žgajnar iz 
7. r., lovsko opazovalnico pa sta nare-
dila in postavila Milan in Vida Globo-
kar. Poleg turistične naloge so učenci 

5. r. predstavili prometno nalogo z 
naslovom Otroci na cesti – Varnost in 
mobilnost za vse. V preddverju dvo-
rane je svoje izdelke razstavila skupi-
na »Pridne krške roke«.
Po uspešnem nastopu nas je v svetlo 

noč popeljala ogromna žareča pol-
na luna. Hvala vsem sodelujočim za 
uspešno izpeljano prireditev. 

Tončka Rajer in  
Nadja Jankovič Fortuna

Obisk vojašnice
V petek 10.5.2013, smo se učenci PŠ Temenica in prvošolci matične šole od-
pravili z avtobusom v vojašnico Edvarda Peperka. Tam smo si ogledali vojake, 
helikopter, puške, policijske konje in motor ter gasilski avtomobil. Sodelovali 
smo v otroškem kotičku pri dejavnostih za najmlajše. Udeležili smo se risanja 
in družabnih iger. Preizkusili smo se tudi v streljanju s pištolo in puško. V veliko 
veselje nam je bila vožnja s transportnim vozilom. Dan s slovenskimi vojaki 
je bil zelo zanimiv in poučen. Ure v vojašnici so hitro minile in že smo bili na 
avtobusu za povratek v šolo, kjer nas je čakalo slastno kosilo. Obisk vojašnice 
nam bo še dolgo ostal v lepem spominu.
Zahvala pa gospodu Sergeju, očetu učenke Lune, ki nas je že drugo leto zapo-
red prijazno povabil na dan odprtih vrat.

Gašper Medved, 2.r PŠ Temenica

MK Element Twentysix in 
šentviški vrtičkarji
V petek, 10. maja, smo se člani Moto kluba Element Twentysix zbrali pred ga-
silskim domom v Šentvidu pri Stični, da se predstavimo najmlajšim. Ob 9. uri 
so se nam pridružili otroci iz vrtca Čebelica v Šentvidu pri Stični, in sicer enoti 
Zajčki in Ježki z vzgojiteljicami. Otroci, ki so sprva nekoliko sramežljivo opazo-
vali ˝strice˝ v črnem, so že po nekaj minutah pogovora z nami navdušeno od-
govarjali na naša vprašanja. Ob razkazovanju motorjev in zaščitne opreme pa 
je izginila še zadnja sled strahu. Vsi so navdušeno preizkušali čelade, rokavice 
in drugo opremo, vsi so se seveda želeli tudi fotografirati na jeklenih konjičkih.
Na koncu skoraj dve uri nadvse prijetnega druženja z Zajčki in Ježki, smo člani 
kluba vsakemu malčku podarili kresničko z logotipom našega kluba ter vzgoji-
teljicam odsevne brezrokavnike za večjo vidljivost in varnost. Celotnemu vrt-
cu pa smo dobrodelno podarili ogromno količino plastičnih zamaškov, ki smo 
jih člani zbirali zadnja leta.

Ob tej priložnosti bi se radi zahvalili Gasilskemu društvu Šentvid pri Stični, ki 
nam je prijazno odstopilo svoje dvorišče in inventar ter vsem vzgojiteljicam 
vrtca Čebelica, še posebno Brigiti Jenkole, ki nam je pomagala izpeljati to pri-
jetno druženje.

V imenu kluba Element Twentysix Gregor Kuplenk 
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Otroci iz vrtca Ivančna Gorica  
imeli zaključek nogometnih uric
V petek, 10. maja, smo na nogometnem stadionu v Ivančni Gorici gostili zaključek programa Nogometne urice, 
ki smo jih čez celo leto izvajali v vseh vrtcih v občini. Gostili smo veliko število otrok, ki so prišli dobre volje in 
pripravljeni, da se spopadejo z velikim igriščem. Pripravili smo jim ogled kluba, spretnostni poligon, tekmo ter 
skromno pogostitev. Kljub ne najbolj prijaznemu vremenu so bili otroci in starši z videnim in doživetim zado-
voljni. Prepričani smo, da so urice dosegle svoj namen in otrokom nudile prepotrebno gibanje in zadovoljstvo.  
 

Za NŠ Ivančna Gorica: 
Simon Bregar

Šolstvo

Srednja šola Josipa Jurčiča spet v 
znamenju pesmi
V četrtek, 23. maja, je prireditveni oder Srednje šole Josipa Jurčiča prekipeval od mla-
dosti, navdušenja in veselja. Z veliko mero srčnosti in entuziazma so dijakinje in dijaki 
skupaj z zborovodjem pripravili zdaj že tradicionalni letni koncert srednje šole. O tem, 
da je ljubezen do glasbe del življenja na »jurčiču« priča tudi številno občinstvo, ki je na-
stopajoče nagradilo z močnim aplavzom. 
Pester in raznolik repertoar mešane-
ga zbora pod vodstvom zborovodje, 
ravnatelja Milana Jevnikarja, se je 
osredotočil na slovenske ljudske pe-
smi. Njihova vedrina, preprostost in 
spevnost so lastnosti, pisane na kožo 
mladim, ki v času srednje šole iščejo 
svojo življenjsko usmeritev. In kot je 
v nagovoru poudaril ravnatelj Milan 
Jevnikar, je bil koncert popotnica če-
trtošolcem, ki zapuščajo šolske klopi, 
poklon občinskemu prazniku pa tudi 
poklon glasbi in obiskovalcem.
Ljudske pesmi, ki so se prepletale z 
instrumentalnimi skladbami, so maj-
skemu večeru vdihnile pečat poveza-
nosti s časom drugačnih razsežnosti. 
Sijaj sončece, Na planincah, Lepo mi 
poje črni kos, Jaz pa pojdem na Go-
renjsko in še mnoge druge so zazve-
nele ne samo v prostor, ampak tudi v 
čas spominov in spoznanja, da so v ži-
vljenju pravzaprav najbolj pomemb-
ne preproste, a iskrene stvari. In med 
takšne sodi tudi človekova prvobitna 
naklonjenost glasbi. Ukvarjanje z njo 
nedvomno zahteva veliko truda, od-
rekanja in celo žrtev, a prav zato pri-
naša veliko mero zadovoljstva, notra-
nje izpolnjenosti in uspeha. 
Na srednji šoli Josipa Jurčiča imamo 

celo vrsto dijakov in dijakinj, ki se z 
glasbo ukvarjajo tudi pod okriljem 
glasbene šole. Njihov trud, navdu-
šenje in talent so dobili mesto na 
letnem koncertu. S harmoniko sta se 
predstavila Žan Zajc Genorio in Matej 
Pekolj, Tina Žerovnik je zaigrala na vi-
olo, Luka Posavec pa je igral na klavir 
in se javnosti prvič predstavil tudi kot 
vodja dekliškega noneta. Dekleta so 
v svojem nastopu navdušila z Avseni-
kovo Avtocesto, WOCO Cabaretom in 
pesmijo Heaven is a wonderful place. 
Besedni most med pesmimi sta ves 

večer spretno gradila povezovalca 
Tomaž Eržen in Špela Zupančič, ki sta 
ob zaključku koncerta zbrane povabi-
la na klepet in druženje ob prigrizku. 
In kot že tolikokrat, sta pod streho 
Srednje šole Josipa Jurčiča še dolgo v 
noč igrali pesem in harmonika. V po-
govorih in vtisih ob minulem večeru 
pa je že zorela želja in napoved kon-
certa naslednje leto tudi v mislih zbo-
rovodje in ravnatelja - naj nas glasba 
in kultura povezujeta in osrečujeta 
tudi v prihodnje! 

Dragica Šteh

Državni prvaki in podprvaki
V petek, 10. maja 2013, smo se plesalci latinsko ameriških in standardnih plesov ter hip 
hop skupina Srednje šole Josipa Jurčiča udeležili športnega plesnega festivala v Maribo-
ru.
Kot že nekaj let poprej, smo si tudi letos prizadevali, da bi nadaljevali 
''tradicijo'' osvajanja prvih mest v konkurenci plesnih parov. Pome-
rili smo se v kategoriji standardnih in latinsko-ameriških plesov. V 
standardnih plesih, kjer smo plesali tango, foxtrot in angleški valček, 
sta 1. mesto osvojila Matej Pekolj in Eva Levstek, z 2. mestom pa sta 
njun uspeh dopolnila Jaka Trilar in Nika Kavšek. Identičen vrstni red 
je bil tudi v kategoriji latinsko-ameriških plesov, kjer smo se pomerili 
v chacha-ju, sambi in boogie-woogiju. Pri tem pa moramo v imenu 
vseh nas izreči zahvalo naši mentorici, prof. Mariji Majzelj-Oven, ki 
je za izpopolnjevanje naših plesnih korakov žrtvovala veliko prostega 
časa in energije, ter nosi za naše uspehe ogromno zaslug.
Seveda pa ne smemo pozabiti omeniti še naših hip hop plesalk, ki so 
imele težje delo, saj so imele opraviti s še številčnejšo konkurenco. 
Našo šolo so zastopale Špela Zupančič, Lara Godnjavec, Urša in Tjaša 
Kohek, Alenka Godec ter Tina Hočevar. Uvrstile so se med 32. in 45. 
mestom. Letos pa so pod mentorstvom naše dijakinje Barbare Teka-
vec sestavile še produkcijo z naslovom ''Ti sam pleš''.
Upamo, da vas bomo še naprej razveseljevali s podobnimi oz. še bolj-
šimi rezultati, hkrati pa vse plesa željne (bodoče) dijake vabimo, da 
se nam pridružite in spoznate lepoto plesa. 

Nika Kavšek, 2.a in Eva Levstek, 3.b 

Mednarodna debatna 
akademija na temo okolja 
je bila na Tajskem
Od 28. marca do 4. aprila 2013 je na Tajskem potekala okoljska Mednarodna 
debatna akademija 2013, v okviru projekta Razpravljaj, razumi . . . spremeni 
okolje, s katerim so povezane 4 države: Tajska, Litva, Slovenija in Kitajska. Do-
godka se je udeležilo okoli 40 debaterjev in debaterk, med njimi tudi 8 mladih 
nadobudnih debaterjev iz Slovenije, med katerimi sem bila tudi jaz.

Naše bivanje na Tajskem je bilo razdeljeno na dva dela, in sicer smo prve štiri 
dni preživeli v Bangkoku, glavnem mestu Tajske, ostale štiri pa ob morju. Prvi 
dan je potekal zelo umirjeno, po dolgem letu in malo spanca smo prispeli v 
Bangkok. Bivali smo v hotelu Suan Dusit Place v študentskem kampusu. Po-
poldne smo obiskali pravo tajsko tržnico, zvečer, ko so prispeli debaterji še iz 
drugih držav pa smo imeli skupno otvoritveno večerjo.
V petek smo imeli uvodno slovesnost, po kateri so sledile podelitve nagrad za 
najboljši kratki film in najboljšo fotografijo na natečaju Green Little Film and 
Photo Awards, kjer so udeleženci posneli minutni film ali fotografijo na temo 
drevo. Zmagovalci natečaja se bodo udeležili naslednjega dogodka v okviru 
tega projekta, ki pa bo letos poleti na Kitajskem. Sledilo je veliko predstavitev 
na različne teme, izvedeli smo s kakšnimi problemi se, katera izmed držav 
sooča in kako jih rešuje, popoldne pa smo si ogledali Vimanmek mansion, 
največjo hišo narejeno iz tikovega lesa.
V soboto zjutraj je sledilo še nekaj predstavitev, popoldne pa smo si zares 
ogledali Bangkok. Videli smo Veliko palačo in Tempelj Bude iz Žada. Nakupo-
vali smo tudi v Asiatique, nakupovalnem predelu z malimi trgovinami, zvečer 
pa smo se nazaj do hotela peljali z ladjo po reki Chao Phraya.
Naslednje jutro smo po zajtrku pospravili stvari in odpotovali do Klong Kon 
ohranitvenega centra za mangrove, kjer smo v blatno morje sadili mangrove, 
hranili opice, se igrali igre in jedli na leseni stavbi sredi morja. Tam smo preži-
veli čudovito dopoldne, a prišel je čas odhoda in odpotovali smo naprej. Pri-
speli smo v prečudovit Sirindhorn mednarodni park, prebivali smo v majhnih 
rožnatih počitniških hišicah le dve minuti oddaljenih od morja, naše prevozno 
sredstvo pa je bilo kolo. 
Ob morju se je začelo debatiranje. Razdelili so nas v skupine po tri ali štiri, v 
vsaki pa so morale biti najmanj tri narodnosti. Debatirali smo na različne teme 
od tega, da bi morali volilno pravico znižati na 16 let, do tega, da bi morala 
Kitajska kot prioriteto postaviti okoljevarstvo. Dnevi ob morju so si bili podob-
ni, a hkrati je bil vsak zase nekaj posebnega. Veliko smo debatirali in sklepali 
nova prijateljstva, prosti čas preživeli na plaži ali v morju, večere pa ob igranju 
različnih družabnih iger, petju in igranju na kitaro.
Čas je mineval zelo hitro in kmalu je prišel dan odhoda. Ker smo imeli večerni 
let, smo dan preživeli v velikem nakupovalnem centru, nato pa odšli na leta-
lišče, kjer nas je čakal dolg let nazaj v Slovenijo. Domov sem prinesla milijon 
vtisov in spominov, a je članek prekratek, da bi napisala vse, kar sem videla in 
doživela. Projekt nam je dal priložnost, da smo potovali na drug kontinent in 
spoznali toliko novih kultur in ljudi … Kar sem doživela ne bom nikoli pozabila. 

Katarina Petra van Midden, SŠ Josipa Jurčiča Ivančna Gorica
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SREDNJEŠOLSKI ŠPORT

Tudi letos odlični dosežki 
naših srednješolcev - 
atletov na posamičnem 
prvenstvu Dolenjske
16. maja so se trije atleti in atletinja, dijaki Srednje šole Josipa Jurčiča iz Ivanč-
ne Gorice udeležili področnega posamičnega tekmovanja, ki je bilo v Novem 
mestu. Prav vsi so se odlično odrezali, saj smo dosegli dve prvi, eno tretje in 
eno peto mesto.  

Študentski klub GROŠ podelil 100 evrov 
študentskim družinam
Tako kot že vrsto let zapored, smo tudi letos organizira-
li projekt Groševe mamice in očki, s katerim želimo vsaj 
malo pomagati študentskim družinam v našem okolju. 
Vsem prijavljenim družinam je predsednik študentskega 
kluba GROŠ, Uroš Vodopivec podelili bon v vrednosti 100 
€ za nakup otroških pripomočkov in ostalih potrebščin, ki 
jih otrok potrebuje. Zavedamo se namreč, da je dandanes 
vsakršna pomoč dobrodošla, še posebno, če gre za mlade 
družine, ki so pred največjim izzivom življenja ustvarja-
njem svoje družine. Ker so otroci naše največje bogastvo, 
si želimo, da bi bilo takšnih in podobnih akcij še več in 
podpiramo vsa prizadevanja za boljši standard mladih v 
našem okolju. 

Trudimo se za široko pestrost aktivnosti, ki jih lahko ponu-
dimo članom kluba in mladim v Upravni enoti Grosuplje. 
Že več let organiziramo vse od športnih pa do kulturnih 
in izobraževalnih dejavnosti. Da bi našim članom in vsem 
občanom predstavili naše delovanje in prizadevanja, smo 
se v petek 26. 4. zbrali na Groševi stojnici, v centru Gro-
suplja. Vsem mimoidočim smo predstavili svoje projekte 
v zadnjih mesecih, kot so brezplačno izobraževanje orodij 
Google, ogled skokov v Planici in Spring break v Kanegri 
ter še mnoge druge. Prav tako so lahko člani prevzeli ku-
pone ugodnosti za cenejši fitnes, študentki obrok za 3 

evre v Kongu ali cenejši ogled filma, kar jim je vedno na 
voljo tudi tekom leta na naših uradnih urah. Z zainteresi-
ranimi smo se pogovorili o možnostih s prostorom kluba 
Groš in jim predstavili našo idejo o prenovi kluba, za ka-
tero upamo, da bo zaživela v najkrajšem možnem času. 
Seveda so imeli vsi tudi možnosti prijave na naše težko 
pričakovane dogodke, saj organiziramo ugoden tečaj za 
voditelja čolna, za nami je obisk Čateških toplic, konec ju-
nija pa se odpravljamo na dirkaški vikend na Češko.
Kot vsak klub pa smo se 8. maja predstavili na največjem 
dogodku na prostem, Škisovi tržnici, kjer se vsak študent-
ski klub iz Slovenije predstavi z lokalnimi dobrotami.

Uroš Vodopivec, 
predsednik Študentskega kluba GROŠ

Učenci Glasbene šole 
Grosuplje v vedno 
večjem številu na KGBL
Z veseljem sporočamo rezultate sprejemnih izpitov na 
Konservatorij za glasbo in balet Ljubljana, ki so jih opra-
vljali naše učenke in učenci:
• Žan Pajek Arambašič, učenec prof. Mitje Dragoliča, je sprejet na 

oddelek jazz klarinet;
• Ana Brodnik, učenka prof. Lovorke Nemeš Dular, je sprejeta na od-

delek klavir;
• Jaka Ivan, učenec prof. Jakoba Ivana, je sprejet na oddelek kontra-

bas;
• Ana Starc, učenka prof. Jasne Rojc, je sprejeta na oddelek kljunasta 

flavta;
• Gašper Okorn, učenec prof. Roberta Petriča, je sprejet na oddelek 

rog;
• Gal Krajčič, učenec prof. Francija Krevha, je sprejet na oddelek tol-

kala;
• Timotej Gruden, učenec prof. Anamarije Štukelj Cusma, je sprejet 

na oddelek orgle;
• Urška Strnad, nekdanja učenka prof. Jake Ahačevčiča, je sprejeta 

na oddelek jazz saksofon. 
Za uspešno pripravo na teoretični del izpitov je poskrbela prof. Tanja 
Tomažič Kastelic. Vsem iskreno čestitamo in želimo uspešno nadaljnje 
izobraževanje!

Nina Kaufman

Alenka Hojč (v sredini) je v Novem mestu zanesljivo zmagala v skoku v višino 
med dijakinjami
Alenka Hojč je bila naša edina atletinja, s 165 preskočenimi centimetri pa je 
zanesljivo osvojila 1. mesto v skoku v višino. Pri fantih se je s 1. mestom v sko-
ku v daljino tudi letos izkazal Blaž Kamin. Preskočil je 690 cm., kar je 3. rezul-
tat, če gledamo vsa področna tekmovanja v Sloveniji. Tretje mesto je osvojil 
Uroš Adamlje, kar je odličen rezultat, a Uroš z rezultatom nikakor ni zadovo-
ljen, saj daljava 12 metrov in 17 cm ni zadoščala, da bi se uvrstil v državni fina-
le. S petim mestom pa je bil zadovoljen Boštjan Mencin, saj je bil dolgo časa 
poškodovan in ni v optimalni tekaški formi. Tudi njegov rezultat ni bil dovolj 
za uvrstitev v državni finale, kamor pa sta se zanesljivo uvrstila Alenka in Blaž. 
Zanju bomo stiskali (smo medtem že) pesti 22. maja v Ljubljani. 
Čestitke vsem štirim, Alenki in Blažu pa veliko uspeha tudi v finalu. Dijake je 
spremljal Franci Pajk, prof. šp. vzg.  

Simon Bregar
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Slavčkova podoknica s Povratniki
Večer glasbe, plesa in smeha ob 25. letnici Šentviških slavčkov in prvi zgoščenki Ansam-
bla Povratniki
Eden redkih sončnih majskih dni je 
postregel s prireditvijo, ki je sončne 
žarke pričarala tudi na obrazih in v 
srcih številnega občinstva v športni 
dvorani OŠ Ferda Vesela v Šentvi-
du pri Stični. 18. maja se je zgodila 
že druga Slavčkova podoknica s Po-
vratniki, ki sta jo skupaj organizirala 
vokalna skupina Šentviški slavčki in 
Ansambel Povratniki. Razlog za pravi 
glasbeni spektakel v lastni organizaci-
ji in izvedbi sta prinesli 25-letnica de-
lovanja Šentviških slavčkov in izdaja 
prve glasbene zgoščenke Ansambla 
Povratniki.
Večer, poln glasbe, spominov, novih 
načrtov, glasbenih gostov in pevskih 
presežkov se je začela s pomenljivo 
pesmijo Ti domača hiša, ki so jo sku-
paj izvajali Slavčki in Povratniki. Teh 
slavčkov lepa viža se je slišala skozi 
celoten večer kot retrospektiva dela 
Šentviških slavčkov v njihovih 25-ih 
letih delovanja, ko so v svoj glasbeni 
repertoar nanizali cerkvene, narode, 
umetne, dalmatinske in avtorske pe-
smi. Njihova zgodovina se je začela 
pred 25-imi leti, ko je zborovodkinja 
Tanja Tomažič Kastelic zbrala nekaj 
deklet in z njimi začela sodelovati 
pri nedeljskih mašah. Ko so se pri-
družili še fantje, je zasedba širila svoj 
program, prepevala na krajevnih in 
občinskih prireditvah in si nabirala 
potrebnih izkušenj za velike nasto-
pe. Mednje sodijo predvsem nasto-
pi med rojaki v Frankfurtu, kamor 
so odpotovali dvakrat, pa nastop v 
evropskem parlamentu v Bruslju, da 
številnih domačih koncertov niti ne 
omenjamo. Med tradicionalne kon-
certe sodijo vsakoletni božični kon-
cert in letni koncert, ki se je nekaj let 
izvajal pod imenom Slavčkov pozdrav 
pomladi, od lani naprej pa Slavčkova 
podoknica s Povratniki. 
Ansambel Povratniki se je ta večer 
predstavil s pesmimi prve glasbene 
zgoščenke z naslovom Sramežljivec, 
ki je še topla prišla do poslušalcev. 
Povratniki imajo sicer glasbeno zgo-
dovino, ki sega 15 let nazaj, ko so 
Monika, Mojca in Boštjan ustanovili 
ansambel Nežni zvoki. Zaradi šolskih 
obveznosti so prekinili delovanje, 
vendar je glasbena usoda hotela, 
da so se leta 2009 ponovno našli 
ter skupaj s Francijem in Damjanom 
ustanovili ansambel Povratniki. Tudi 
ime samo je dovolj zgovorno, saj 
sami zase pravijo, da se vedno zno-
va vračajo h glasbi. Na zgoščenki so 
skladbe, ki so doživele uspeh na od-
mevnih festivalih kot sta na primer 
festival Vurberk in domači festival 

Debeli hrib, kjer je skladba Igre na 
srečo, dobesedno pometla s konku-
renco.
Na Podoknici so se predstavili tudi 
številni glasbeni gostje. Zaigral in 
zapel je legendarni Miha Dovžan, 
Poleg njega so nastopili še Sekstet 
komplet, Stiški kvartet, Ansambel 
Krjavelj, Sašo Balant, Gross upi, An-
drej in Tone Zupančič, Eva Kovačič 
in Marjetka Valentinčič, plesna para 
Srednje šole Josipa Jurčiča in Folklor-
na skupina Vidovo. Za popestritev 
večera sta na harmoniko zaigrala tudi 
mlada glasbena upa, Matic Hribar in 
Martin Kastelic. 
Širino koncerta so predstavljale tudi 
skupne glasbene točke, ki so jih iz-
vajali gostje in gostitelji skupaj, tako 
so Slavčki zapeli z Mihom Dolžanom, 
Tonetom in Andrejem, ki sta bila ne-
koč člana prepoznavne zasedbe Mi 
trije pa še 'en, pa z godalno zased-
bo Gross upi, Povratniki pa so zapeli 
skupaj s Krjavlji in Stiškim kvartetom. 
Na koncu seveda ni manjkal venček 
narodnih, ki so ga zapeli Slavčki in Po-
vratniki, potem pa še vsi nastopajoči 
in publika skupaj. V vezni tekst se je 
tudi letos vmešala znanka iz lanske 
podoknice, prikupna »Damjana«, ki 
je v iskanju dodatnega zaslužka od-
krivala smisel življenja. Pri tem ji je 
izdatno pomagal še natakar Dragan, 
ki je kot vsi pravi natakarji, držal druž-
bo pokonci do poznih večernih ur. 
V imenu Občine Ivančna Gorica je 
slavljencem čestital župan Dušan 
Strnad. Srebrnim jubilantom Šentvi-
škim slavčkom je za njihov prispevek 
k prepoznavnosti občine in kulturne 
dosežke podelil spominski kovanec 
Prijetno domače. Za svojo prvo zgo-
ščenko so spominski kovanec iz rok 
župana prejeli tudi člani ansambla 
Povratniki. Slavljencem sta čestita-
la tudi Janko Jelenčič v imenu Zveze 
kulturnih društev Ivančna Gorica, 
predstavnik KD Vidovo in Simona 

Zorko iz JSKD OI Ivančna Gorica, ki 
je podelila bronasta, srebrna in zlato 
Gallusovo priznanje dolgoletnim in 
izjemnim poustvarjalcem naše sku-
pne glasbene dediščine, ki delujejo 
v okviru Kulturnega društva Šentviški 
slavčki (Tjaša Hribar, Matjaž Kastelic, 
Matej Rovanšek, Brigita Retar, Matej 
Šteh, Stojan Dremelj, Tomaž Kastelic, 
Rado Kralj, Tanja Tomažič Kastelic) 
ter Zlato značko za dolgoletno ljubi-
teljsko delo na področju literature in 
drugih kulturnih dejavnosti (Dragica 
Šteh). Presenečenje v obliki torte pa 
so Slavčkom pripravili nekdanji člani 
in članice skupine.
Da je prireditev uspela na celi črti, 
sta pričala do zadnjega kotička polna 
športna dvorana in mogočen aplavz, 
ki so ga bili deležni vsi nastopajoči. 
Zasluge za to, da je prireditev pote-
kala tekoče in brez zapletov gre pri-
pisati številnim sodelavcem in spon-
zorjem. Šentviški slavčki in Ansambel 
povratniki se ob tej priložnosti za-
hvaljujejo naslednjim podpornikom: 
Občina Ivančna Gorica, KS Šentvid 
pri Stični, OŠ Ferda Vesela Šentvid pri 
Stični, ZKD Ivančna Gorica, JSKD OI 
Ivančna Gorica, Mesarstvo Marinček, 
Mesarstvo Maver, Trgovina Pipo, Piz-
zerija Kegeljček, Trgovina Miša, Fri-
zerski salon Mon salon, Harmonike 
Pečjak, Foto Mateja, Mizarstvo Roč-
ka, Mizarstvo Tomaž Kastelic, Razrez 
lesa Stojan Dremelj, Slikopleskar-
stvo Rovanšek Matej, Frizerski salon 
Frizeraj 185, Cvetličarna Zvonček, 
Polet Trgopromet, Pivovarna Laško, 
Pekarna Grosuplje, Proefekt Damjan 
Samastur, ZŠAM Ivančna Gorica, PGD 
Šentvid pri Stični, Bar na Postaji, Bar 
Salon, Gostilna pri Japu, g. Janez 
Petek, Dejan Kralj, Stanko Kuplenk, 
Erna in Metod Podržaj in Ingrid Ka-
všek. Vsem pa, ki ste letos zamudili 
Podoknico, vabljeni ob letu osorej.

Dragica Šteh

8. folklorni večer v Stični
Tudi letošnjo pomlad smo člani folklorne skupine Stična 
pripravili tradicionalni, 8. folklorni večer. V goste smo to-
krat povabili Folklorno skupino KD Miško Kranjec iz Velike 
Polane.

Nekoliko drugače zastavljen folklorni večer je s svojimi interpretacijami povezo-
vala pevka in pravljičarka Ljoba Jenče. V njeno delo sodi raziskovanje in zbiranje 
ljudskega blaga ter prepevanje in pripovedovanje zgodb iz slovenskega ljudskega 
spomina. Umetnica sodobnega človeka nagovarja, da bi tenkočutno prisluhnil 
svoji notranjosti in bogastvu slovenskih ljudskih pesmi in zgodb, saj so bistven 
temelj narodove identitete. Veliko nastopa tako za otroke kot za odrasle, tudi v 
tujini. Najraje pa predaja ljudsko izročilo doma, saj ji je v posebno veselje, kadar 
med slovensko publiko začuti, da se med poslušanjem starih pesmi in zgodb v 
ljudeh vzbudi spomin na naše korenine. Ljoba Jenče nam je predstavila ljudsko iz 
Porabja Naredi mi lübica püšlić, pravljico Grbasti čevljar ali Od tristu zajcu (pra-
vljica je bila zapisana leta 1959 na Dolenjskem), prekmursko poročno Sejali smo 
bajžuljka, in za hudomušen zaključek pesem Peter Pavel žaklje šiva skupaj z Man-
co Pirc, članico FS Stična.   
Plesni del folklornega večera so v čisto novih prekmurskih kostumih iz 1. polovice 
19. stoletja z igrivimi plesi popestrili folklorniki iz Velike Polane. Folklorno društvo 
Velika Polana že vse od leta 2004 v mesecu juniju prireja etno prireditev Naša 
Poljana, kjer se predstavi domača skupina, sodelujejo pa tudi druge folklorne 
skupine, letos bomo njihovi gostje prav stiški folklorniki. V omenjenih kostumih 
so se izven domačega kraja prvič predstavili prav na folklornem večeru v Stični. 
Pod vodstvom velike poznavalke prekmurskega ljudskega izročila Valerije Žalig, s 
katero občasno sodeluje tudi naša skupina, so nam predstavili porabske in pre-
kmurske plese. 
Folklorniki FS Stična smo pod vodstvom Irene Palčar večer začeli z belokranjskimi 
plesi, nadaljevali pa z odrsko postavitvijo dolenjskih plesov, s katero smo se pred-
stavili tudi na območnem srečanju odraslih folklornih skupin v Ivančni Gorici. Za 
konec večera sta se na odru združili obe skupini in s prekmurskimi plesi zaključili 
pester in zanimiv ljudski večer. 
Z izpeljanim folklornim večerom pa se delo za našo skupino ni končalo, saj se že 
veselimo priprav za gostovanje na Portugalskem, kjer se bomo konec avgusta 
udeležili mednarodnega folklornega festivala. Ob tej priložnosti se zahvaljujemo 
tudi vsem sponzorjem, ki nam pomagajo pri ohranjanju ljudskega izročila tako 
doma kot v tujini.

Tina Finc

Razstava Sveta Ciril in Metod - 
SlovÆnska apostola v Muzeju 
krščanstva na Slovenskem
V letu 2013 se spominjamo 1150. obletnice delovanja svetih bratov Cirila in Metoda med Slovani. Ker je 
njuno delovanje imelo globok vpliv tudi med Slovenci, se obeležju pridružujejo tudi v Muzeju krščanstva 
na Slovenskem v Stični. 16. maja 2013 je bila odprta razstava z naslovom »Sveta Ciril in Metod - SlovÆnska 
apostola«. Glavni poudarek razstave je namenjen čaščenju obeh svetnikov med Slovenci. Čeprav ni trdnih 
dokazov o delovanju bratov na današnjem ozemlju Republike Slovenije, smo Slovenci apostola kljub temu 
vzeli za svoja. Na to dokazujejo številna društva, cerkve, kapele, umetniška dela in ne nazadnje tudi legen-
de.  
Avtor razstave je kustos Tadej Trnovšek. Razstava bo na ogled do 25. avgusta 2013.

Matej Šteh

4. koncert Pozdrav pomladi
V soboto, 11. maja, je potekal že četrti koncert Pozdrav 
pomladi, ki ga organizira KORK Ivančna Gorica v sodelova-
nju s Pevci ljudskih pesmi Studenček.
Koncert je predvsem namenjen druženju starejših, bolnih in invalidnih krajanov 
in vseh, ki imajo radi slovensko pesem. Letos je potekal koncert v času Tedna 
Rdečega križa, ki letos praznuje 150 let obstoja. Letos praznuje 60-letnico prvega 
organiziranega odvzema krvi v Sloveniji tudi slovenski Rdeči križ.
Program je tudi letos povezovala gospa Nuša Volkar. Goste je najprej pozdravila 
predsednica KORK Ivančna Gorica gospa Renata Laznik in se jim zahvalila, da so 
si vzeli čas za druženje in lepo petje. Navzoče je pozdravil tudi predsednik OZRK 
Grosuplje gospod Franc Horvat.
Ker letos praznujemo 60-letnico prvega organiziranega odvzema krvi, smo bili 
zelo veseli, ker se je našemu vabilu odzvala gospa Antonija Ratkovič, ki je kri do 
zdaj darovala že kar 60 krat. Predsednik gospod Horvat in predsednica Laznikova 
sta ji ob tej priložnosti izročila priznanje Rdečega križa in šopek v zahvalo. Predse-
dnik Horvat je poudaril, da je v Sloveniji zelo malo žensk, ki bi darovale tolikokrat 
kri. Gospa Antonija še enkrat hvala za darovano kri. Nismo, pa pozabili na gospo 
Marijo Funda, ki je v mesecu aprilu praznovala svoj 93. rojstni dan in se udeleži 
skoraj vseh prireditev, ki jih organiziramo.
Letos je bil naš program zelo pester. Vabilu sta se odzvala, kar dva pevca zabavne 
glasbe gospod Franci Pušnik in Zoran Cilenšek, ki sta s svojimi pesmimi zvabila 
marsikatero solzico našim gostom. Obiskovalce so s svojim prisrčnim nastopom 
očarali naši najmlajši, otroci iz vrtca Pikapolonica. Nastopili so tudi pevci iz Makol 
Gmajnarji, oče in sin Janez in Primož Pelko na harmoniki, nikakor pa ne smemo 
izpustiti naših ivanških Studenčkov, ki zmeraj poskrbijo za dobro voljo. Po koncer-
tu je sledilo družabno srečanje.
Tudi letos se moramo zahvaliti vsem, ki so pomagali, da smo koncert izpeljali. 
Vsi nastopajoči so se odpovedali honorarju. Zahvaljujemo se Krajevni skupno-
sti Ivančna Gorica, Občini Ivančna Gorica, vrtcu Pikapolonica in vzgojiteljicam, 
ter staršem otrok. VDC Želva, ki je prispeval material za okrasitev dvorane, od-
bornicam KORK Ivančna Gorica, Dragici Jereb za sladke dobrote, gospe Mileni za 
slastno potico in rujno kapljico, gospa Zdenka in naši mladi prostovoljci Špela, 
Leja in Tim so poskrbeli za okrasitev dvorane. Zahvaliti se moramo tudi gospodu 
Koščaku in Frankoviču za peko in dostavo dobrot. Hvala tudi šefu Gostilne na 
Sokolski za termo posode. Mogoče smo koga pozabili, zato še enkrat hvala vsem. 
Drugo leto se spet dobimo.     

Stanka Pajk KORK Ivančna Gorica                         
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Likovna razstava 
Damijane Bijek:  
Ženska v cvetju 
Vabljeni na ogled v knjižnico v Ivančni Gorici

V knjižnici v Ivančni Gorici se je sredi 
cvetočega maja razcvetela tudi likov-
na razstava mlade  diplomirane slikar-
ke Damijane Bijek z naslovom Ženska 
in cvetje. Zbrali smo se Damijanini 
prijatelji, ljubitelji umetnosti, obisko-
valci knjižnice in prisluhnili, zakaj se 
je odločila za to temo in tak naslov. 
Program je v duhu razstave soobliko-
vala trebušna plesalka, ki je ženskam 
podelila cvetje, Uroš Zorec in Gregor 
Jakoš sta dvignila vzdušje še z glasbe-
nim programom. Galeristka knjižnice 
Grosuplje, Darija Kovačič, je vodila 
pogovor z umetnico, tokrat sta nare-
dili intervju tudi za časopis Klasje.

Damijana, nam lahko poveš, od kod 
tvoja ljubezen in želja po ustvarjanju 
in če nam malo poveš o svoji likovni 
poti tudi za bralce Klasja.
Menda je bilo tako, da sem že v vrt-
cu  govorila, da ne grem v šolo, am-
pak bom ostala kar v vrtcu in  slikala. 
V času osnovnošolskih dni pa je v 7. 
razredu moj talent vendarle odkrila 
prof. lik. vzgoje Majda Kralj. Pospeše-
no sem slikala z najrazličnejšimi teh-
nikami, osnove olja na platno pa mi 
je pokazal slikar Tone Drab. Pri njem 
sem se učila slikati v realistični ma-
niri ter pravilnega mešanja barv na 
platno. Srednjo šolo in fakulteto sem 
zaključila na Pedagoški fakulteti, a ker 
mi ta šola ni dala dovolj izzivov, da bi 
izrazila svoj slikarski talent, sem se za 
svojo dušo vpisala še na fakulteto Šole 
za risanje in slikanje - Arthouse, kjer 
sem leta 2012 diplomirala in si prido-
bila naziv diplomirana slikarka. V času 
pridobivanja likovnega znanja je moj 
talent spodbujal, negoval in razvijal 
akad. slik. Jože Spacal. S pomočjo li-
terature me je seznanjal z različnimi 
stili v zgodovini likovnega ustvarjanja, 
interpretiral slikarske mojstrovine in 
razlagal pomen likovnega izražanja. 
Na Šoli za risanje in slikanje sta name 
močno vplivala tudi profesorja, mag. 
Darko Slavec, ki mi je izostril kritični 
pogled na likovno delo in preciznost 
nanašanja barv in motivov ter mag. 
Mladen Jernejec, ki me je tako spod-
budil, da sem se izrazila in eksplodira-
la še v abstraktnem slikanju. 

Ja, res. Tvoje abstrakcije so izražanje 
živih, energičnih barv ter nakazuje-
jo na akcijsko slikarstvo. Tvoj veliki 
ustvarjalni naboj, obogaten z zna-
njem in izkušnjami, ki si jih pridobila 
na šoli risanja in slikanja Arthouse v 
Ljubljani, botruje široki paleti različ-
nih likovnih tehnik in materialov. Sli-
kaš v tehniki olja in akrila, oblikuješ 
skulpture in nakit v steklu, tvoj prilju-
bljeni material je tudi glina. 
Vidiš sploh kje mejo v ustvarjanju? 

Menim, da je življenje nenehen ra-
zvoj in v svojih likovnih delih še nisem 
rekla zadnje besede, ne, ne vidim še 
meje. Umetnost mi predstavlja izraža-
nje notranjih pogledov na svet, čute-
nja okolice in zadovoljitev duše. Ver-
jetno mi prav zato ob iskanju izziva za 
diplomsko delo, slikarstvo ni bilo do-
volj, da bi diplomirala s tega področja. 
Svoje slike sem želela nadgraditi. Tako 
so nastale različne instalacije v pro-
storu, ki so jo zaznamovali krogi, saj ti 
predstavljajo nedokončano celoto, ki 
se stalno nadaljuje in nadgrajuje, ker 
je življenje nenehen razvoj.

Jedro tvoje tokratne razstave v knji-
žnici v Ivančni Gorici pa so ženski 
akti, prepleteni, okrašeni in posuti 
s cvetjem. Nam lahko poveš kako in 
čemu je nastala ta serija? 
Serija je nastajala zelo spontano, 
saj slikam impulzivno, skozi proces 
ustvarjanja pa vložim v poteze in bar-
ve vso svojo energijo, lahko bi rekla, 
da dam na nek način »vse od sebe«. 

Tvoje so slike likovno dodelane, žen-
ska telesa realistično oblikovana 
in hkrati subtilno nežna, kolorit pa 
razkriva tvoj pretanjeni čut za bar-
ve. Topli, živahni toni cvetlic močno 
odmevajo na nežnih breskvastih to-
nih kože in tako še poudarjajo njeno 
mehkobo. Barve pripovedujejo o to-
plini, o čutnosti in notranji energiji, ki 
jo izžarevajo tvoje ženske …
Človeško telo je bilo v sodobni ume-
tnosti velikokrat upodabljano, upo-
rabljeno in celo zlorabljeno, da bi 
dosegli šokanten učinek, prikazali 
negativen odnos do telesa v družbi 
ali preizkušali meje vzdržljivosti in bo-
lečine. Zato sem se odločila, da bom 
vrnila ženskemu telesu pravico do le-
pote, do čutnosti in občutljivosti, do 
zavedanja, da je telo lepo točno tako, 
kakršno je. Zavestno sem se odločila, 
da obrnem fokus na ženske atribute: 
prsi, zadnjico, boke, zaobljeni trebuh 
nosečnice, vse, kar naj bi ženska skri-
vala, ona pa ravno to izpostavi našim 
očem v sproščenih pozah. S cvetjem 
telesa hkrati odkriva in zakriva, pa ne 
zato, da bi kaj skrila, pač pa mu daje 
ritualni pomen. Telo postane tempelj, 
vreden čaščenja. 

Damijana, čestitke k tej drži, saj v 
družbi, kjer nas ceneni reklamni 
oglasi bombardirajo z napol golimi 
telesi, kjer na račun patološkega od-
nosa do lastnega telesa cvetijo koz-
metična, farmacevtska in druge in-
dustrije in kjer so bolezni, povezane z 
nepravilnim odnosom do prehranje-
vanja, dosegle epidemične razsežno-
sti. Sporočilo tvojih umetniških slik je 
dobrodošel apel, da v sebi in drugih 
znamo videti lepoto, spoštovati dušo 
in telo, ter odkriti v sebi radost, da 
smo, kar smo. 
Z lahkoto sem to storila. Menim na-
mreč, da če je ženska srečna, je vse 
okrog nje srečno.

Tako je, želimo ti veliko uspeha na 
nadaljnji likovni poti, bralcem Klas-
ja pa prijeten ogled. Razstava je na 
ogled še do 15. julija. 

Prispevek pripravili: Darija Kovačič in 
Ksenija Medved

Kultura

Regijsko srečanje otroških 
folklornih skupin v Logatcu 
in državno v Šentjerneju
Ivanška izpostava je ena najmočnejših 
na področju otroške folklorne produk-
cije. Iz območnega nivoja so bile za re-
gijski nivo izbrane kar štiri otroške fol-
klorne skupine. Regijski nivo je dosegla 
tudi šentviška Otroška folklorna skupina 
Vidovo, ki jo vodita Anita Kotar in Nina 
Šeme. Strokovna spremljevalka je po-
hvalila zanimivo odrsko postavitev in 
doživeto plesno predstavo z naslovom 
Matija Mataja koze napaja. Iz regijskega 
srečanja v Logatcu pa so se na državno 
Ringarajo v Šentjerneju uvrstile dve sku-
pini iz Dobrepolja ter ena iz Račne.

Dve srebrni priznanji na re-
gijskem tekmovanju otroških 
in mladinskih pevskih zborov 
v Kočevju
V sredini maja je v Šeškovem domu v 
Kočevju potekalo regijsko tekmovanje, 
na katerega sta se uvrstili kar dve pev-
ski zasedbi ivanške občine. Predstavil se 
je Otroški pevski zbor OŠ Stična z zbo-
rovodkinjo Bojano Mulh in Mladinski 
pevski zbor OŠ Ferda Vesela Šentvid pri 
Stični, ki ga vodi Simona Zvonar.

Oba zbora sta nastopila z izbranim in 
kvalitetnim programom. Zborovodkinji 
sta z resnim in predanim delom dosegli 
visoko raven glasbene interpretacije. 
Oba zbora sta po oceni tričlanske žirije 
za izredno izvedbo izbranega reperto-
arja prejela srebrni priznanji. Vsem na-
stopajočim mladim pevkam in pevcem 
iskreno čestitamo!

Otroški Ex-tempore  
na Muljavi
Jurčičeva domačija na Muljavi je letos 
gostila mlade ustvarjalce vseh šol, ki de-
lujejo na področju ivanške izpostave. Le-
tošnja tematika otroškega Ex-tempora 
je bila ilustracija. Strokovni vodja delav-
nice je bil Peter Škerl, izjemni slovenski 
ilustrator ter prejemnik priznanja Hinka 
Smrekarja na Bienalu slovenske ilustra-
cije v Cankarjevem domu leta 2012. 
Mladi iz Ivančne Gorice, Grosuplja in 
Dobrepolje so spoznavali zakonitosti 
tovrstnega likovnega izraza in se preiz-
kusili v ilustriranju prizorov Kozlovske 
sodbe v Višnji Gori. Razstava, na kateri 
so vsa nastala dela pa je obogatena še 
z upodobitvami, ki so jih na isto temo v 
letu 2012 že naredili učenci OŠ Stična. 

Podelitev Gallusovih priznanj 

in zlate značke ob 25-letnici 
KD Šentviški slavčki
Na jubilejni prireditvi, ki je potekala v 
Šentvidu pri Stični, so za dolgoletno, 
kvalitetno in predano delo na podro-
čju vokalne glasbe bronasta, srebrna 
in zlato priznanje prejeli člani pevske 
zasedbe Šentviški slavčki. Pestra priredi-
tev je tudi skozi številne goste popeljala 
v raznolike dejavnosti, ki jih je društvo 
vzpostavljalo v zadnjih 25 letih. 

Predstavitev prevodnega 
projekta Modrost in pravica 
na knjižnem sejmu v Novem 
mestu
Na 36. izvedbi dolenjskega knjižnega 
sejma so bili v zadnjem tednu maja 
predstavljeni vsi prevodi Jurčičeve Ko-
zlovske sodbe v Višnji Gori. Sejem je 
potekal v organizaciji Mladinske knjige 
Novo mesto, Kulturno umetniškega dru-
štva Krka in Knjižnice Mirana Jarca Novo 
mesto. V Galeriji Krka je bila na ogled 
tudi vsa knjižna produkcija, ki je nastala 
v lanski sezoni na območju Slovenije. V 
obsejemskih dejavnostih, ki so bile letos 
namenjene predvsem izvirni ilustraciji, 
so nastopili raznoliki gostje.

Enota Ivančna Gorica
Cesta II. Grupe odredov 17
1295 Ivančna Gorica
tel. št.: 787 81 21
sikivancna@gro.sik.si

PON., TOR., SRE., PET. :
od 9. do 19. ure
ČET.: od 9. do 14. ure 
SOBOTA: od 8. do 13. ure

KRAJEVNE KNJIŽNICE
Četrtkovi popoldnevi so namenjeni njihovi odprtosti, in sicer: 
Višnja Gora: od 13. do 15. ure 
(788 45 88)
Stična: od 13. do 15. ure 
(051 236 436)
Šentvid: od 16. do 18. ure 
(051 236 436)
Krka: od 16. do 18. ure (780 65 45)

KNJIŽNICA V IVANČNI GORICI DOBILA KLAN-
ČINO ZA GIBALNO OVIRANE
Občinski praznik smo praznovali še z eno pridobitvijo - s pre-
novljeno fasado knjižnice, ki je končno dobila tudi dostop 
za vse gibalno ovirane. Medse smo povabili sokrajana, sicer 
predsednika Zveze paraplegikov Slovenije, Daneta Kastelica, 
ki smo mu kar nekaj let knjižno gradivo nosili izven zgradbe, 
dokler ni obupal in se prepisal v invalidom prijaznejšo knji-
žnico. Sedaj se je odzval na občinsko povabilo in na slovesni 
prireditvi z županom občine, Dušanom Strnadom, prerezal 
trak. Veseli smo, da so knjižnične storitve sedaj približane tudi 
gibalno oviranim. To smo proslavljali še z dvema funkcionar-
jema zveze: Gregorjem Gračnerjem in Mirjam Kanalec in si 
obljubili, da se v knjižnici zagotovo še vidimo. Klančina zaen-

krat omogoča le dostop do izposojevalnega pulta, a zaupamo 
v to, da bo kmalu mogoč tudi dostop do polic v nadstropju. Do 
takrat pa vam bodo v pomoč prijazni knjižničarji, saj kot pravi 
pregovor: Ljudje živimo v zavetju drug drugega. 

AKCIJA KNJIŽNIČAR PRI VAS  
V KRAJEVNIH KNJIŽNICAH 
Akcija bo letos potekala v tednu od 17. do 20. junija. Knjižni-
čar bo v vaši knjižnici na voljo od 11. do 18. ure, in sicer: 
- v ponedeljek in torek (17. in 18. junija) v Stični in v Šentvidu 
pri Stični, 
- v sredo in četrtek (19. in 20. junija) v Višnji Gori in na Krki. 
Knjige boste lahko imeli doma vse poletje, tako da ste vabljeni 
k večji izposoji. Članska izkaznica, ki jo dobite ob vpisu v kra-
jevni knjižnici, vam velja tudi v enoti v Ivančni Gorici in vsej 
knjižnični mreži Mestne knjižnice Grosuplje. 

BRALNI KLUB ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO OBDO-
BJE SE NADALJUJE V OKTOBRU: VABLJENI 
NOVI ČLANI
V maju se je še zadnjič v tej sezoni sestal naš Bralni klub za 
tretje življenjsko obdobje, na katerem smo se pogovarjali o 
knjigah Franka McCourta: Angelin pepel in Učitelj. 
Knjigi sta nudili široko polje za razmislek in pogovor o Irski, Li-
mericku, revščini, disfunkcionalnih družinah, predelavi travm, 
učiteljevanju, eksperimentalnem poučevanju itd.
Srečanja bomo nadaljevali v mesecu oktobru, in sicer s knji-
go Lily Prior: La Cuccina. Z njo se selimo v Italijo, na Sicilijo, 
natančneje v sicilijansko kuhinjo, med Rosine sanjarije, tako 
polne in žive, da so že skoraj resnične. 

BRALNI NAMIG: 
Če vam bo všeč knjiga La Cuccina, je tukaj še nekaj drugih 
romanov, ki povzdigujejo hrano (vsebujejo tudi kuharske 
recepte) in vam bodo tudi kulinarično odišavili kak počitni-
ško poletni dan. 

1) Esquivel Laura: Kot voda za čokolado 
2) Andreas Staikos: Nevarna kuharija
3) Keyes  Maryan: Suši za začetnike
4) Marko Zorko: Knjiga mrtvih
5) Hrabal, Bohumil: Stregel sem angleškemu kralju 
6) Hawes: Ekstra deviško
7) Mark Crick: Kafkova juha
8) Greenwood, Kerry:Prevarane slasti 
9) Peter Mayle: Leto dni v Provansi
10) Peter Mayle: Hotel Pastis

Knjižnica Ivančna Gorica
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Mlajši dečki B RK SVIŠ Ivančna Gorica 
državni prvaki v rokometu
V soboto, 18. maja 2013, je v dvora-
ni OŠ Stična v Ivančni Gorici potekal 
zaključni turnir najboljše četverice za 
naslov državnega prvaka v rokometu 
v najmlajši kategoriji mlajših dečkov 
B (letnik 2001 in mlajši), kjer je te-
kom sezone v državnem prvenstvu 
nastopalo 38 ekip iz vse Slovenije. 
Finalni turnir najboljše četverice, na 
katerega so se poleg RK SVIŠ Ivančna 
Gorica uvrstile še RD Ribnica, MRK 
Krka iz Novega mesta in RK Drava s 
Ptuja, je slavnostno odprl župan ob-
čine Ivančna Gorica g. Dušan Strnad, 
ki je mladim rokometašem namenil 
nekaj spodbudnih besed. Na otvo-
ritvi turnirja je bil velik poudarek na 
tekmovanju v duhu »fair playa«, zato 
so slavnostno prisegli s »častno špor-
tno« vsi akterji turnirja: organizator, 
sodniki, trenerji in igralci in v tem 
duhu je tudi potekal celotni turnir. 
Dvorana OŠ Stična je bila napolnjena 
z glasnimi navijači vseh štirih ekip in 
vzdušje v dvorani je bilo fenomenal-
no, saj so gledalci bučno spodbujali 
mlade športnike. Ekipa RK SVIŠ Ivanč-
na Gorica je turnirju najboljše četve-
rice prikazala odlično igro, premaga-
la vse tri nasprotnike ter zasluženo 
osvojila prvi naslov državnega prvaka 
v 23-letni novejši zgodovini RK SVIŠ 
Ivančna Gorica. Druga je bila Ribnica, 
tretja Krka in četrta Drava. Pokale in 
medalje so ekipam in posameznikom 
podelili: selektor slovenske rokome-
tne reprezentance g. Boris Denič, 
predsednik RK SVIŠ Ivančna Gorica 
dr. Janez Zupančič in starosta sloven-
skih trenerjev ter strokovni sodela-
vec mladih selekcij RK SVIŠ g. Nikola 
Radič.

Rezultati zaključnega turnirja:
1. tekma RK SVIŠ Ivančna Gorica 
RK DRAVA Ptuj 18:9  (10:4)
2. tekma MRK Krka 
RD Ribnica Riko hiše 15:15 (8:7)
3. tekma RK Drava Ptuj 
RD Ribnica Riko hiše 15:18 (8:11)
4. tekma RK SVIŠ Ivančna Gorica 
MRK Krka 15:6 (6:5)
5. tekma MRK Krka 
RK Drava Ptuj 12:12 (5:6)
6. tekma RK SVIŠ Ivančna Gorica 
RD Ribnica Riko hiše 15:13 (9:5)

Končni vrstni red:
1. RK SVIŠ Ivančna Gorica
2. RD Ribnica Riko hiše
3. MRK Krka
4. RK Drava Ptuj

Najboljši igralci zaključnega turnirja:
NAJSEDMERKA 
Matej Šilak (RK Drava Ptuj), Jernej 
Avsec, Jan Jakše (oba MRK Krka), 
Marko Šolaja, Nik Ćirović (oba RD 
Ribnica RH), Domen Košir, Matevž Te-
kavčič (oba RK SVIŠ  Ivančna Gorica).
NAJ IGRALEC 
Ambrož Bregar (RK SVIŠ Ivančna Go-
rica)
NAJ VRATAR 
Denis Struna (RK SVIŠ Ivančna Gori-
ca)
NAJ STRELEC
Matevž Petek (RD Ribnica RH) - 16 
zadetkov

Za mlajše dečke B RK SVIŠ Ivančna 
Gorica so pod vodstvom trenerja 
Aleksandra Polaka so nastopili: Ma-
tic Ropič, Jure Perpar, Rok Strah, Jaša 
Novak, Ambrož Bregar, Denis Struna, 
Rožle Pajk, Žan Markovič, Danijel Ko-
revec, Domen Košir, Matevž Tekavčič, 
Simon Vidmar, Mark Pirnat, Nejc Ba-
tis, Jakob Trček, Primož Žgajnar, Nejc 
Ropič, Janž Cilenšek, Matevž Kutnar 
in Gregor Možina. 
Naslov državnega prvaka je plod 
strokovnega in prizadevnega dela 

trenerjev mladih selekcij RK SVIŠ 
Aleksandra Polaka, Nikole Radiča, 
Gašperja Slapničarja, Klemena Saška 
in Simona Stoparja, kar je še en do-
kaz več, da se v Ivančni Gorici odlično 
dela z mladimi rokometaši.
Za osvojeni naslov prvaka Slovenije 
si tako igralci kot strokovno vodstvo 
zaslužijo vse čestitke.
Velja omeniti še odlične rezultate 
preostalih mladih ekip RK SVIŠ v dr-
žavnem prvenstvu: mlajši dečki A 
(letnik 2000) so osvojili 5. mesto, st. 
dečki B 8. mesto, starejši dečki A 7. 
mesto, kadeti 20. mesto in mladinci 
11. mesto, kar jih uvršča v sam vrh 
rokometnih klubov v Sloveniji. 
Odlična sezona je tudi za člansko eki-
po RK SVIŠ, ki je dokazala svojo ka-
kovost in upravičenost nastopanja v 
močni 1. slovenski rokometni ligi in 
se kolo pred koncem državnega pr-
venstva bori za 7. mesto, kar je re-
zultat, ki ga pred sezono praktično ni 
pričakoval nihče.
Za rokometnim klubom SVIŠ Ivanč-
na Gorica je najuspešnejša sezona 
v zgodovini kluba, ki jo bo težko po-
noviti, vendar naj bo to spodbuda 
za nadaljnje dobro delo z mladimi 
igralci, ki jih bodo tako kot v letošnji 
sezoni, gledalci z veseljem prišli bo-
drit v domačo dvorano Osnovne šole 
Stična v Ivančni Gorici.

Boštjan Košir

Starejši dečki OŠ Stična 
osvojili 5. do 8. mesto v 
državi
Ekipa starejših dečkov, letnik 1998 in mlajši, je ponovi-
la lanskoletni uspeh in osvojila 5. do 8. mesto v državi.
Tekmovanje so začeli na domačem terenu, kjer so osvojili 1. mesto na 
medobčinskem turnirju. Bolj resno je bilo na področnem tekmovanju na 
Igu. Najprej so se pomerili z ekipo OŠ dr. Franceta Prešerna iz Ribnice. 
Moštvo Simona Stoparja ni začelo najbolje, saj so izgubili z rezultatom 18 
: 9. Drugo tekmo proti domačinom  so Stičani odigrali veliko bolje. Veči-
no golov sta prispevala Aljaž Robida in Urh Pirc, v nadaljevanju sta svoje 
dodala še Nik Pirnat in  vratar David Pekeč, nekaj minut so odigrali tudi 
mlajši dečki. Na koncu tekme je bila zabeležena zmaga z rezultatom 14 : 
18 in uvrstitev v četrtfinale državnega tekmovanja.

Četrtfinale državnega tekmovanja se je odvijalo v športni dvorani OŠ Stič-
na. Na tekmovanje so se uvrstile tri ekipe, in sicer OŠ Trebnje, OŠ Stična 
in OŠ Vide Pregarc. OŠ Stična je prvo tekmo igrala proti OŠ Vide Pregarc. 
Naši so odigrali odličen prvi polčas in v 12. minuti imeli prednost 12 : 4. 
V drugem polčasu so priložnost dobili tudi mladi fantje, ki so pokazali 
odlično igro in na koncu zmagali z 21 : 9. OŠ Trebnje je prvo tekmo igrala 
proti OŠ Vide Pregarc ter zmagala za visokih 20 zadetkov. Končni rezultat 
tekme je bil 29 : 9. Sledila je tekma za prvo mesto med domačini in OŠ 
Trebnje. Igralci so se odlično poznali, saj vsi domačini igrajo za RK SVIŠ 
oz. gostje za RK Trimo Trebnje in so se že večkrat srečali na državnem 
prvenstvu. Bolje so začeli gostje, ki so ob polčasu vodili s 6 : 7. Gostje so 
v zadnji minuti zadeli za vodstvo, vendar so si naši v zadnjih sekundah 
tekme priborili 7-metrovko, ki jo je realiziral Urh Pirc. Končni rezultat 13 
: 13. OŠ Trebnje je osvojila 1. mesto zaradi boljše gol razlike kot domačin 
OŠ Stična, ki je neporažena zasedla 2. mesto pred zadnjo uvrščeno ekipo 
OŠ Vide Pregarc. Nagrado za najboljšega igralca je dobil Urh Pirc, za naj 
vratarja David Pekeč (oba OŠ Stična), prvi strelec turnirja je bil Marko 
Marojevič iz OŠ Vide Pregarc. 1. in 2. uvrščena ekipa sta se uvrstili na 
nadaljnje tekmovanje.
 

Ekipa OŠ STIČNA na polfinalnem 
tekmovanju v Ribnici
Polfinalno tekmovanje za starejše dečke je potekalo 20. 3. 2013 v deželi 
suhe robe, v Ribnici. Vsi igralci so v Ribnico prišli maksimalno pripravljeni, 
saj je bila nagrada za zmago na turnirju sklepni turnir najboljše četverice 
v državi, FINAL4. Prvi nasprotnik je bil domačin. Vsi igralci so bili izredno 
motivirani, kar so dokazali z borbenostjo na parketu. Odlično so igrali v 
obrambi, vendar veliko slabše v napadu, zato tudi nizek končni rezultat 
za domačina 10 : 11. Druga tekma je bila odločilna. OŠ Škofja Loka je 
premagala Ribnico in Ajdovščino, za FINAL4 so potrebovali zmago nad OŠ 
Stična. Nasprotnik je začel veliko bolje, priigrali so si 3 zadetke prednosti. 
Na žalost se je v 7. minuti poškodoval glavni igralec Stične, Urh Pirc. Urha 
so z igrišča odnesli na klop, kjer je zavladala tišina. Vendar se igralci niso 
predali, do konca tekme so odigrali častno, ampak brez »playmakerja« 
Urha ni šlo. Rezultat na koncu 18 : 11. Sanj o FINAL4 je bilo konec. Pred 
zadnjo tekmo so igralci obljubili, da se ne bodo predali proti malce slabši 
ekipi iz Ajdovščine. Nasprotnik OŠ Danila Lokarja v prvem polčasu ni bil 
kos našim zelo razigranim fantom. V drugem polčasu so priložnost dobili 
vsi mladi igralci, ki so postavili končni rezultat 14 : 10. 1. mesto je osvojila 
OŠ Škofja Loka, ki se je uvrstila na FINAL4, OŠ Stična pa 2. mesto na polfi-
nalnem tekmovanju in skupno 5. - 8. mesto v državi. 
OŠ Stična je tako izenačila zgodovinsko uvrstitev na državnem tekmova-
nju za starejše dečke (leto prej so v Trebnjem osvojili 2. mesto na polfina-
lu in tako skupno 5. - 8. mesto v državi). 
Fantom čestitamo za izjemen uspeh.

Sifet Ljubijankić

Malonogometni turnir za pokal G-šport
Na Krki smo v mesec maj vstopili z malonogometnim turnirjem za pokal G-šport. Vabilu na omenjeni turnir so se od-
zvale ekipe iz občin Ivančna Gorica, Videm Dobrepolje Grosuplje in Trebnje: Kmetija Čož, FSK Mafijozi, ŠD Dol. Nemška 
vas, Niko Tours, Outsider, ŠDM Krka, ŠMD Turjak, Tem Čatež, Tyson Team Gačnik Šport in FC Žalna. Tekmovanje je pote-
kalo v dveh skupinah po tri in eni skupini s štirimi ekipami. Že tekme po skupinah so bile izredno zanimive in izenačene, 
tako da so o napredovanju odločale ne samo pridobljene točke, temveč tudi gol razlika. 
Na koncu so si zaslužene nagrade priigrale ekipe: Tyson Team Gačnik Šport - 1. mesto, FSK Mafijozi - 2. mesto,  ŠMD 
Turjak - 3. mesto, Kmetija Čož - 4. mesto.  Najboljši vratar turnirja je bil Franci Kadunc, najboljši strelec pa Danijel Gla-
vič, oba iz ekipe Tyson Team Gačnik Šport.
Vsem udeleženim ekipam na turnirju se lepo zahvaljujem in upam, da se vidimo na podobnem turnirju za pokal G-
-Šport tudi prihodnje leto.

Jože Gačnik

Zmagovalne ekipe turnirja
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Nogometna šola Ivančna Gorica

Župan nas je počastil s podelitvijo 
priznanj na turnirju za Ljubljana open
V soboto, 4. 5. 2013, smo uspešno iz-
peljali prve slovenske kvalifikacije za 
turnir Ljubljana Open U11, kjer smo 
gostili 12 ekip iz cele Slovenije. Vse 
brez izjeme so prikazale odlično igro 
in presenetljivo veliko nogometnega 
znanja za 11 oz. 12-letnike. Igrali so 
namreč na velikem igrišču, na kakr-
šnem igrajo tudi člani. Vreme je bilo 
prijetno sončno in toplo, za vse osta-
lo pa smo tudi poskrbeli, po mnenju 
večine ekip, na zavidljivem nivoju. 
Organizacijsko je bil to za naš klub 
velik zalogaj, saj so se tekme odigrale 
istočasno na obeh igriščih. Vse je te-
klo tako, kot smo si zamislili. Zmagala 
je ekipa NK Aluminij, pred NK Idrija-
-Tolmin in NŠ Ivančna Gorica. Naša 
skupna ekipa je pokazala res odlič-
ne predstave. Ob tej priložnosti gre 
zahvala vsem klubom in trenerjema 
ter posameznikom, ki so nesebično 
pomagali pri oblikovanju te ekipe. 
Zahvala tudi Občini Ivančna Gorica 

in županu, ki je podelil priznanja naj-
boljšim ter vsem staršem in trener-
jem, ki so pomagali, da smo številnim 
mladostnikom pripravili lep nogome-
tni dan. Več vtisov o tekmovanju si 
lahko preberete na naši spletni stra-
ni: www.ns-ivancnagorica.si. 
Tudi sicer se v klubu dogaja marsikaj. 
Redno potekajo treningi, prvenstve-

ne tekme in vmes še kakšen turnir 
oz. prijateljska tekma. Zelo se vese-
limo novih mladih članov v klubu. Še 
vedno so dobrodošli, še posebej pa 
si želimo otrok, rojenih leta 2006 in 
mlajših. Načeloma priporočamo, da 
otrok dopolni 5 let, da se vklopi v 
nogometno šolo. Vse informacije o 
vpisu prav tako dobite na naši spletni 
strani. 
Trikrat tedensko imamo organizirane 
specialne treninge za vratarje. Vra-
tarji so razdeljeni v tri starostne sku-
pine, kar omogoča trening v manjših 
skupinah. Tako se lahko posvetimo 
posamezniku ter ga postopoma nau-
čimo sodobnih vratarskih veščin.
Rezultate naših ekip v rednih ligah 
MNZ Ljubljana si lahko ogledate na 
spletni strani MNZ Ljubljana pod za-
vihkom tekmovanja. 

Simon Bregar  

Letošnji »Marathon des sables« je Toni 
Vencelj končal na 30. mestu
Kljub temu, da naš ultramaratonec Toni Vencelj ni preveč zadovoljen z uvrstitvijo na 
letošnjem 6- etapnem ultramaratonu Des sables v Maroku, mu lahko za doseženo 30. 
mesto iskreno čestitamo. Dejstvo je, da je konkurenca vsako leto močna, poleg tega pa 
moramo vedeti, da je pravi junak tisti, ki v enem tednu, v hudi vročini po pesku preteče 
230 km, s skoraj 10 kg težkim nahrbtnikom. Tisti, ki se s tekom ukvarjate rekreativno, si 
vsaj približno lahko predstavljate, kaj to pomeni. 
Vse to je Toniju uspelo peto leto za-
pored. Kot pravi sam bi bil rezultat 
verjetno precej boljši, če bi zavoljo 
dela v svojem fitnesu lahko nekoli-
ko manj kolesaril in, če bi mu uspelo 
izvesti več intervalnih tekaških tre-
ningov. Kljub temu je 30. mesto med 
1024 udeleženci lep uspeh. Tekmo-
vanje je po hudo napornih 6 etapah 
končalo 970 tekmovalcev. 
Toni je prvo, 37,2 km dolgo etapo 
končal na 18. mestu, drugo, 30,7 dol-
go etapo na 17. mestu, tretjo, 38 km 
dolgo etapo pa na 29. mestu. 4. eta-
pa je bila kot vedno odločilna, saj je 
dolga kar 75,7 km. Toni jo je povsem 
izmučen končal na 154. mestu. Sledil 
je dan počitka za regeneracijo in nato 
zadnja tekmovalna, 42,2 km dolga 
etapa, ki jo je Toni končal na zelo do-
brem 13. mestu. Zadnja, 6. etapa, ki 
je bila dolga le 6,6 km, je bila letos 
načrtovana za dobrodelne namene. 
Cilj je bil v mestu Merzuoga, ki je 
znano po tem, da ima najvišje sipi-
ne v tem delu Maroka. Prav zadnja 
tekmovalna etapa je pokazala, da se 
Toni lahko enakovredno meri prav z 
najboljšimi, kar je pomembna moti-

vacija za naprej in za morebitni na-
stop prihodnje leto. Zadovoljen je bil 
tudi s tem, da je tekmovanje končal 
brez omembe vrednih poškodb, kar 
je tudi dokaz, da je bila sama telesna 
pripravljenost na visoki ravni.  
Toni pravi, da bo sedaj, ko se je spi-
ning kolesarska sezona končala, imel 
več časa za tekaški trening in za pri-
prave za naslednji cilj v sezoni - 166 
km dolgi ultra trail okoli Mont Blan-

ca, ki bo konec avgusta. Toni se vsem, 
ki so med tekom v Maroku navijali 
zanj, iskreno zahvaljuje, prav tako 
pa tudi sponzorjem: TLS, Flirt baru 
in Salomonu. Tudi sam upam, da ga 
bo naslednje leto podprl še kakšen 
sponzor več. Več o njegovem podvi-
gu si lahko preberete na njegovi sple-
tni strani: tonivencelj.com. 

Simon Bregar

Namiznoteniške novice
Člani ŠD Krka smo sodelovali na prvenstvu občin Ivančna Gorica, Grosuplje, 
Dobrepolje in Velike Lašče v namiznem tenisu, ki je potekalo na Vidmu dne 
20. 4. 2013.
V dopoldanskih urah so nastopili dečki in deklice. Iz naše občine so se tekmo-
vanja udeležili 4 tekmovalci. Jan in Leja Zaletel sta zmagala vsak v svoji kate-
goriji, pri dekletih do 17 let je Klavdija Černe dosegla 2. mesto, pri deklicah do 
12 let pa 3. mesto Pika Vokal.
Veterani in člani pa so nastopili popoldne in dosegli nekaj odličnih izidov. V 
kategoriji veteranov je lepo presenečenje pripravil Jože Kozinc in osvojil 2. 
mesto. Franci Godler je bil peti. Še bolj uspešni smo bili člani ŠD Krka v kate-
goriji članov, kjer sta v finalu nastopila oba naša tekmovalca. Naslov je obranil 
Bojan Vokal, ki je v finalu proti Luki Mlakarju slavil šele po petih odigranih 
nizih. S 5. in 6. mestom sta Bojan Kuhelj in Zvone Omahen dopolnila uspešne 
nastope na turnirju.
9. 5. 2013 je na Krki v organizaciji ŠD Krka potekalo prvenstvo občine Ivanč-
na Gorica za leto 2013. Najboljši so bili nagrajeni z medaljami in praktičnimi 
nagradami. Turnir je minil v športnem duhu, kjer dobrih tekem ni manjkalo. 
Doseženi pa so bili naslednji izidi:
Veterani: 
1. Globokar Slavko, 2. Godler 
Franci, 3. Kozinc Jože, 4. Po-
renta Srečo, 5. Kovačič Milan

Člani:
1. Vokal Bojan, 2. Mlakar 
Luka, 3. Omahen Zvone, 4. 
Vrhovec Bogdan, 5. Kuhelj 
Bojan 

Dvojice:
1. Mlakar – Kuhelj, 2. Vokal – Godler, 3. Globokar – Kozinc, 4. Vrhovec – Me-
stnik

Jože Kozinc, Športno društvo Krka

OBČINSKA LIGA V MALEM NOGOMETU

Zaenkrat spremljamo zelo 
izenačeno tekmovanje v 
obeh ligah 
Občinska liga v malem nogometu je že v polnem razmahu. Ekipe tako v 1. kot 
v 2. ligi so odigrale po 7 krogov in skupni imenovalec je prav gotovo izjemna 
izenačenost. Ta je še posebej izrazita v 2. ligi, kjer prvega in desetega ločijo 
le 4 točke. Edina neporažena ekipa v obeh ligah je ekipa Tyson team Gačnik 
šport, ki sicer brani naslov, a kot so pokazale prve tekme, ohranitev naslova 
ne bo lahka. Kdo bo izpadel iz 1. lige in kdo bo napredoval vanjo je trenutno 
zelo nehvaležno napovedovati. 
1. LIGA: 

Ekipa:                                                                                         T Z R P DG PG GR TO.

1 Tyson team Gačnik Šport 7 4 3 0 21 6 +15 15

2 Dolinox 7 4 2 1 27 14 +13 14

3 Niko tours 7 4 1 2 16 16   0 13

4 Mixfix.si FSK Mafijozi 7 3 2 2 19 19   0 11

5 Bar pr`Livarni 7 3 1 3 12 16  - 4 10

6 ŠDM Krka 7 2 3 2 14 12 +2  9

7 Bencinski Servis ŠD Zagradec 7 3 0 4 12 20 - 8  9

8 Mizarstvo Rogelj 7 2 2 3 10 8  + 2  8

9 ŠD Ambrus 7 2 0 5 13 22  -9  6

10 Flirt Bar 7 1 0 6 11 22  -11  3
T - tekme, Z - zmage, R - remiji, P - porazi, DG - doseženi goli, PG - prejeti goli, 
GR - gol razlika, TOČ – točke

2. LIGA:
Ekipa: T Z R P DG PG GR TO.

1 Gostišče Krka 7 3 2 2 26 14 +12 11

2 Carpe Diem Krka 7 3 2 2 16 14 +2 11

3 Fortuna no.1 6 3 1 2 9 10 -1 10

4 Ekipa Kip Slovenski Dimnik (-1) 6 3 1 2 19 14 +5 9

5 ŠD Temenica 6 3 0 3 20 18 + 2 9

6 ŠD Ambrus mladi 6 2 3 1 16 17 -1 9

7 Gradbeništvo Glavan Muljava 7 3 0 4 11 13 - 2 9

8 Raja 6 2 2 2 15 16 -1 8

9 TD Grča 6 2 2 2 8 10 -2 8

10 MSU team 6 2 1 3 13 20 -7 7

11 Pekarna Dobrot 7 1 2 4 6 13 -7 5
T - tekme, Z - zmage, R - remiji, P - porazi, DG - doseženi goli, PG - prejeti goli, 
GR - gol razlika, TOČ – točke

Simon Bregar

Veliko truda vlagamo tudi v delo z vratarji.
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Za dobroto tvojih rok,
ostala je beseda hvala,
ki v srcih bo ostala
in nate večen spomin nam dala.

V SPOMIN
Mineva četrto leto, odkar nas je zapustil  

naš dragi mož, oče in dedi

SLAVKO MAVER
mesarski mojster iz Stične

Hvala vsem, ki spoštujete njegovo delo,  ga ohranjate  v le-
pem spominu,  postojite pri njegovem grobu, prižigate sve-
če in prihajate k svetim mašam.

Vsi njegovi

Bog te k sebi je vzel,
angel pesem ti zapel.
Tu žalujemo mi vsi,
čeprav na boljšem zdaj si ti.
Bolezen ti ni pustila živeti,
telo moralo je umreti.
Duša tvoja za vedno živi
in vedno v naši bližini si.
Čeprav te ne vidimo,
vemo, da si z nami.
Ko bomo umrli tudi mi,
bomo v nebesih za 
vedno skupaj vsi.

V SPOMIN
SONJA ANŽLOVAR

(1972 – 2011) 
Metnaj 

Mineva dve leti, odkar nas je mnogo prezgodaj zapustila 
naša draga Sonja, nam pustila dragocene spomine, kateri 
ne zbledijo in ostajajo za vedno v naših srcih.

Hvala vsem, ki postojite ob njenem grobu in prižigate sveče 
v spomin.

Vsi njeni

Veliko je lepih besed oče,
a žal jih ti sedaj ne slišiš,
moral bi ti jih prej povedati,
zato bom raje tiho.
Ko se srečava bova tudi tiho,
a za večno skupaj.
(Brane)

ZAHVALA
ob boleči izgubi našega dragega

AUGUŠTINA MIGLIČA
(1933 – 2013)

se zahvaljujemo vsem, ki so se od njega iskreno poslovili, 
vsem, ki so mu za časa življenja kakorkoli pomagali.
Hvala vsem, ki ste nam ob najtežjem trenutku stali ob stra-
ni.

Žalujoči vsi njegovi

Niti zbogom nisi rekel,              
Niti roke nam podal, 
A v naših srcih za vedno boš ostal 
. . . .

ZAHVALA
Ob odhodu brez slovesa in brez vrnitve našega dragega 
moža, očeta in dedija

ANTONA PEČKA
1940-2013

iz Glogovice 21b, Šentvid pri Stični

se najtopleje zahvaljujemo vsem, ki ste mu skušali poma-
gati in se ga kakorkoli spomnili. Najlepša hvala vsem soro-
dnikom, prijateljem, sosedom, vaščanom in znancem, ki ste 
nam v težkih trenutkih pomagali, stali ob strani, darovali 
cvetje in sveče.
Hvala osebju ZD Ivančna Gorica, še posebej dr. Mateji Plut 
Švigelj in gospe Heleni Škrabec Travnik, osebju Infekcijske 
klinike, zdravnikom in sestram oddelka CIT UKC Ljubljana za 
ves trud in prijaznost.
Zahvala gre tudi gospodu župniku Jožetu Grebencu, Lovski 
družini Šentvid pri Stični za lepo opravljen obred in govor, 
pevcem Prijatelji za zapete pesmi, ter pogrebnemu zavodu 
Perpar za vso organizacijo.
Vsem in vsakemu posebej, tudi tistim, ki jih nismo posebej 
omenili, hvala za spremstvo na zadnji tihi dom, kjer zdaj po-
čiva brez bolečin.

Njegovi žalujoči!

Slavček poje mi samo
milo pesem žalostno, 

on edini ve,
kako mi je hudo.

(S. Weiss)

V SPOMIN

ALBINA GLAVIČ            ANTON GLAVIČ
(19. 3. 1933 – 8. 6. 2010)           (24. 1. 1962 – 1. 7. 2010)

V teh poletnih dneh mineva tri leta  
od tihega slovesa naših dragih,

ALBINE in ANTONA GLAVIČ iz ŠKOFLJA.

Ni dneva in ne ure brez spomina nanju. Naši pogovori od-
slej tiho potekajo ob grobu in v molitvi zanju. Hvala vama za 
vso ljubezen in vajina dobra dela.
Hvala vsem tistim, ki ju ohranjate v lepem spominu.

Vsi njuni

Pod križem kamnitim 
z očetom počivaš
Ti dobra, ti sladka, 
ti draga, ti mila,
ni te strah teme neskončne, 
ti snivaš,
V tihem naročju te čuva gomila. 
(Radivoj Peterlin – Petruška)

V SPOMIN
V maju je minilo dve leti, 

odkar je v večnost odšla naša draga

 ROZALIJA BARLE

Hvala vsem, ki jo ohranjate v svojih mislih in srcih. 

Njena družina

Tako kot reka v daljavo se zgubi,
odšel si tiho, brez slovesa,
za seboj pustil si spomin
na naša skupna srečna leta.

V SPOMIN

12. junija mineva 20 let odkar nas je zapustil dragi oče

FERDINAND SINJUR
iz Radanje vasi

Hvala vsem, ki se ga spominjate in ga ohranjate v lepem 
spominu.

Vsi njegovi

Javni potniški promet v 
Ljubljanski urbani regiji in 
sistem P+R
Na širšem območju Ljubljane se predvsem ob prometnih ko-
nicah pojavljajo vse večji zastoji na cestah. Večina voznikov 
je na poti v službo in le-ti praviloma parkirajo za več kot 8 ur. 
Del teh voznikov nima zagotovljenega parkiranja na lokaciji 
delovnega mesta in niso pripravljeni plačevati tudi 10 €/dan 
za parkiranje, zato iščejo zastonj parkiranje po stranskih uli-
cah. Teh možnosti pa je vedno manj in tudi tombola z nepra-
vilnim parkiranjem se ne izteče več v korist voznikov. 
Javni potniški promet (avtobus, vlak) je marsikomu slaba za-
menjava zaradi daljšega časa potovanja in slabše frekvence 
vozil javnega prevoza predvsem izven območij glavnih ko-
ridorjev. Rešitev za del voznikov je kombinacija javnega in 
osebnega prevoza: parkiraj in se pelji (P+R). Pri tem se voznik 
s svojim avtomobilom od doma zapelje do parkirišča P+R. Od 
parkirišča pa je speljana vsaj ena proga javnega potniškega 
prometa do središča Ljubljane in to z visoko frekvenco voženj 
(na vsaj 5 minut). 
V prihodnjih letih je predvidena izgradnja večjega števila 
parkirišč P+R v mestih in naseljih okoli Ljubljane in ob avto-
cestnem obroču. Za uporabnike bo postavljen informacijski 
sistem z vodenjem do lokacij P+R in obveščanjem o zasede-
nosti. Vsak P+R bo označen in opremljen, večji pa bodo nudili 
tudi dopolnilne servisne dejavnosti.  
Da bodo P+R postavljeni in opremljeni čim bolj v skladu z va-
šimi željami in potrebami, vas prosimo, da izpolnite anketo, 
ki jo najdete na spletni strani občine Ivančna Gorica www.
ivancna-gorica.si, več informacij o projektu pa najdete tudi 
na spletni strani www.parkirajinodpelji.se

David Krivec

Lepo je živeti, 
hudo je umreti, 
ker zaradi bolezni ne moreš 
normalno živeti.

ZAHVALA
JULIJA BENAC, roj. Grm
(12. 10. 1930 – 9. 4. 2013)

Iskreno se zahvaljujem vsem sorodnikom, sosedom in prija-
teljem od blizu in daleč, ki ste jo pospremili na zadnji poti, 
izrekli sožalje, darovali sveče in cvetje.
Posebna zahvala osebju Doma upokojencev Notranje Gori-
ce, ki so jo oskrbovali med neozdravljivo boleznijo.

Žalujoči
mož Janez, sestra Marija, nečakinje Jelka,  

Darija in Marinka in nečak Marko

Opravičilo
V zadnji številki je pri besedilu v spomin pokojni Janji Primc in 
Amaliji Kralj-Jaklič prišlo pri pripravi gradiva za tisk do napak, 
ki so spremenile smiselnost besedila. 
Prizadetim svojcem se iskreno opravičujemo.

Uredništvo
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Na svetu si, da gledaš sonce,
na svetu si, da greš za soncem,
na svetu si, da sam si sonce
in da s sveta odganjaš – sence.
(Tone Pavček)

ZAHVALA
V 75. letu starosti nas je zapu-
stila naša draga mama, babica, 
sestra, teta, tašča

KUTNAR SILVESTRA, roj. Markelj
 (7. 12. 1938 – 2. 5. 2013)

po domače Rebrska mama iz Temenice – Pungert

Ob izgubi naše drage mame se iskreno zahvaljujemo vsem soro-
dnikom, prijateljem, znancem in vaščanom za izrečeno sožalje, 
cvetje, darovane maše in sveče.
Hvala gospodu župniku Janezu Petku za lep obred in molitve, 
hvala pogrebnemu zavodu Perpar, hvala patronažni sestri Mojci, 
hvala Niki, Ireni in Gregorju, hvala pevcem, hvala Društvu upo-
kojencev Šentvid pri Stični za lep in ganljiv govor, hvala vsem, ki 
ste jo v lepem številu pospremili na njeni zadnji poti. 
Hvala vam za vsak stisk roke, sočuten objem in iskreno besedo 
tolažbe. Vsem in vsakemu posebej, iskrena hvala.

sin David, sin Edo, sin Matjaž, hči Mateja z družinami

Ni besed več tvojih, draga mama,
ni več stiska tvojih rok,
ostal le nate nam spomin je,
ki kaže nam življenja pot.

ZAHVALA
V 76. letu nas je zapustila naša 
mama, sestra in babica

JOŽEFA KRALJ, roj. Šušteršič
iz Velikih Kompolj 8

(1.11. 1937 - 20. 5. 2013)

Ob boleči izgubi naše drage mame, sestre in babice Jožefe Kralj 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, dobrim sosedom, 
vaščanom, prijateljem in znancem za izrečena sožalja, besede 
tolažbe, za podarjeno cvetje, sveče in za darovane svete maše.
Posebna zahvala osebju Zdravstvenega doma Ivančna Gorica, 
patronažnim sestram, osebju Doma starejših občanov Notranje 
Gorice in Grosuplje in osebju UKC Ljubljana za vso skrb in lajša-
nje bolečin v trenutkih njenega trpljenja.
Hvala muljavskim pevcem in župniku gospodu Pahulji za lepo 
opravljen obred ter sosedi Janji Erjavec za besede slovesa ob 
grobu.
Hvala Pogrebnemu zavodu Perpar za vso pomoč pri pripravi po-
greba. Hvala vsem, ki ste nam v težkih trenutkih slovesa kakor-
koli pomagali in pospremili našo mamo na njeni zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni

Ni več tvojega smehljaja,
le trud tvojih pridnih rok ostaja.
Molče s solzami se borimo,
»naj bo le mora«, si želimo.
A žal, nebo nas ne posluša,
od žalosti boli nas duša.
(O. Župančič)

ZAHVALA
V 81. letu starosti se je poslovil naš dragi mož, oče, stari 
ata in stric

FRANCE POLJANEC
Gabrovčec 9

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste ga zadnje čase obisko-
vali, sorodnikom, vaščanom in znancem, ki ste se od njega 
še zadnjič poslovili, darovali cvetje, sveče, svete maše in 
dobre namene.
Hvala gospodu župniku Marku Burgerju, pogrebni službi 
Perpar, pevcem, trobentaču in vaščanki Francki Turk za po-
slovilne besede.
Dragi ata, hvaležni smo ti za vse.

Žalujoči vsi njegovi

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal
a spomin nate bo večno ostal.

ZAHVALA
V 82. letu starosti nas je nepri-
čakovano zapustil naš dragi mož, 
ati in stari ata

JOŽE ŠINKOVEC
z Malega Korinja 10

(14. 1. 1932 - 6. 5. 2013)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, vašča-
nom in znancem za lepe misli, molitve in izrečena sožalja. Hva-
la za vse darovano cvetje, nagrobne sveče, darove za cerkev in 
svete maše.
Hvala gospodu župniku Marku Burgerju za lepo opravljen obred 
ter cerkvenim pevcem za zapete pesmi, predsedniku PGD Korinj 
za izrečene poslovilne besede, trobentaču za zaigrano Tišino ter 
pogrebnemu zavodu Perpar.
Zahvaljujemo se tudi PGD Korinj, Krka, Ambrus in Zagradec, ki so 
ga pospremili na njegovi zadnji poti.
Še enkrat hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti 
in ga boste ohranili v lepem spominu.

Žalujoči vsi njegovi

Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno.
A kar ni njeno, nam ne more vzeti.
In to, kar je neskončno dragoceno,
je večno in nikdar ne more umreti.

           
Svetlana Makarovič

ZAHVALA
 

V 97. letu starosti je za vedno zaspala mama, babica in 
prababica, naša tama

JOŽEFA BOŽJAK
iz Škrjanč pri Ivančni Gorici

 

Vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, nam izrekli sožalje 
in darovali cvetje ter sveče, se iskreno zahvaljujemo.
Hvala gospe Ljubi Štrubelj, predsednici DU Ivančna Gorica, za 
poslovilne besede na grobu.
Posebej smo hvaležni sosedi Mariji - Bobnarjevi Micki, ki jo je 
razveseljevala s svojimi obiski in ji krajšala čas. Hvala tudi pro-
stovoljkam iz Rdečega križa, Karitasa in Društva upokojencev, saj 
jih je vedno z veseljem pričakala. Zahvala gospodu Jožetu Kaste-
licu, njenemu župniku, ki je to ostal do konca njenega življenja.

Vsi njeni

Zdaj ne trpiš več, draga mama.
Zdaj počivaš.
Kaj ne, sedaj ta nič več ne boli.
A svet je mrzel, prazen, 
opustošen za nas, 
odkar te več med nami ni.

ZAHVALA

V nedeljo, 12. maja 2013, je tiho zaspala naša draga mama

ROZA KOTAR roj. Sever
Iz Glogovice 24

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, znancem vašča-
nom in sosedom, ki ste jo imeli radi in ji izkazali spoštovanje na 
njeni zadnji poti.
Posebno zahvalo namenjamo vsem, ki ste ji v času njene bolezni 
pomagali lajšati bolečine: dr. Janezu Zupančiču in sestram Zdra-
vstvenega doma Ivančna Gorica, patronažnim sestram posebno 
sestri Heleni in Simoni. Iskrena hvala dr. Nežki Dular in Slavki. 
Zahvaljujemo se tudi njunima sestrama Milki in Ani za obiske, ki 
so ji polepšali dneve. Hvala gospodu župniku Petku za dolgole-
tne obiske na domu in lepo opravljen obred.
Hvala pogrebnemu zavodu Perpar za lepo organiziran pogreb s 
pevci in odigrano pesmijo, ter hvala vsem, ki ste jo imeli radi.

Njeni domači 

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a spomin nate,
bo večno ostal …

ZAHVALA
ob boleči izgubi dragega moža, 
očeta, dedka in pradedka

JOŽETA SMREKARJA
po domače Ambraškovega Jožeta iz Sobrač

(1936 – 2013)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, so-
sedom in znancem za izrečeno sožalje in tople stiske rok. 
Iskrena zahvala tudi za cvetje in sveče.
Zahvaljujemo se g. župniku Petku za njegove čutne bese-
de slovesa in pogrebnemu zavodu Perpar za organizacijo 
pogreba, zahvala gre tudi pevcem za lepo petje. Prav tako 
hvala ga. Tanji za poslovilni govor.
Zahvala tudi podjetju KGL d. d., Peskokopu KEPA in BTC d. d.
Iskrena hvala vsem!

Vsi njegovi

Na svetu mnogo je poti
a samo ena vodi tja, kjer boš ti.
Po tej poti za teboj pridemo mi 
vsi.

ZAHVALA
V 85. letu starosti nas je tiho za-
pustila naša draga mama, sestra 
in teta

JOŽEFA TOPOLOVEC
iz Radohove vasi 34

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam 
v težkih trenutkih stali ob strani, nam izrekli sožalje, karkoli 
darovali ter jo pospremili na njeni zadnji poti.
Vsem iskrena hvala!

Vsi njeni

Bremena v življenju te niso zlomila, 
a bolezen iz tebe vso moč je izpila -
za tabo ostala je velika praznina.

Ni te več na dvorišču, ne v hiši,
nič več glas se tvoj ne sliši,
če lučko na grobu upihnil bo vihar,
v naših srcih, dragi oči, je ne bo 
nikdar.
Oči, pogrešamo te ...

ZAHVALA
Zapustil nas je naš dragi mož, oči, sin, brat in stric

DRAGO BOŽIČ
(1959-2013)

iz Sela pri Radohovi vasi

Zahvaljujemo se vsem, ki ste ga v času težke bolezni bodrili v 
upanju, mu nesebično darovali življenjsko tekočino, zanj molili 
in bili v podporo domačim z nasveti, dobrimi deli in razumeva-
njem.
Hvala vsem za izrečene tolažilne besede, za ustna in pisna so-
žalja, sveče, cvetje in vsestransko pomoč in podporo v težkih 
trenutkih.
Hvala gimnazijskim sošolcem za izrečene lepe spomine, prijate-
lju in sošolcu Tomažu Bukovcu za moralno podporo v času nje-
gove bolezni ter ganljive zadnje besede v slovo, gasilcem iz Ra-
dohove vasi za lepe besede in zadnje spremstvo ter sodelavcem 
podjetja Agrograd za izraženo hvaležnost za delo, ki bo ostalo v 
njihovem neizbrisnem spominu.
Milina glasov mladih pevcev Prijateljev, dekliškega zbora in Zbo-
rallice nam bo še dolgo odzvanjala v ušesih.
Hvala g. Petku za pogrebno mašo in molitve, Lojzetu in Joži Ko-
vačič ter Tonetovi družini za nesebično pomoč in dobroto.
Hvala tudi vsem Aljinim sošolcem in učiteljem za topel stisk roke 
in vsem vam, ki ste ga v velikem številu pospremili na pot v več-
no življenje in se ga boste spominjali do ponovnega snidenja.

Vsi njegovi
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Skutini kupčki z rabarbaro
Sestavine za skutine kupčke: 500 g skute, 1 čajna žlička pomarančne lupine v 
prahu, 3 jedilne žlice drobnega kristalnega sladkorja, 2 vejici mete
Sestavine za omako iz rabarbare in jagod: 500 g rabarbare (lahko uporabi-
mo tudi pol svežih jagod), 2 jedilni žlici gozdnega medu, 1 vrečka vanilijevega 
sladkorja (8 g), 150 ml desertnega vina (izbor, pozna trgatev), 1 malo limoni-
nega soka, 1/4 jedilne žlice koruznega škroba 
Pomešamo skuto s pomarančno lupino v prahu in sladkorjem.
Za omako iz rabarbare olupimo rabarbaro in odrežemo olesenele dele. Na-
režemo na rezine. Desertno vino zavremo skupaj z medom, sladkorjem, va-
nilijevim sladkorjem in limoninim sokom. Dodamo rabarbarine rezine in ca. 2 
minuti rahlo vremo.
Če uporabimo še jagode, jih operemo, odcedimo in jim odstranimo peclje in 
jih piriramo s paličnim mešalnikom ter dodamo v lonec z rabarbaro in dobro 
premešamo. Če je treba, omako zgostimo s koruznim škrobom (preden doda-
mo koruzni škrob, ga gladko zmešamo z malo desertnega vina).
Skutine kupčke naložimo v desertne skodelice in prelijemo z omako iz rabar-
bare in jagod ter okrasimo z vejico mete.

Češnjev zavitek z makom in rabarbaro
Sestavine: 4 dl mleka, 
60 g sladkorja, 2 žlici 
medu, vanilin sladkor, 
1 žlica ruma, 300 g 
mletega maka, 300 g 
vlečenega testa, 500 g 
češenj
Na kuhalnik pristavimo 
kozico, v katero damo 
mleko, sladkor, med, 
vanilin sladkor, 100 g 
pretlačenih češenj in 
ščepec soli. Vse skupaj 
dobro premešamo in zavremo. Ko zavre odstavimo in primešamo mak ter po-
novno zavremo. Nato odstavimo, primešamo še rum in pustimo 20 minut, da 
mak nabrekne.
Medtem na kuhinjskem prtu razporedimo vlečeno testo tako, da bomo lahko 
naredili dva zavitka. Češnje operemo, razpolovimo in jim odstranimo koščice. 
Rabarbaro olupimo, narežemo na dober centimeter dolge koščke in zmešamo 
z razkoščičenimi češnjami. Maslo raztopimo in z njim premažemo vlečeno te-
sto. Pečico vklopimo in naravnamo na 200 °C.
Makovo zmes dobro premešamo. Testo do polovice obložimo z makovim na-
devom, nato pa po njem potresemo še polovico češenj in rabarbare. Enako 
naredimo tudi pri drugem zavitku. Nato vsak zavitek posebej previdno zvije-
mo. Začnemo pri namazanem delu testa.
Pekač obložimo s papirjem za peko in nanj previdno položimo zavitka. Pe-
kač potisnemo v ogreto pečico. Pečemo 35 minut. Pečen zavitek vzamemo 
iz pečice, ga nekoliko ohladimo, razrežemo in postrežemo. Po želji ga lahko 
potresemo še s sladkorjem v prahu.

Gospodinjsko stran pripravlja: Nataša Erjavec

ČEMAŽ 
Čemaž je zdrava rastlina, iz katere si lahko pripravimo zanimive in zdrave jedi in zdra-
vilne pripravke. Ko spomladi zavohamo v gozdu vonj po česnu pomeni, da je čas za 
nabiranje čemaža. 
Čemaž oziroma njegove dele velja 
zaužiti samo sveže, saj kmalu izgubi 
svoje zdravilne učinkovine. Mlade in 
sočne liste čemaža je najbolje nabi-
rati spomladi, od marca do junija. 
Najpogosteje ga najdete v hrasto-
vih, gabrovih ali bukovih gozdovih. 
Najboljši čas za nabiranje hranljivih 
čebulic, ki jim pripisujejo zdravilni 
učinek, pa je jesen. Mnogi namreč 
trdijo, da ni boljšega čistila za kri in 
prebavila, kot je čemaž. Ne le, da 
ima vse značilnosti česna, pač pa 
vsebuje tudi vse njegove učinkovine 
in pozitivne lastnosti. Izjemno oči-
ščuje telo in kri, pomaga zniževati in 
uravnavati krvni tlak in holesterol, 
učinkovit je celo zoper aterosklero-
zo. Priporočamo ga predvsem tudi 
osebam, ki imajo težave s prebavni-
mi motnjami vseh vrst.
Čemaž je nadvse uporaben tudi v 
kuhinji, užitna je cela rastlina, od 
gomolja do stebla, listov in celo cve-
tov. 
Priporočamo, da ga tudi vložite in ga 
tako lahko uporabljate čez vse leto, 
tudi v bolj hladnih mesecih. Drobno 

ga nasekljajte in vložite v hladno sti-
snjeno olivno olje ter dodajte nekaj 
soli. Tesno zaprite kozarčke in ga vse 
leto uporabljajte za dodatek k sola-
tam, namazom ali pa zelenjavnim 
jedem. 
Z nekaj domišljije lahko ustvarite 
neskončno paleto jedi, saj je upora-
ben povsod, samo pri sladicah ne. 

Naredite pesto, namaz, dodajte ga 
v špinačo, h krompirju, v rižoto ali 
mesno omako, pripravite čemaže-
vo juho (če vas ne skrbi dejstvo, da 
s kuhanjem izgubi veliko učinkovin) 
ali celo čemažev burek in preliv za 
solato. Nikar pa ne pozabite, da nik-
dar ni pametno pretiravati s količi-
no. 

RABARBARA
Rabarbara raste na mnogih vrtovih, saj je povsem nezahtevna rastlina, s 
katero ni dela. Kljub temu je možno iz nje pripraviti veliko različnih jedi: 
kompote, pite, sirupe, marmelade, torte, narastke, mafine in kruh – kljub 
temu, da sodi rabarbara med zelenjavo, jo namreč uporabljamo kot sadje, 
še zlasti z njo zamenjujemo jagodičevje (z rabarbaro lahko v receptih zelo 
učinkovito zamenjate brusnice). 
Pri pripravi je treba paziti, da s paličice zares odstranimo list v celoti, saj 
so listi polni oksalne kisline, ki je škodljiva (strupena za ledvice). Tudi pali-
čice rabarbare je treba olupiti, saj je oksalna kislina tudi v olupku listnega 
peclja, poleg tega pa je olupek tudi nitast (kot pri špargljih). Rabarbara je 
sicer bogata z vitaminom C, vsebuje pa tudi dosti kalija in folne kisline. 

Okusni plodovi narave

Čemažev skutin namaz
Sestavine: pol kg skute, 1 lonček kisle smetane, manjšo 
čebulo, 10 velikih žlic na drobno narezanih čemaževih li-
stov, sol, poper in gorčico po okusu.
Priprava: Skuto in kislo smetano gladko zmešamo, doda-
mo drobno narezano čebulo, drobno narezane lističe če-
maža in začimbnice po okusu. Vse skupaj dobro zmešamo 
in skutin namaz je pripravljen.

Palačinka s čemažem 
Priprava: 2 jajci zmešamo z 2 žlicama mleka in 2 žlicama 
pšenične moke, dodamo 4 žlice drobno narezanih listov 
čemaža, ščepec majarona in sol po okusu. Palačinko pe-
čemo na olju ter jo namažemo s kislo smetano.

Kremasta čemaževa juha
Sestavine: 3 krompirji, 
šop čemaževih listov, 7 
dl vode ali jušne osno-
ve, jušna kocka (če 
boste juho pripravljali 
z vodo), muškatni ore-
šček, 2 žlici kisle smeta-
ne, sol in poper 
Priprava: Olupljen 
krompir narežemo na 
koščke in skuhamo. 
Mehkemu dodamo 
jušno kocko ali pa ga 
precedimo in dodamo 
v vročo jušno osnovo. 
Dodamo čemaževe li-
ste in kuhamo še dve 
minuti. Nato juho pretlačimo s paličnim mešalnikom, 
solimo in popramo po potrebi. Na koncu primešamo še 
dve žlici kisle smetane. Postrežemo z opečenim kruhom 
ali kroglicami. 

Puranji zrezki v čemaževi omaki
Sestavine: 600-750 g puranjih zrezkov (ali piščančjih, 
glejte predlog), 2 jedilni žlici masla, 2 jedilni žlici moke, 
200 ml mleka, 2-3 pesti čemaža, limonin sok, muškatni 

orešček, 1/2 jušne kocke, 100-150 g sira (naribanega), 4 
jedilne žlice drobtin, sol, poper (sveže mleti), olje (ali ma-
slo za pekač)

Priprava: Meso narežemo na 4-5 centimetrske kose in 
jih po potrebi potolčemo. V posodi zavremo tričetrt litra 
slane vode, dodamo jušno začimbo in kanček limoninega 
soka. Zrezke damo v vodo in jih kuhamo kratek čas (2-3 
minute), da dobijo malo barve, nato pa jih odstranimo, 
dobro odcedimo in tekočino shranimo za pozneje.
Za čemaževo omako drobno sesekljamo čemaž. V posodi 
stopimo maslo, dodamo moko in jo popražimo, da po-
svetli, nato pa postopoma prilivamo mleko in z metlico 
neprestano mešamo, da se nič ne sprime. Prilijemo tudi 
tekočino, ki nam je ostala od kuhanja, da dobimo gosto 
bešamel omako. Omako začinimo s soljo, poprom in 
ščepcem muškatnega oreščka, ji primešamo čemaž in jo 
odstranimo iz štedilnika.
Pripravimo ustrezni pekač, ki ga premažemo z maslom ali 
oljem in vanj položimo zrezke. Zrezke najprej premaže-
mo z bešamel omako, nato pa jih posipamo z mešanico 
naribanega sira in drobtin (po potrebi lahko še malo po-
pramo).
Zrezke pečemo v vnaprej ogreti pečici pri 190-200 °C ca. 
dobre četrt ure.
Gratinirane zrezke s čemažem serviramo s pečenim mla-
dim krompirjem.
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NAGRADNA KRIŽANKA

Pokrovitelj nagradne križanke: 

TRGOVINA AGROGRAD IVANČNA GORICA 
Spoštovani bralci! Pošljite pravilni gesli tokratne nagradne križanke najkasneje do 21. junija 2013. Izž-
rebali bomo tri nagrade: 3x PRAKTIČNA NAGRADA v Trgovini Agrograd v Ivančni Gorici. Pravilni gesli 
pošljite po elektronski pošti na naslov urednistvo@klasje.net, ali po navadni pošti z dopisnico na naslov: 
Uredništvo Klasja, Cesta II. grupe odredov 17, 1295 Ivančna Gorica.
______________________________________________________________________________________________

Pokaži, kaj veš
(DOMAČ KVIZ)
1. S čim izražamo hitrost plovil?
    a) s pentljami
   b) z zankami
   c) z vozli
   d) s kitami

2. Kdo je urejal Kmetijske in roko-
delske novice?
    a) Valentin Vodnik
    b) Josip Jurčič
    c) Janez Bleiweis
    d) Jernej Kopitar

3. Naziv maršal je prvotno pomenil:
    a) gospodar dvornih hlevov
    b) človek, ki rad koraka (»maršira«) 
  c) napovedovalec usode iz kurjih 

črev

4. Koliko županov je imela doslej 
občina Ivančna gorica? ……….

5. Živina najpogosteje bezlja:
    a) pozimi
    b) poleti
    c) jeseni
    d) okoli Novega leta

6. Označite najtršo naravno organ-
sko snov.
    a) sklenina
    b) zobovina
    c) roževina

7. Kako pravimo žuželkam, ki živijo 
v družinah?
    a) komunalne
    b) socialne
    c) občinske
    d) integralne

8. Geslo kmečkih puntarjev se je 
glasilo: »Le vkup, le vkup……..«
    a) proletarci vseh dežel
    b) občani
    c) uboga gmajna
    d) tajkuni

9. Kaj kaže podoba? ……….. 

Odgovore najdete na razdalji do pol 
metra.

O
dg

ov
or

i: 
1.

 c
, 2

. c
, 3

. a
, 4

. d
va

, 5
. b

, 6
. a

, 7
. b

, 8
. c

., 
9.

 za
lju

bl
je

nc
a.

 

SUDOKU
Rešujemo tako, da v vsak 
stolpec in vsako vrstico 
vnesemo številke od 1 do 
9. V nobeni vrstici, stolp-
cu ali v očrtanem kva-
dratu se številka ne sme 
ponoviti.

Rešitev (sudoku):

Uganka 
šaljivka 

Kdo je najbolj vesel splošne  
rejenosti današnje populacije? 

Odgovor: ILABINAK (Beri v nasprotni 
smeri).

Pravilni gesli iz zadnje številke sta: 
»OČISTIMO OBČINO« in »NA TRŽNI-
CI«. Izžrebani nagrajenci, ki prejme-
jo praktično nagrado pokrovitelja 
Trgovina Kašča, Ivančna Gorica so: 
Angela Bregar, Gabrovčec, Suzana 
Humljan, Muljava, Darko Ilar, Šent-
vid (vsak prejme popust v višini 10 
evrov za nakup) 

Čestitamo!
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France Ceglar

Pomlad
Jože Kastelic

Neizmerni vame zro prostori.
Kdo si, tuj si nam –

kličejo iz mraka zbori.
Sam si, sam!

Prvi cvet utrgan v travi,
drobni svet je zlat.

Nova zame v večni slavi
tukaj si – Pomlad!                                      

 Sašo Šantel - pesnikov portret

Spomini na 2. svetovno vojno  
(XXIII. nadaljevanje)
V Pliberku na Koroškem so nas An-
gleži za nekaj tednov  spravili v neka-
kšno taborišče. Nekega dne so naše 
poveljnike obvestili, da nas bodo 
premestili v Italijo, kjer bi nas vključili 
v jugoslovansko kraljevsko vojsko in 
sicer v 4. armado. Le-ta bo sodelova-
la pri osvoboditvi Jugoslavije izpod 
komunističnega režima. Nekateri so 
podvomili, da je to res, vendar, ko-
manda je komanda.
Še isti dan so začeli s kamioni odvaža-
ti domobrance na železniško postajo. 
Čez nekaj dni pride nazaj eden izmed 
odpeljanih domobrancev in povedal, 
da je med vožnjo skočil z vlaka, ko je 
videl, da ujetnike vozijo v Jugoslavijo 
in predajajo partizanom. 
Toda to vest so proglasili za neresnič-
no. Posebej hud je bil domobranski 
poveljnik Krener, češ da dela paniko 
med vojaki. 31. maja 1945 sem pri-
šel tudi jaz na vrsto. S kamioni so nas 
prepeljali do vlaka, ki je stal prosto 
na progi, blizu neke žage. Ko smo pri-
šli čez jeseniški predor, so se iz skri-
vališč prikazali partizani.  Nekateri 
so prišli do nas in eden izmed njih je 
vprašal: »Koliko je sati? Eden naših je 
pogledal na uro in povedal čas. Tedaj 
ga je partizan prijel za roko in reče: 
»Bolje da daš sat meni, nego da ti ga 
uzme drugi.« Potem so pristopili še 

drugi in vzeli ure vsem, ki so jih imeli 
na rokah. Že tedaj smo spoznali, da 
se nam ne piše nič dobrega. 
Na postaji v Kranju so nas spravili z 
vlaka in postrojili. Nek partizanski ko-
mandant je nekaj časa hodil gori in 
doli, nato pa poiskal poveljnika naše 
enote in ga vprašal: »Proti komu si se 
boril?« »Proti komunistom,« mu je 
odgovoril. Partizan je vzel gumijevko 
in ga začel pretepati po obrazu in ka-
mor je padlo.
S postaje so nas gnali k nekim bara-
kam. Med potjo so nas zmerjali z naj-
gršimi psovkami in nas tepli z vsem 
mogočim. Nekateri starejši Kranjčani 
se prav gotovo še spominjajo našega 
križevega pota. 
Pri barakah so nam ukazali leči ze-
mljo, kjer smo ležali celo noč. Da je 
bila nesreča še večja, se je kmalu po-
tem ulila ploha in nas premočila do 
kože. 
Zjutraj smo se vsi tresoči morali po-
staviti v vrsto, na kar je padel ukaz: 
»Vsi ki ste rojeni leta 1927 in mlajši, 
stopite iz vrste. Že takoj po prihodu 
na Koroško sem se skušal držati brata 
Janeza. Tudi v Kranju  sva skupaj stala 
v vrsti. Hotel sem se še naprej držati 
brata, zato sem bil nekaj trenutkov 
kar tiho, nato pa rečem bratu: »Ti, jaz 
sem tudi sedemindvajsetega rojen.« 
»Beži ven,« mi reče šepetaje.
To so bile zadnje besede, ki sem jih 
slišal od brata Janeza, kajti kmalu po-
tem ga ni bilo več med živimi. 

Med temi, ki so za vedno odšli so bili 
z našega konca še Ivan Verbič, Anton 
Petan, Jože Petan, Lojze Štepec, Slav-
ko Štepec, Lojze Lampret in še dosti 
drugih, na primer vojaški kurat Franc 
Pezdirc.
Nas, ki smo ostali,so dali v posebno 
barako in nas hranili le toliko, da smo 
ostali živi. Petnajstega junija smo 
iz Kranja pešačili proti Ljubljani. Ko 
smo šli skozi neko vas, je komandant 
spremljajočih partizanov zahteval 
pesem. »Kakšno pa, partizansko?, 
je boječe vprašal nekdo iz vrste. »Ti 
bom dal partizansko, saj niste parti-
zani, domobransko hočem!« Pa smo 
začeli bolj stokati kot peti pesem z 
naslovom »Slovensko ljudstvo vedi«. 
Takole nekako je šla: »Slovensko ljud-
stvo vedi, kdo je tega kriv, da narod 
naš ubogi je toliko krvi prelil. Osvo-
bodilna fronta, le ona kriva je, da 
prišlo nad Slovence to strašno je gor-
je. Al veš ti fantič mladi, zakaj si zdaj 
soldat, da uničiš te zločince, da pride 
spet pomlad.
Slovenska vas prelepa bila si nekdaj, 
dokler te ni dosegel partizanski raj,«  
in tako naprej.
Ko smo končali, sem bil prepričan, 
da bodo stražarji po vsem tem še 
bolj udrihali po nas, a sem se motil; 
povsem so utihnili in do Šentvida 
nad Ljubljano nas niso več zmerjali 
ali pretepali. Očitno so naši izmučeni 
glasovi in vsebina pesmi vzbudili pri 
njih nekaj sočutja. 

Stara »novica«
Čez 212 let bomo vsi nori
»Angleški statistik Larrick je izračunal, da bo v teku treh stoletij vse pono-
relo.  To ni samo gola napoved brez dokazov. 
Larrick navaja za svojo trditev tele številke: leta 1859, je en norec prišel 
na 535 ljudi, na leta 1896 je že bil na 312 ljudi en norec in leta 1932 je že 
144. človek norec. Če pojde tako postopoma naprej, bo leta 1977 vsak stoti 
človek nor in čez 212 let bo vsa Evropa ponorela. Hvala Bogu, da teh časov 
ne bomo dočakali.«
DOMOLJUB, 6, februarja 1935.

(Komentar. Zdi se, da vsa stvar teče hitreje.  LS)

Nekaj burkelj
Pretirana varčnost
Gorenjec: »Rad bi se počesal, pa se mi je odlomil zob pri glavniku.«
Dolenjec: »Daj no, zaradi enega zoba se vseeno lahko počešeš.«
Gorenjec: »Ne morem, ker bil je to zadnji zob.«

Bister pes
»Moj pes je odličen matematik,« se Brane hvali pred prijatelji.
»Kako pa to pokaže,« so radovedni prijatelji?
»Preprosto, vprašam ga, koliko je 21 minus 21.
»In kaj odgovori?«
»Nič!«

Zanesljiva indikacija
Gospa Roža: »Moj mož natanko vé, kdaj je dovolj popil.«
Gospa Boža: »Neverjetno! Le kako to zazna?«
Gospa Roža: »Enostavno. Jaz mu povem!«  

Prepustne meje
»Ljubezen je resnično brezmejna,« razlaga Tončka prijateljici Metki.
Metka nekaj časa razmišlja, nato pa se ji razjasni obraz: »Že razumem, zato 
si se omožila s Skandinavcem.«

Praktična odločitev
»Ženo sem poslal na nudistično plažo,« razlaga Polde nekemu »sotrpinu« 
za šankom v obmorskem mestecu.
»Opala, to je pa lahko nevarno,« meni »sotrpin«. »Kako da si se odločil za 
ta korak?«
»Nisem mogel več poslušati stalnih očitkov, da nima kaj obleči!«

Ljudska primerljivka
»Sem ga spucal kot staro fajfo!«

Danes bi rekli: »Sem ga vrgel na tla, kot cigaretni ogorek.

Med begom na Koroško je bilo vse pomešano – civili in vojaštvo.

Iz zakladnice naših domov
Tokrat sem vam jo pa zagodel. Narodopisna uganka je namreč trd oreh, to 
se prav težka, kot cent. Ker ni lepo, če si z ljudmi trdosrčen, bom kajpak po-
magal. Predmet je iz železa in so ga uporabljali največ gostilničarji in podobni 
tiči, kadar so hoteli natočiti rujnega vinca. Če kljub temu ne bo ne imena ne 
opisa, pa ugibajte, saj so tudi zgrešeni odgovori včasih sila zanimivi in vredni 
pozornosti. Pričakujem za polno poštarsko torbo odgovorov.

Prijazen pozdrav  -  LS 
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168. rekord:  
Konj, kot v turškem taboru
Na Gorenjem Brezovem v višnjegorski guberniji živi človek, ki ne more 
brez konj, čeprav je Zajc in Peter po imenu. Mož je tako navezan na konj-
ske grive, da bi bil nesrečen, če bi njihovo število padlo pod petdeset, 
zato vneto skrbi, da se seštevek ne zmanjšuje ampak povečuje. Ta »hip« 
jih je v njegovi posesti okoli devetdeset, morda tudi sto – kdo  bi preštel 
natančno, ko se vse premika in izmika. Petrovi ljubljenci so pripadniki 
slovenske hladnokrvne pasme. Ker je tudi njihov lastnik bolj umirjene 
narave, se z njimi prav dobro razume. Da kobilam ni dolgčas od časa do 
časa poskrbita postavna žrebca vran in pram, oba prava konjska fukslja. 
Fanta se med seboj ne marata, kobilam pa ustrežeta tudi najglobljo željo.
Da oskrba konj »laufa« kot je treba, je zaslužen gospodar Peter in vsi 
domači, ki obsegajo tri polne  generacije.                                                                                                                                     

Če vse to seštejemo, ne kaže drugega, kot priznati težak Klasjev rekord. 
Čestitke v vsem barvnem spektru.  Nosilec imenitnega naslova je konjar 
Peter Zajc z Gorenjega Brezovega. Če prav vem, je Peter tudi predsednik 
konjerejskega društva v višnjanski provinci. Rekord je potemtakem v pra-
vih rokah.  

Leopold Sever

Kako so romarji žegnanje doživeli
Včasih so bili ljudje bolj hodni kot 
dandanes. Ubirali so jo po znanih 
bližnjicah in v nekaj urah prišli tako 
daleč, da si dandanes kar težko pred-
stavljamo. Posebej mobilni so bili 
potočevski fantje in dekleta. Ob pra-
zničnih dneh so se zbrali in šli naoko-
li, ob lepem vremenu tudi v večji dalj. 
Neko poletno nedeljo so jo mahnili 
na žegnanje k podružnici svetega Ja-
koba, tri ure daleč. Bili so prvič v teh 
krajih, zato so nekajkrat zgrešili pot, a 
kljub temu prišli še pravočasno v osa-
mljeno vas, ki jo je varoval apostolski 
Jakob. Bližal se je čas maše, a v cerkvi 
še nobenega znamenja slovesnosti. 

Zategadelj so se resnično razveseli-
li človeka, ki je bos in s privihanimi 
hlačami prignal dve kravi s paše. »Kaj 
danes tu ne bo maše,« so ga vpraša-
li? Kako da ne,« se je začudil pastir, 
»samo tile kravi dam v hlev, pa bomo 
začeli. Mož je bil hitro iz lesenega 
hlevčka, si urno nataknil čevlje, od-
vihal hlače, nataknil skromno mašni-
ško oblačilo in zaslišal se je cin, cin, 
cin za njim pa »Dominus vobiscum«. 
V času kratke priprave so pristopili še 
domačini, ki so začudenim romarjem 
pojasnili, da je  njihov »gospod« za-
radi pomanjkanje bogatih far prevzel 
oddaljeno podružnico in tu skromno 

živi kot župnikov  namestnik. Ker za-
radi paše večkrat zamuja, pridejo k 
svečanosti šele, ko opazijo, da njihov 
vsestranski pastir prihaja z zelene-
ga na božji travnik. Romarjem je bil 
popotni trud obilo poplačan, saj so 
slišali lepo pridigo o Jezusu dobremu 
pastirju, ki si jo je župnikov name-
stnik zamislil med pašo. 
Po maši so romarji še malo postali 
pred cerkvijo. Tedaj je pristopil žu-
pnik in jih pogostil z vročim mlekom 
in ajdovim kruhom. »To je žegnanje«, 
so rekli popotniki,« kaj bi s tistimi 
štruklji, vinom  in potico«.

Leopold Sever

Panorama
Trikrat lahko ugibate, katero mesto je na sliki pa ne boste zadeli. Pa začni-
mo: Stockholm, boste rekli – ne ni res; Neapelj – kje pa; New Orleans – figo, 
še manj. Toda, kaj bi zavlačeval – to je naše »glavno mesto« Ivančna Gorica, 
kakor ga je s pomočjo fotografske kamere letošnjega zimskega marca videl 
mojster Polde. Pa recite, če pogled ni veličasten. Sicer pa poznamo pregovor, 
da tudi slepa kura zrno najde. Posnetek je bil napravljen s hujskega hriba, 
torej z zahodne strani.

LS  

Skalnate babe
Naši predniki so živeli v tesnem sožitju z naravo, zato so jo poznali do »zadnje dlake«. Posebej domiselni in 
včasih tudi hudomušno iskrivi so bili pri poimenovanju krajev in ledin. Pri tem so se ozirali na prevladujoče 
značilnosti predela. Velik vtis so nanje napravili skalni osamelci imenovani babe, dedci ali še kako drugače. Pri 
nas so najbolj znane babe v zgornjem toku potoka Stičnice. Današnji rod jih ne opazi, prednamci pa so jih opazili 
že davno in po njih poimenovali ledino Babje koleno.  Potok Stičnica namreč mimo skalne gmote napravi oster 
ovinek, nekakšno koleno, pa je nastalo to slikovito ime. Zanimivo je, da sem med terenskim raziskovanjem naše 
dežele naletel še na dve Babji koleni: eno v okolice Sevnice, drugo pa na Kozjanskem. To je še en dokaz, da v 
enakem okolju nastajajo enake in podoben izrazne prvine brez medsebojne povezave. Vse bolj se utrjuje pre-
pričanje, da je večina naših naselbinskih in ledinskih imen nastala že v starejši železni dobi, ko se je dokončno 
uveljavilo ustaljeno bivanje. Drugih imen na »babe« imamo celo morje, na primer Babno Polje, Babna gora, 
Babja poljana,  Babišče in podobno. Zanimivo je, da so naši predniki znali dobro razlikovati med edninsko in 
množinsko obliko imena; na primer edninsko »babno« in množinsko »babje« Naše Babje koleno je množinsko; 
na vzpetini pač čepijo tri babe. Skalni osamelci so zaradi delovanja zunanjih sil in človeka uničljivi, zato marsikje 
bab ni več, ime pa še vedno obstaja.
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Skalna vzpetina in izvir pod njo nasproti met-
najskega Drmožnika na zemljevidu manjšega 
merila.

Na vrhu vzpetine čepijo skrivnostne skalne babe, ki so tisočletja burile duho-
ve naših prednikov.   


